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Uči Fa, dobij Fa, 
Upoređuj kako učiš, upoređuj kako se kultivišeš; 
U svemu se meri naspram Fa, 
Dostići to, predstavlja kultivaciju. 
 
Li Hongdži  
8. oktobar, 1994  
Posveta autora učenicima Falun Dafe u Čangčunu  
 
 
Običan čovek jedva zna za teškoću kultivacije,  
Borbu i nadmetanje taj brka sa srećom;  
Kultivišite se dok ne ostane nijedna vezanost, 
Kad se teškoća svrši i stigne slast, to predstavlja pravu sreću.  
 
Li Hongdži  
15. septembar, 1994 
Posveta autora učenicima Falun Dafe u Čangčunu  
 
 
Nije mučan put kultivacije,  
Nego vas karma iz života i života koči; 
Čeliči volju, odstrani karmu i odgaji šinšing,  
Steći besmrtno ljudsko telo, Buda. 
 
Li Hongdži  
15 septembar, 1994  
Posveta autora učenicima Falun Dafe u Čangčunu  
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Komentari uz novo izdanje 
 
 
Kad je Objašnjavanje sadržaja Falun Dafe prvi put objavljeno, to je bilo pre 
svega radi unapređenja kvaliteta asistenata i njihove sposobnosti da 
asistiraju. Ako novi, prosečni učenici ne bi uspeli da prihvate ovo, Dafi bi 
možda bila naneta šteta i smetnja. Iz ovog razloga publikacija je bila 
limitirana. 

Od vremena kad su učenici širom zemlje počeli da uče Fa i kultivišu se, 
vi ste produbili svoje razumevanje Fa. Kroz aktuelnu kultivaciju vi ste uistinu 
doživeli veličinu Dafe i njenu blisku vezu sa unapređivanjem vaših nivoa, a 
vaše razumevanje se primetno popravilo. Budući da je to slučaj, ja sam 
odlučio da ponovo objavim Objašnjavanje sadržaja Falun Dafe. Međutim, 
postoji tendencija s kojom morate biti oprezni: nemojte u Dafi tragati za 
novim, neobičnim stvarima. Neki ljudi zaista, faktički stalno pokušavaju da 
otkriju šta je to novo što sam kazao, koje nove knjige su objavljene, koji je 
novi pravac, druge vrste stvari itd. Potrebno je da ohladite glavu i nastavite 
sa marljivom kultivacijom. Istina je da koliko god još napisa da objavimo, oni 
su samo dodatni materijal na Džuan Falun. Samo Džuan Falun istinski može 
voditi vašu kultivaciju. On sadrži unutrašnja značenja koja idu od nivoa 
običnih ljudi do neuporedivih visina. Dok god nastavljate da se kultivišete, 
Džuan Falun će uvek voditi uzdizanje u vašoj kultivaciji. 

Iako površinski jezik Džuan Faluna nije raskošan i čak ne odgovara 
modernim pravopisnim pravilima, da sam koristio savremeni pravopis da 
organizujem ovu knjigu Dafe, nastao bi ozbiljan problem: jezik i struktura bi 
pratili norme i bili bi lepi, ali bi nedostajala dublja, viša značenja. Ovo je zato 
što savremenim, standardizovanim rečnikom apsolutno nije moguće iskazati 
Dafu koja vas vodi na različitim visokim nivoima i manifestacije Fa na svakom 
od nivoa, koje pogone stvarne promene, kao što je transformacija i 
unapređenje bentija i gonga učenika.  

Objavljivanje ove knjige, Objašnjavanje sadržaja, takođe ima svrhu da 
vas navede da dobro učite Džuan Falun. Nadam se da će učenici Dafe uzeti 
ovaj Fa za svog učitelja, sprečiti smetnje, i solidno se kultivisati—to je ono 
kako se čini marljiv napredak.  
 
Li Hongdži 
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Uvod 
 
 
Da bismo bolje obavljali posao asistenata Falun Dafe, i na zahtev 
Istraživačkog društva i asistentskih centara u različitim oblastima, moje 
predavanje Fa i objašnjavanje sadržaja Fa na sastancima s asistentima se, 
nakon mog pregleda i odobrenja, sada formalno objavljuje. 

Sastancima je takođe prisustvovao manji broj asistenata iz drugih 
provincija i gradova. Nakon mog predavanja Fa i objašnjavanja Fa, neki ljudi 
su, na osnovu audio snimaka, prebacili moje reči u pisanu formu, a na nekim 
mestima su to, takođe, stavljali u opticaj i kopirali. Pošto uvek predajem Fa i 
objašnjavam Fa u specifičnim okolnostima, u specifičnim situacijama, i za 
specifičnu publiku, bez ovih faktora, transkripti koji se kopiraju i stavljaju u 
opticaj dovešće do različitih shvatanja iz Dafe koju predajem, i postoji 
verovatnoća da će biti pogrešno protumačeni. To nije dobro za širenje Dafe.  

Objašnjavanje sadržaja Falun Dafe je objavljeno kao interni materijal za 
asistente. Dok širi Falun Dafu, svaki asistent mora biti odgovoran prema sebi, 
odgovoran prema učenicima, odgovoran prema društvu, i odgovoran prema 
Dafi. Kad promoviše [Dafu] i odgovara na pitanja, on treba da izloži Dafu na 
odgovarajući način, prema stepenu razumevanja Dafe i sposobnosti slušaoca 
da je prihvati.  
 
Li Hongdži 
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Objašnjavanje Fa asistentima Falun Dafe u Čangčunu 
  

18. septembar, 1994. 
 
 
Svi vi u publici ste asistenti i glavni oslonac, i igrate presudnu ulogu u 
razvijanju Falun Dafe—pogotovu u razvijanju Falun Dafe u Čangčunu. Učenici 
na mnogim vežbalištima postavljaju mnoštvo pitanja, a naši asistenti, oslonac 
među praktikantima, ne uspevaju da daju odgovor na neka od njih, ili ne mogu 
lako da odgovore. Za ovo postoje dva razloga. Jedan je da niste do kraja 
razumeli Fa. Mi smo vas, zapravo, tokom seminara već sve naučili. Ako dobro 
razumete Fa, sva vaša pitanja mogu dobiti odgovor. Ovo je jedan razlog, i to 
onaj najvažniji. Drugi razlog je što nije lako dati odgovor na neka određena 
pitanja, koja učenici postavljaju. Asistenti dobijaju mnoga specifična pitanja 
jer su u direktnom kontaktu sa učenicima, a na mnoga od njih nije lako dati 
odgovor.  

Ovo je oduvek bio moj pristup: ja sam već naširoko i u glavnim crtama 
predavao ovaj Fa, a što se tiče vaše sopstvene kultivacije, treba da delujete u 
skladu sa ovim Fa. Kad bi sve bilo izrečeno, ne bi vam ništa ostalo za 
kultivaciju. Zato ga ja dalje ne mogu objasniti, jer bi to bilo isto kao da vas ja 
uzdižem. Ono što je ostalo su samo neka specifična pitanja, a neki učenici i 
dalje žele da ih postave i ne mogu da budu sigurni. Kad ne mogu da pitaju 
mene, oni odlaze da upitaju naše asistente, ili starije učenike, koji vežbaju 
duže vreme. Ali asistentima tj. starijim učenicima nije lako da odgovore na 
pitanja s kojima se sami nisu susreli.  

Zašto od vas tražim da zajedno vežbate? Kad naiđete na pitanja, 
možete diskutovati jedni s drugima, i razmeniti gledišta. Ta pitanja se mogu 
odgovoriti na taj način. Kad čovek sam vežba i ima pitanje, mogao bi se 
zbuniti i biti u nedoumici. Ali na vežbalištu možete diskutovati međusobno, i 
može se odgovoriti na mnoga pitanja. Zapravo, da biste razrešili pitanje, 
naprosto potražite odgovor u svom šinšingu, i svako pitanje će moći dobiti 
odgovor. Ali, i dalje ostaju neka specifična pitanja s kojima će asistenti teško 
izaći na kraj. Ovaj sastanak koji držim s vama treba da razotkrije ta pitanja. 
Na ovaj način častim asistente u Čangčunu, budući da druge oblasti nemaju 
ovakve prilike. Ovaj put, dok sam ponovo u gradu, moram se pobrinuti za 
mnoge stvari. Svi učenici su svesni ovog, pa se trude da me ne uznemiravaju. 
Jedan telefonski poziv zaista bi mogao poremetiti ono što radim, pa me 
mnogi učenici čak i ne pozivaju—ja to znam. Sve vas sam okupio ovde da bih 
vam odgovorio na neka pitanja. Opšti centar mi je poslao neke napise, koje su 
učenici pisali o onom što su iskusili i naučili, kao i rekapitulaciju nekih pitanja. 
Ali ja nisam imao prilike da ih pročitam, jer trenutno redigujem treću knjigu, 
Džuan Falun, i imam puno drugih stvari da obavim.  



 7 

Danas ću odgovoriti na vaša pitanja pre svega da bih vam pomogao da 
u buduće lakše uradite svoj posao. Dok smo kod ove teme, hteo bih da 
kažem sledeće: prisutni asistenti zbilja treba da preuzmu odgovornost. Nije 
dovoljno nositi odgovornost isključivo za pomoć kod pokreta u vežbama. 
Potrebno je da do kraja razumete Fa, treba zaista da proniknete u njega. 
Puno treba da čitate knjigu i puno da slušate snimke. Ako ništa drugo, vaše 
razumevanje treba biti bolje nego prosečnog učenika. Samo ovako možete 
zaista biti dobri asistenti. Morate imati jasno razumevanje Fa. Kad učenici 
imaju pitanja, treba da budete u mogućnosti da odgovorite na njih barem 
uopšteno. Iako ne bismo rekli da vi igrate vodeću ulogu, treba da budete u 
stanju da date uopšteno objašnjenje. Istinski predavati praksu koja vodi 
prema visokim nivoima je spasavati ljude—to je prava kultivacija. Iz ove 
perspektive, [posao asistenta] se ne razlikuje od celodnevne kultivacije u 
manastiru, ili u udaljenim planinama i šumama.  

Ovaj naš Fa se pre svega stavlja na raspolaganje u društvu 
svakodnevnih ljudi; mi se uglavnom kultivišemo među običnim ljudima. Zato 
tražimo da ponašanje jednog kultivatora, u svojoj osnovi, bude na liniji sa 
ponašanjem svakodnevnih ljudi, budući da se kultivišemo među svakodnevnim 
ljudima. Iskreno, zadužena osoba na vežbalištu se ne razlikuje od igumana, ili 
starijeg monaha, koji se kultiviše u manastiru. Samo vam dajem analogiju—
nama niko ne treba da daje titule, ili da nam išta obećava. To je naprosto 
forma naše kultivacije. Znači, razmislite, nije li to ista stvar? Valjano voditi 
grupu kultivatora akumulira neizmernu zaslugu i vrlinu. Ali ako ne vodite ljude 
valjano, rekao bih da niste izvršili svoju dužnost. Zato sam vas sazvao da se 
okupite. Ljudi zaduženi za Opšti centar su me ovo pitali: “Da li da održimo još 
jedan seminar?” Meni se čini da previše eksplicitno predavanje Fa ne pomaže 
vašoj kultivaciji - tako nešto bilo bi samo davanje smernica svakodnevnim 
ljudima. Nema potrebe da raspravljamo o specifičnostima kako se kultivisati 
među svakodnevnim ljudima. Uskoro ću odgovoriti na vaša pitanja, na ovim 
ceduljama. Tokom vremena koje preostane moći ćete da postavljate nova 
pitanja. Nemojte postavljati pitanja koja tragaju za nekim znanjem, ili koja 
uključuju državnu politiku. Uglavnom ću odgovarati na tipična pitanja, koja se 
sreću tokom naše kultivacije - takva pitanja možete postavljati.  

Samo asistente i osoblje smo pozvali da prisustvuju ovom sastanku. Za 
ubuduće se pobrinite da ne dovodite sa sobom ljude koji nisu pozvani da 
prisustvuju. Izvesne stvari je teško kontrolisati ako previše ljudi dođe. Svi vi 
ste asistenti, pa sam prvobitno planirao da raspravljam o stvarima sa višeg 
nivoa i da raspravljam detaljnije o stvarima, da bih vam pomogao u vašem 
predstojećem asistentskom radu. Ali neki ljudi su novi učenici, koji su 
prisustvovali samo jednom seminaru, a neki ljudi nisu pohađali nijedan 
seminar. Ako iznenada budu čuli stvari tako visoke i duboke, biće im teško da 
ih prihvate, i to će imati negativno dejstvo na njih. Povrh toga, oni će u sebi 
lako razviti odbojnost, i to će ih upropastiti.  



 8 

Asistenti treba da budu odgovorni. Kad novi učenici greše u pokretima 
tokom vežbi, vi treba da ih ispravite. U slučaju nekih starijih učenika, čiji su 
pokreti dosta dobri, ali malo odstupaju, njima možete reći kad se vežbe 
završe, i na taj način ih nećete uznemiriti i sprečiti da uđu u mirovanje; 
nemojte ih uznemiravati tokom vežbi. Treba da pomažete novim učenicima i 
strpljivo odgovarate na njihova pitanja. Svi učenici na vežbalištima imaju ovu 
odgovornost: treba da spasavate sva živa bića. Šta se podrazumeva pod 
“spasavanjem svih živih bića”? Zaista spasiti sva živa bića znači prenositi Fa 
svim živim bićima. Kako da im ne odgovorite, kad vam drugi dođu s 
pitanjima? 

Asistenti treba da upražnjavaju samo jedan način kultivacije, i treba da 
kažu i pomognu onim učenicima koji nisu u stanju da se drže samo jedne 
prakse. Ako zaista ne mogu da se drže samo jedne prakse i ne mogu da se 
odreknu tih svojih stvari, zatražite od njih da napuste vežbalište i da vežbaju 
neki drugi čigong, da ne bi ometali naše učenike. Ako zaista neće da odu, vi 
tu više ništa ne možete. Oni ništa neće dobiti, iako vežbaju ovu praksu. Ti 
ljudi imaju slabu sposobnost poimanja. U Buda-školi, mi započinjemo od 
milosti (ci-bei), pa neće biti dobro ako hoćete da ih kaznite. Mi ne kažnjavamo 
nekog tek tako—on zaista ozbiljno mora oštetiti pravedni Fa.  

Neki ljudi leče bolesti drugima, ili govore drugima da dođu na naše 
vežbalište da im se izleče bolesti. Obe stvari štete Dafi. Ovo je ozbiljan 
problem, nešto što niko ne sme da radi. Onaj ko to radi, nije moj učenik. Ako 
to učini asistent, smesta ga zamenite. Moramo čvrsto stati na put ovim 
dvema pojavama. 

Asistenti treba da daju sve od sebe da budu odgovorni za svoj 
asistentski rad, pa čak i da preuzmu inicijativu u obavljanju zahtevnih poslova. 
Neki asistenti, koji su možda stariji, a razumevanje Fa im nije tako dobro, 
osećaju da je Fa dobar, ali nisu u stanju da dobro objasne stvari. Oni mogu 
naći nekog da im pomogne u njihovom asistentskom radu—ovo treba da 
uradite iz odgovornosti prema Fa, umesto da cenite šta biste mogli dobiti, ili 
izgubiti. Vaši sopstveni dobici i gubici takođe su blisko povezani s Fa. Kad 
radite asistentski posao, nemojte uplitati svakojake misli vezane za ličnu 
korist, inače će to uticati na vašu sopstvenu kultivaciju i kultivaciju grupe. U 
vežbanju, pokreti asistenata treba da budu što tačniji, i oni treba da daju sve 
od sebe da se uvere da su isti kao oni na video snimku—oni treba da budu 
maltene isti. Teško je izbeći neke manje razlike, jer nemoguće je činiti pokrete 
na potpuno identičan način, kao da su iz istog kalupa. U redu je dok god su u 
suštini isti. Ali nije u redu ako se previše razlikuju—ovo pogotovu važi za 
asistente—jer vaša uputstva će skrenuti ostale van puta.  

Sada ću odgovarati na vaša pitanja.  
 

Kako izgleda “uništenje tela i duše (šing šen ču mie)”?  
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“Uništenje tela i duše (šing šen ču mie)” je drevni izraz. Mi za to 
kažemo “šing šen čuen mie.” Zvuk “ču” ne valja; “mie” znači dezintegracija. 
Izgovor “ču (sve)” i “ču (kombinovati)” je isti. Drugo “ču” znači kombinovati. 
Zato hajde od sada da koristimo šing šen čuen mie. Naravno, u knjizi se i dalje 
piše kao šing šen ču mie. Ta knjiga je bila literatura u prelaznom periodu. Kad 
je napisana naša prva knjiga, Kineski Falun Gong, njen sadržaj je u nekim 
pitanjima bio sličan čigongu niskog nivoa. Druga knjiga, Kineski Falun Gong 
(izmenjeno izdanje), je mnogo viša od čigonga. Ja sada organizujem 
kompletan Fa koji sam predavao. Kad se posle bude stavio na papir, to će biti 
Dafa koja vodi našu istinsku kultivaciju. U novoj knjizi će biti ispravljeni mnogi 
termini.  

“Šing” se odnosi na telo koje ima stanje i oblik, i ne odnosi se samo na 
telo u ovoj materijalnoj dimenziji, ono telo koje se vidi našim fizičkim očima. 
Vaša tela postoje u svakoj dimenziji, i sva imaju stanje i oblik, imaju 
materijalno postojanje. Vaša tela postoje sve do ekstremno mikroskopskih 
nivoa; drugim rečima, čovek ima onoliko tela koliko postoji dimenzija. 
“Potpuno uništenje tela i duše (šing šen čuen mie)” znači da sva ta tela 
prestaju da postoje. 

“Šen” se odnosi na dušu osobe (juenšen). Veoma je strašno u trenutku 
“potpunog uništenja tela i duše”—bilo da glavna duša (džu juenšen), 
sporedna duša (fu juenšen), ili različite vrste bića prolaze kroz ovo. Ništa u 
svom kosmosu nije tako strašno. Drugim rečima, sve se potire, tako da ništa 
ne ostane. Naravno, beskonačno mikroskopske supstance i dalje postoje—ja 
sam rekao da materija postoji i u vakuumu. Naša sadašnja fizika je stigla samo 
do nivoa neutrina—najmanja materija [koju su pronašli] su neutrini. Ipak je to 
veoma, veoma daleko od prvobitne materije i od najmanje prvobitne materije 
postojanja bića. Kad se materija na ekstremno mikroskopskom nivou uništi 
sve do tačke njenog najprvobitnijeg stanja, mi to nazivamo “potpunim 
uništenjem tela i duše.” Kako se vratila u najprvobitnije stanje, ona više ne 
postoji—ne mogu je videti čak ni velika prosvetljena bića na veoma visokim 
nivoima. Istovremeno, ona nema misli i nalazi se u najmikroskopskijoj formi, 
koja je potpuno slobodna i neuređena. U prošlosti se ovako postupalo sa 
onima koji su prekršili Dafu na veoma visokim nivoima. Isto je sa uništenjem 
čovečanstva—kako je već palo na najniži nivo, ovo je ono sa čime se ono 
suočava usled loših postupaka. To jest, biće u potpunosti biva eliminisano iz 
kosmosa; neće imati misli i skoro da neće imati materiju, i biće uništeno do 
tačke njegovog najprvobitnijeg stanja.  
 
Da li je pol bude—muški tj. ženski—isti kao pol fizičkog tela kultivatora, ili 
odgovara polu glavne duše?  
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Kad neko dostigne kultivaciju Fa-izvan-tri-sveta, on ulazi u kultivaciju 
Istinskog dostignuća Arhata1—to jest, Arhata prvog stepena. U tom trenutku 
ova osoba se već može smatrati budom, i ona će zapravo odgajati budinsko 
telo. Arhati se svrstavaju u Arhata Prvog dostignuća, Arhata Istinskog 
dostignuća, i Velikog Arhata, a između svakog od ovih nivoa je velika razlika. 
Velika Bodisatva se može smatrati budom. Kad jedna osoba dostigne 
prosvetljenje u stepen Arhata, on ili ona se manifestuje sa muškim telom i 
izgledom, bez obzira koji je bio njen, tj. njegov pol. Ali se pol vašeg fizičkog 
tela ne menja, jer vi se kultivišete među svakodnevnim ljudima. Kad bi vaše 
fizičko telo sad bilo muško, a sad žensko, kako bi to moglo biti? U prošlosti, 
neki ljudi su se kultivisali do Ispunjenja u rangu Arhata—dostići Ispunjenje i 
dostići svoj domen su dve različite stvari. Ako osoba može da dostigne 
Ispunjenje samo u rangu Arhata, ona ne može dalje napredovati u kultivaciji 
jer je tako bilo predodređeno u samom startu. Kad dostigne Otključavanje 
gonga, ona će se manifestovati sa muškim telom i izgledom, bez obzira na 
svoj prvobitni pol. To je zato što je njeno telo kultivisano Buda-telo, a na 
stepenu Arhata, svako se manifestuje s muškim telom i izgledom. 

Vaša prava glavna duša može biti muškog, ili ženskog pola. Vaša tela—
bilo da su transformisana u visoko-energetsku materiju, tela nalik na dijamant, 
nikad degenerišuća tela koja ste odgajili, ili da su to Buda-tela koja daruju 
bude u trenutku nirvane—u rangu Arhata, ona će se manifestovati u muškom 
telu i liku, a kad dostignete domen Bodisatve, manifestovaće se u ženskom 
telu i liku. Ali pol duše se ne menja. Kad neko dostigne domen bude, on i dalje 
ima telo, samo što je ovakvo telo sačinjeno od visoko-energetske materije. 
Bića na još višim nivoima takođe imaju tela, a to su tela u različitim 
dimenzijama (budinska tela). Kad se dostigne domen bude, vraća se pol 
glavne duše—muški Buda će biti muški Buda, a ženski Buda će biti ženski 
Buda.  
 

Šta znači kultivacija bentija i Buda-tela?  
 Benti, o kom govorimo ovde je opšti izraz u kultivaciji niskog nivoa, i 

odnosi se na vaša tela u svim dimenzijama, uključujući vaše fizičko telo. 
 

Ako se dobijanje pravednog Fa i dostizanje Istinskog dostignuća smatra 
za postizanje Ispunjenja, koju tačku u kultivaciji treba da dostignemo da bi se 
to smatralo postizanjem Ispunjenja?  

Ispunjenje i nivo vašeg Istinskog dostignuća su dve različite stvari. Kad 
se kultivišete do ranga Arhata, vi već odgajate budinsko telo. Ranije su samo 
Tatagate nazivane “Budama”, ali sada je to širi pojam. Ako ih razvrstamo, 
Tatagate su takođe nadređene nekim Budama koje nisu dostigle nivo 

                                                
1  “Istinski status ” se takođe prevodi kao „Istinsko dostignuće ili „Pravi plodovi“ 
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Tatagate. Oni koji nadilaze Bodisatve se nazivaju “Budama”; velike Bodisatve 
se takođe nazivaju “Budama”; čak se i Arhati i Bodisatve nazivaju “Budama” - 
jer su svi iz Buda-škole. Zato vam ovo mogu reći: kad se kultivišete do 
stepena Arhata, vi odgajate Buda-telo—to je ono što mislim. Ali čak i kad se 
kultivišete sa Buda-telom, ne morate obavezno dostići Ispunjenje. Urođeni 
kvaliteti se razlikuju, a ljudi imaju različitu sposobnost da izdrže. Neki ljudi 
mogu se kultivisati do stepena Bodisatve, neki ljude se mogu kultivisati do 
stepena Bude, a neki ljudi se mogu kultivisati do još viših nivoa—do Ispravnog 
dostignuća višeg i od Tatagate—dok neki ljudi mogu dostići samo status 
Arhata. Ali bez obzira koji nivo dostignete, iskočili ste izvan Tri domena i kaže 
se da ste dostigli Ispravno dostignuće; drugim rečima, već ste dostigli stepen 
Ispravnog dostignuća, ali to ne znači automatski da ste dostigli Ispunjenje. 
Recimo da je za vas priređeno da dostignete Prosvetljenje i Ispunjenje u 
stepenu Bodisatve; ako dostignete stepen Arhata, ali i dalje niste dostigli 
krajnji cilj svoje kultivacije, onda niste dostigli Ispunjenje. Takav je odnos. 
Dobićete onoliko koliko uložite, onoliko koliko kultivišete. Iako vaša kultivacija 
nije dostigla Ispunjenje, vi ste već stekli Istinsko dostignuće, ali, svejedno, 
vaša kultivacija nije dostigla Ispunjenje, pa i dalje postoji pitanje nivoa—niste 
dostigli krajnji cilj svoje kultivacije.  

 
Kakav je odnos između “povratka prvobitnom, pravom sebi (fan ben 

gui džen)” i sticanja Ispravnog dostignuća? Kakvo je značenje “ben” i “džen”?  
“Povratak prvobitnom, pravom sebi (fan ben gui džen)” nije isto što i 

“povratak jednostavnosti i prvobitnoj čistoti (fan pu gui džen)”, o čemu 
svakodnevni ljudi pričaju. “Povratak prvobitnom, pravom sebi” o kom mi 
govorimo znači povratak sopstvenoj urođenoj prirodi—povratak sopstvenoj 
prirodi, sopstvenom prvobitnom kvalitetu, i onom kakvi ste prvobitno bili. Pali 
ste u obično ljudsko društvo, i skriveno je to kakvi ste prvobitno bili. U 
običnom ljudskom društvu crno i belo su izokrenuti, a ispravno i pogrešno su 
izvrnuti naopačke, pa treba da se vratite. “Povratak pravom sebi (gui džen)” 
je termin iz Tao-škole. Kako je ono što mi kultivišemo zbilja ogromno, to 
prevazilazi raspon samo Buda-škole, pa se govori i o nekim stvarima iz Tao-
škole. U Tao-školi, onaj koji uspe u kultivaciji je “Istinsko biće.” To znači da se 
kultivisao u budu. Oni koriste izraz “Istinsko biće”—pravo biće.  

   
Zavetovao sam se da ću se večno kultivisati. U kakvom je to odnosu 

prema putu koji je Učitelj priredio za nas?  
Zavetovali ste se da ćete se večno kultivisati, ali to “večno” nije 

apsolutno, zar ne? Hoćete da kažete da nećete steći Ispravno dostignuće, ili 
dostići Ispunjenje, i da ćete naprosto večno nastaviti da se kultivišete? 
Kultivacija mora imati cilj. Kultivacija na visok nivo počiva na zavetu koji ste 
dali, kao i na nivou do kog ste u stanju da se kultivišete; Učitelj je priređuje u 
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skladu s tim. Sve ovo je naučno. Ako ste komad čelika, ne bi bilo smisla da se 
za vas prirede stvari kao da ste komad gvožđa. Ako ste u stanju da se 
kultivišete do Statusa dostignuća Bodisatve, neće biti smisla ni da vam se 
priredi da dostignete Status dostignuća Arhata, takođe. Sve se precizno 
odmerava—kad se odmerava od gore, nema nikakvih grešaka.  
 

Da li u kosmosu postoji išta što je potpuno isto kao nešto drugo?  
Kultivacioni put je kultivacioni sistem kojim predsedava Veliki Buda—

svuda je tako. Ali putevi kultivacije su različiti, i nema ničeg identičnog ovom 
Falunu, koji danas imamo. Mada, ima nekih stvari koje rotiraju—Zemlja rotira, 
a ljudi u tantrizmu koriste svoje misli da pokrenu jednu vrstu točka da se 
okreće. Ima takvih stvari. U Čangčunu postoji čigong-majstor koji, takođe, 
vežba rotacijom taičija, ali on nije kao naš, jer njegov sakuplja unutrašnjom 
rotacijom, i ne emituje spoljašnjom—drugačiji je od našeg. Planete se okreću 
oko zvezda, a elektroni se okreću oko atomskog jezgra—svi oni imaju 
rotacioni mehanizam, ali unutrašnje značenje je sasvim drugačije. Mogu 
postojati dve iste stvari, ali to je izuzetno retko. Ja ih nisam video. 

Ja vam mogu reći da, budući da su velika prosvetljena bića priredila ovo 
današnje događanje, sve u evolucionom procesu kosmosa je trebalo da 
pripremi za ovaj događaj. U ranoj fazi, kad je kosmos formiran, finalni, veliki 
događaj već je bio priređen. Znači, mnogo toga je verovatno deo aranžmana 
za današnji period Poslednjeg haosa i poslednje prenošenje pravednog Fa. Ja 
sam rekao da nije slučajnost što je u ovim godinama, ovog veka, nastala 
čigong histerija bez presedana. Niti je slučajno da su se pojavile različite vrste 
čigonga. Nije to tako jednostavno kako misle svakodnevni ljudi.  
 

Koji je odnos između faluna i Falun raja?  
Falun raj je izuzetno velik i čudesan raj kojim upravlja Tatagata Falun 

raja. Falun je samo manifestacija Fa na strani gonga. Takođe ima 
manifestaciju na strani Fa. Što se tiče manifestacije na strani Fa, mi nismo 
objavili viši Fa i forme drugačije od Fa kojem ja podučavam, niti se mogu 
objaviti. Što se tiče strane gonga, ja sam vam čak nacrtao oblik. Ali on 
takođe ima Fa stranu. Ovo je forma na strani gonga. Kad naši učenici budu 
stekli Ispravno dostignuće, tj. Stepen dostignuća oni će kroz kultivaciju moći 
da razviju falun—samo jedan falun. Čak i ako dospete do veoma visokog 
nivoa, možete imati samo jedan falun, koji je manifestacija vas samih, i on će 
zameniti onaj u predelu donjeg stomaka, koji sam vam ja dao. To je vaše 
stvarno dostignuće. Ali falun je takođe i manifestacija Fa. On je u stanju da se 
umnožava; kad upotrebite malo božanske moći, on se može umnožiti. Takođe 
možete odaslati neke falune, ali ih nećete imati tako mnogo, niti će biti istog 
oblika, kao oni nezavisni koje ja kultivišem danas.  
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Kao što znate, ova stvar je tako ogromna, tako dragocena, i stvorile su 
je mnoge generacije ljudi. Ako i vi tokom kultivacije želite da razvijete nešto 
tako ogromno kao što sam ja razvio, to je nemoguće—apsolutno nemoguće. 
Kultivacijom možete razviti falun, to je sigurno. Ovaj falun ima veliku moć; 
ako bi se zbilja uneo u ovu dimenziju i pokrenuo, to bi bila velika stvar, jer je 
nešto zaista moćno. Kad bi se falun koji ćete u budućnosti razviti kroz 
kultivaciju jednom okrenuo u ovoj dimenziji, mislim da bi to izazvalo ogroman 
tornado. To je nešto izuzetno moćno. Zašto nije dopušteno da se manifestuje 
u običnom ljudskom društvu? I zašto se ne dopušta da dođe u ovu dimenziju i 
odigra neku ulogu? Upravo zato što mu je moć ogromna. Iako igra ulogu u 
drugim dimenzijama, to je dovoljno da vas zaštiti i odigra veliku ulogu. 
 

Falun je minijatura kosmosa. Da li je Falun raj velik koliko i kosmos?  
Ne. Falun raj je jedinstveni raj na veoma visokom nivou u našem 

univerzumu. Kosmos je ogroman. Neki od vas su novi učenici, pa stvarno ne 
mogu da pričam o nekim stvarima jer ih ne biste mogli prihvatiti. U ovom 
našem kosmosu postoje nebrojeni mali univerzumi poput ovog našeg. 
Čovečanstvo postoji u malom univerzumu, ali u ovim malim univerzumima 
postoje nebrojene galaksije. Jedan Buda na nivou Tatagate ne može da 
sagleda granice malog univerzuma. Što se tiče toga koliko je velik kosmos, 
čovečanstvu u prošlosti to nije bilo dopušteno da zna—naprosto je ogroman. 
Tokom procesa kultivacije, telo jedne osobe se širi ka van—što će reći da se 
povećava zapremina njegovog tela. Zapremina njegovog tela postepeno 
postaje veća, njegov um takođe postaje veći, njegove misli se uzdižu, i 
njegov nivo raste. Ali na ovoj strani običnih ljudi nema primetnih promena—
ono je isto kao telo obične osobe, osim što će se u trenutku Ispunjenja [tela] 
iskombinovati u jedno. U tom deliću sekunde, kad se iskombinuju u jedno, čak 
i pre nego što među običnim ljudima iskusite Fa-moć, bićete odvedeni. To je 
zato što bi njegova smetnja običnim ljudima bila previše velika. Uvek je taj 
slučaj. Ja sam uvek govorio: neki taoisti su se puno godina kultivisali u 
udaljenim planinama, i ljudi misle da su njihove moći velike; ali njihove moći su 
zapravo veoma male, pa im se zato dopušta da prikažu svoje natprirodne 
moći u svetu. Ali sada ima malo onih koji prikazuju [svoje natprirodne moći] 
ljudima. Oni takođe znaju da ne smeju da naruše obično ljudsko društvo; s 
njima bi bilo svršeno kad bi to učinili.  
 

Da li ljudi koji nisu pohađali seminar mogu razviti falun kultivacijom? 
Puno puta sam govorio o ovome. Čitati knjigu ima isti efekat. Dok god 

se istinski kultivišete u skladu s Dafom, nije problem čak i ako živite sami 
samciti, na najudaljenijem mestu. Moji fašeni su u mojim knjigama. Čak i na 
niskim nivoima, svaka reč izgleda velika kao falun. Čim se pojavi tvoja misao, 
oni to sasvim znaju. Znači da jeste isto. Ako ste u stanju da se istinski 
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kultivišete, možete ga dobiti. Bez obzira da li čitate knjigu i vežbate sami, ili 
idete na vežbalište i vežbate sa starijim učenicima, isto je. Ako se istinski 
budete kultivisali, vi ćete dobijati. Znate, Šakjamuni nije ovde već preko dve 
hiljade godina, ali su mnogi monasi uspeli u kultivaciji pre Perioda kraja Darme, 
a neki su se kultivisali na veoma visoke nivoe. Nije slučaj da se možeš 
kultivisati samo ako si baš pred Učiteljem, koji te lično podučava.  
 

Ako se JA u ovoj dimenziji kultivišem do Falun raja, da li mnoga JA u 
drugim dimenzijama takođe mogu da se kultivišu do Falun raja?  

Ne obavezno. Ako dovrše kultivaciju i oforme s vama jedno celovito 
telo, onda mogu postojati kao vaši zaštitnici Fa. Ali vi ćete imati komandu, a 
oni će se smatrati zaštitnicima Fa, što je otprilike kao sporedne duše. Ako ne 
dovrše kultivaciju, ostaće nezavisna bića i neće uspeti. Vi ste se kultivisali, pa 
ste samo vi na dobitku—dobija onaj koji se kultiviše.  
   

Falun Dafa koristi put postepenog prosvetljenja. Kada ćemo ući u 
stanje postepenog prosvetljenja?  

Mnogi učenici su već ušli u stanje postepenog prosvetljenja. Mnogi 
učenici su se dobro kultivisali i ne kažu ni reč—oni naprosto ništa ne kažu, i 
to je sve. Na seminaru u Harbinu sam rekao: “Ovde ima preko četiri hiljade 
ljudi, ali ja nisam optimista povodom toga koliko će njih moći uspešno da 
okonča kultivaciju, ili koliko će njih dostići Tao. Sve zavisi od toga kako se 
kultivišete. Kako bi svih ovih četiri hiljade i nešto ljudi tako lako mogli postati 
Bude? Kako bi svih četiri hiljade i nešto ljudi moglo da dospe u stanje 
postepenog prosvetljenja? To je nemoguće.” Čak i na različitim vežbalištima, 
koliko praktikanata Falun Dafe je ušlo u stanje postepenog prosvetljenja? 
Koliko njih se zaista, istinski kultiviše? Može se ući u različita stanja 
postepenog prosvetljenja. Nije slučaj da se javljaju natprirodne moći čim 
uđete u postepeno prosvetljenje.  

Kad smo kod ovog, hteo bi nešto da vam kažem. Mnogi od nas već su 
dospeli u stanje postepenog prosvetljenja, ali se večito boje. Čega se boje? 
Jer sada u društvu naprosto ima previše vezanosti... Ovo sam dosta 
naglašavao—govorio vam da ignorišete natprirodne moći koje razvijate, i da 
ne težite otvaranju Trećeg oka. Ali reći ću vam, ako vam je Treće oko zaista 
otvoreno i niste vezani težnjom ka nečemu, nije važno ako ga koristite da 
njime gledate. Takođe nije sporno koristiti natprirodne moći koje ste razvili, 
ako nema nikog u blizini. Ovo hoću da vam razjasnim: nemojte to smatrati 
vezanošću. To je vaš sopstveni Fa, i upotreba sopstvenog Fa nije isto što 
imati vezanosti. Sada već ima ljudi koji su ušli u stanje postepenog 
prosvetljenja, ali je problem u tome što se oni boje i ustežu se da ih koriste. 
Kod puno ljudi se otvorilo Treće oko, ali oni večito misle da je to privid. To ne 
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valja. Kad je otvoreno i možeš da vidiš njim, samo napred, gledaj—nije važno. 
Biti vezan, i nešto doživljavati, jesu dve različite stvari.  
 

Ima li ljudi koji su dostigli "Tri cveta skupljaju se nad glavom”? Ima li 
ljudi koji su stekli stepen Istinskog dostignuća?  

Mnogi ljudi već su prevazišli Tri cveta skupljaju se nad glavom. Niko nije 
dostigao Ispunjenje. Svi oni se kultivišu s nekim stepenom Istinskog 
dostignuća—na Statusima dostignuća različitih nivoa.  
 

Ako sada marljivo krenemo da radimo vežbe i kultivišemo svoj šinšing, 
možemo li za godinu i po dana dostići kultivaciju Fa-izvan-tri-sveta?  

Nema vremenskog ograničenja, a da li se kultivišete, ili ne, je vaša 
stvar. Do koje visine se kultivišete, kolika je vaša sposobnost da trpite, i 
koliko možete izdržati, to su takođe vaše sopstvene stvari. Ako bi Učitelj 
postavio ograničenje na vreme za koje se možete kultivisati i otići odavde, da 
li bi vaš um bio u stanju da dospe dotle? Da li bi vaš šinšing bio u stanju da se 
popne dotle? Da li bi vaše razumevanje Fa dospelo tako visoko? Da li biste bili 
u stanju da se oslobodite vezanosti, koje imate među običnim ljudima? Da li 
biste bili u stanju da ne obraćate pažnju na vašu ličnu korist i stvari za koje se 
borite s drugima? Sve ovo su pitanja sopstvene kultivacije osobe. Niko ti ne 
postavlja pravila, i nema vremenskog limita. Neki ljudi možda zbilja brzo mogu 
da se kultivišu do stepena Arhata, dok bi nekima za to možda trebalo ceo 
život. Zavisi od vaše sposobnosti da izdržite i toga da li ste strogi prema 
sebi—sve je na vama.  
 

Kad smo se kultivisali do tačke kad sami sebe možemo da zaštitimo, ali 
želimo da se kultivišemo dalje, šta onda da radimo?  

Kao što sam upravo rekao, pošto je Šakjamuni napustio ovaj svet, 
njegovi učenici su i dalje mogli da se kultivišu. Kad bi Učitelj zaista napustio 
ovaj svet, moji fašeni bi i dalje bili ovde, pa ja ne bih uistinu nestao—nije to 
kao da sam prošao “potpuno uništenje tela i duše.”  
 

Neki ljudi vežbaju s ciljem da izbegnu nesreću. Kako će oni proći?  
Svako ko dolazi da vežba vezan za težnju neće dostići Istinsko 

dostignuće. Ali ljudima treba da dopustite prelazni proces razumevanja Fa. 
Mnogi ljudi dolaze da vežbaju da bi izlečili svoje bolesti; postepeno dolazeći 
do razumevanja, oni shvataju da postoje stvari višeg nivoa. Danas predajemo 
Fa na visokim nivoima. Kad ljudi prvi put prisustvuju našem seminaru, oni 
nemaju pojma o čemu se tu radi, da bi odjednom čuli da mi predajemo čigong 
praksu na visokim nivoima. Kroz naše predavanje Fa oni stiču razumevanja. 
Treba da im dopustite taj proces, svakako treba. Bez obzira koje namere 
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imaju u času kad dođu, da li je to lečenje bolesti, izbegavanje nesreće, ili šta 
god, oni moraju otpustiti svoje vezanosti. Tek tada mogu da dostignu cilj 
kultivacije. Čak i ako dolaze u cilju lečenja bolesti i održavanja zdravlja, ili u 
cilju izbegavanja nesreća, to i dalje neće ići. 

Nedaće su nešto što ljudi sami sebi nameću. Ljudi su dužni za stvari 
koje su činili život za životom, pa to moraju otplatiti. Pogledajte nedaće koje 
ste pretrpeli tokom procesa vaše kultivacije—sve to su prepreke stvorene za 
vas, koje proizvodi vaša nagomilana karma. Ali to je i dobra stvar: mi to 
koristimo da popravimo vaš šinšing, pa nije li onda dobra stvar? Zato osoba 
može da se kultiviše u Budu, ili u demona. Upravo zato što postoji karma, i 
zato što ste u lavirintu, vi se možete kultivisati. 
 

Da li se mnoga JA u drugim dimenzijama nalaze u dimenzijama nivoa 
fizičkog tela?  

Ne. Ona su u drugim dimenzijama, koje ne možemo videti. Pored tela 
kakvo ima naša ljudska vrsta, postoje druga ljudska tela u drugoj dimenziji 
unutar dimenzija istog nivoa. Ljudi u toj dimenziji su mnogo bolji od ljudi 
ovde. Oni nemaju koncept reputacije, ili lične koristi; ali oni imaju emocije 
(čing), pa takođe imaju fizička tela. Oni se spolja ne razlikuju puno od toga 
kako mi ljudi izgledamo, mada izgledaju bolje od nas. Ali njihova tela mogu da 
levitiraju. Oni ne hodaju, pa su im noge skoro nevidljive; oni lebde tamo-
ovamo po vazduhu. Postoji ovakva dimenzija, i to je dimenzija na istom nivou.  

Ponovo ću vam objasniti dimenzije. Naši naučnici su u svom istraživanju 
pronašli da se elektroni okreću oko atomskog jezgra. Da li njihovo okretanje 
podseća na kretanje naše Zemlje oko Sunca? Nije li to jedna ista stvar? U 
ovom času još nemamo mikroskop koji bi nam omogućio da vidimo šta je na 
elektronima. Ako biste to mogli da vidite, možda biste na njima mogli pronaći 
živa bića. Ja kažem da su sve ove stvari u skladu sa današnjim shvatanjima 
fizike; ali specifična sredstva koja danas imamo su i dalje krajnje ograničena.  
 

Zašto su neki učenici izuzetno osetljivi na sredinu u kojoj se nalaze, na 
patogeni či i crni či?  

Ovakvi učenici će razviti gong; oni su prevazišli niski nivo čija. Ovo se 
dešava u najvišem obliku či prakse, kad se uđe u stanje Mlečno-belog tela. Ali 
to traje jako kratko. Nemojte obraćati pažnju na to i ne bojte se, pustite. 
Previše se plašiti takođe predstavlja vrstu vezanosti. Nemojte obraćati 
pažnju, sve uzimajte kako jeste, i neka se stvari prirodno dešavaju. Kad 
prevaziđete ovaj nivo, više nikad nećete osetiti te stvari. Kad razvijete gong, 
vaše telo će biti prekriveno gongom, a taj crni či i patogeni či više neće moći 
da prodru u vaše telo, pa ih više nećete osećati.  
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Neki učenici neprekidno popravljaju svoj šinšing, ali ne mogu da sede u 
lotosu za vreme meditacije. Da li na silu mogu da pritisnu noge nečim teškim, 
ili da ih svežu? 

Znam da su neki sveštenici, u prošlosti, kad bi sedeli u meditaciji, 
koristili kameni valjak, ili žrvanj da pritisnu noge. Valjak ili žrvanj, oni su to 
činili svojevoljno—sami su tražili od drugih da im to učine. Taoisti, ipak, ne 
rade tako. U Tao-školi se podižu samo jedan ili dva učenika, i samo jedan 
prima pravo učenje. Oni su zaista strogi prema svojim učenicima, i tuku 
učenike zbog bilo čega. Njih ne zanima možeš li to izdržati ili ne, jer na njima 
je da te nateraju da uspeš. Zato obično primenjuju nasilne metode, poput 
svezivanja nogu učenika i vezivanja ruku iza leđa - tako da se sami ne možete 
osloboditi, čak ni u ležećem položaju. Tako su neki ljudi pretrpeli toliki bol da 
su se onesvestili. Tako su neki u prošlosti činili; u to doba, kultivacija je bila 
zaista teška.  

Danas nam nisu potrebne ove stvari, jer naš sistem kultivacije cilja 
direktno na odgajanje ljudskog uma. Stoga popravljanje šinšinga smatramo 
suštinskim, dok je kultivacija tela sekundarna. Treba da date sve od sebe da 
izdržite i da produžite vreme sedenja u lotosu. Ali ne može biti krutog pravila. 
Zašto ne? Kao što znate, u vreme Šakjamunija su postojale zapovesti, i to 
zato što nije bilo nikakvih knjiga svetog pisma—on iza sebe nije ostavio 
nikakvih reči. Nakon što je Šakjamuni umro, ljudi su se u vremenima koja su 
usledila prisećali Šakjamunijevih reči i organizovali su ih u knjige svetog pisma. 
Kad je Šakjamuni bio na svetu, on je postavio mnoga pravila za kultivaciju, 
koja su služila kao zapovesti, i to nam ostaje u pismenoj formi. Ali mi danas 
imamo Fa, pa nemamo nikakvih zapovesti. Da li se osoba kultiviše, da li osoba 
može da se kultiviše, i da li osoba ima tu sposobnost, sve ovo se procenjuje 
naspram Fa. U našoj kultivaciji, znači, ne možemo postaviti apsolutna pravila. 
Svi razmislite, sad kad je stigao period Poslednjeg Haosa, neki ljudi naprosto 
ništa ne vrede; oni nisu među onima koji se mogu spasiti, već među onima 
koji će biti uništeni. Neki od ovih ljudi možda su došli na naše seminare; 
moguće je da ste ih doveli sa sobom. Kad od tih ljudi zatražiš da [nameste 
noge u položaj], mogle bi im se slomiti kosti. Zato mi ne postavljamo 
primoravajuća pravila, već koristimo dobrovoljna sredstva. Ako si u stanju da 
izdržiš (ren), daj sve od sebe da izdržiš. Ali moram vam reći da svako ko 
istinski želi da se kultiviše, ili istinski oseća moć Fa, može da se kultiviše. 
Zašto ne uložite malo napora i probate? Neće biti nikakvih problema.  
 

Da li univerzum ima ikakve granice?  
Univerzum ima granice, ali vi te stvari ne treba da istražujete. Granice 

su naprosto nezamislivo daleko. Čak i na nivou Tatagate, “granica 
univerzuma” se odnosi na granicu malog univerzuma. Što se tiče ovog malog 
univerzuma, čak i jednom Tatagati—a da ne govorimo o čovečanstvu—on se 
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čini neizmeran i beskonačan, i nemoguć za istražiti. On je izuzetno, izuzetno 
ogroman.  
 

U članku objavljenom u časopisu Prozor u književnost i likovnu 
umetnost se pominje da je piton vodio put Učitelja Li Hongdžija. Da li je to 
istina?  
 To je književno delo napisano iz ugla zabave u časopisu Prozor u 
književnost i likovnu umetnost. Taj učenik je pohađao dva predavanja i nije 
imao duboko razumevanje. To je počeo da piše posle prvog predavanja. Bio je 
veoma uzbuđen i mislio je da je ovaj Fa nešto sjajno. Kad je prisustvovao 
drugom predavanju, on je slušao sa namerom da nešto napiše. Kao što znate, 
osoba može razumeti stvari samo kad ih mirno sluša. On, znači, nije dobro 
razumeo i napisao je članak u formi popularne književnosti, koji ste čitali. 
Nekim stvarima je dat umetnički pomak. Priča o pitonu nema nikakve osnove 
u stvarnosti. Kaže se da je Bodisatva Avalokitešvara bila moj učitelj, što 
takođe nije istina već umetnički izlet. Ali njegov cilj je bio dobar; on je želeo 
da obznani i promoviše ovaj Fa—njegova motivacija je bila ispravna, to je 
sigurno. Na kraju je napisao nešto ovako jer je njegovo razumevanje bilo 
ograničeno. To je delo popularne književnosti—on je to ionako napisao iz ugla 
zabave. Pošto trpi preterivanje, književnost može imati dosta fleksibilnosti. 
Samo na to nemojte gledati kao na nešto što treba da učimo, ili što treba da 
nas usmerava. Što se tiče “Pet zapovesti” i “Deset zala i deset dobrih stvari” 
koje se pominju u članku, sve to su stvari iz originalnog budizma. Mi nemamo 
nikakve zapovesti—mi smo vam u Fa saopštili koji je standard za kultivaciju. 
 
 Koja je razlika između “Šuan Fa Dži Đi (mudri Fa dostiže Krajnost)” i 
“Šuan Fa Dži Šu (rotirajući Fa dostiže Prazninu)”?  

“Šuan Fa Dži Đi (mudri Fa dostiže Krajnost)” koji pominjemo, je 
uopštena fraza. Ovo je pitanje razumevanja Fa kad se prvi put uči. Ne treba 
da bude šuan (mudri), već šuan (rotirajući) iz šuandžuan (rotirajući). Naš Fa 
ionako savršeno harmonizuje, pa se okreće, a forma u kojoj se falun 
manifestuje je kao točak. “Šuan Fa Dži Đi (rotirajući Fa dostiže Krajnost)” nije 
pogrešno; [Fa] može da dosegne veoma visoke domene i dostigne krajnost—
to je ono što to znači. “Šuan Fa Dži Šu (rotirajući Fa doseže Prazninu)” je 
fraza koja se koristi tokom naše kultivacije, i takođe je stih u našoj praksi. 

Znate, taj stih može da prizove prosvetljena bića, ona prosvetljena bića 
koja se kultivišu u tom sistemu, moćna prosvetljena bića u tom sistemu, da 
dođu da zaštite Fa i ojačaju vas—to je efekat koji može imati. Stihovi u 
religijama takođe služe istoj svrsi. Što se tiče recitovanja stihova da bi se 
povećao gong, tako nešto uopšte nije moguće. Oni igraju samo ovu ulogu, 
koju sam opisao. “Dži Šu (doseže Prazninu)” se takođe odnosi na dostizanje 
veoma visokih nivoa. Domen(i) koji ljudi ne mogu da vide se zove “Domen 
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praznine.” To je okvirno značenje. Ovaj termin se često javlja u taoističkoj 
religiji; naziva se “Tai Šu (Velika Praznina)” pre nego što se oformi taiči, što 
govori da je veoma visok i veoma iskonski. 
 

Kad meditiramo, ako tiho recitujemo stih za vežbu iznova i iznova, na 
primer, do hiljadu puta, da bi produžili vreme naše meditacije, da li će to 
deformisati falun?  

Recitovanje stiha je dobro za vas, i falun se neće deformisati ni ako ga 
hiljadu puta budete izrecitovali. Naravno, kad se dostigne Otključavanje 
gonga i Prosvetljenje, vi ćete razumeti da ne možete recitovati stihove kad 
dostignete istinski visoke nivoe. Udarni talasi koji potiču od vašeg recitovanja 
će biti naprosto enormni, pa ako ih stalno budete recitovali, taj zvuk brujanja 
će drugima biti neprijatan.  
 

Zašto se nekim učenicima čini kao da im se glava cepa nakon vežbi?  
To “cepanje” je ono kako treba da bude. Mi govorimo o “otvaranju vrha 

glave,” pa to “cepanje” treba da postoji. Kod nekih ljudi se rascepi u 
trenutku, “cap!” - i oni ne osećaju puno. Kod drugih se cepa postepeno, i oni 
se osećaju veoma neprijatno. Ali stvari treba sagledati s obe strane. Neki ljudi 
ne puštaju svoje vezanosti i nisu voljni da se reše loših stvari koje su navukli 
na sebe, pa loše stvari treba očistiti. Od njih te onda boli glava, i ne daju ti da 
kultivišeš pravedni Fa—ova situacija se, takođe, dešava. Ono što je kritično je 
da li se možeš kultivisati ili ne, i da li ih možeš proceniti pomoću Fa i 
osloboditi se tih loših stvari.  
 

Šta da se radi kad nekog po glavi oblije hladan znoj i hoće da umre dok 
radi vežbe?  

Ova pojava je moguća, a na našim seminarima ima takvih ljudi; ima ih na 
svakom seminaru. Zašto bi se to desilo? Jer reakcija je snažna dok se telo 
pročišćava, a bolesti odstranjuju. Ali na vežbalištu obično neće biti ovako 
intenzivno, jer se bolest postepeno odstranjuje. Ako je osoba dobra, ja mislim 
da je ovo normalno. Ako osoba nije stroga prema sebi, ponaša se nemarno, 
ide tamo-ovamo između različitih čigong praksi, nije stabilna, i ima slab 
šinšing, onda to može biti problem. Možeš joj savetovati da na kratko 
pauzira, i pitati je kojim čigong praksama se ranije bavila, tj. da li je učinila 
nešto loše. Može ponovo pokušati da vežba Dafu pošto prebrodi ovaj period. 
Ovo je zato što nema garancije da je svako ko danas dolazi na vežbalište 
pravi kultivator.  
 

Da li je šijacu masaža u redu?  
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Mi ne radimo šijacu; lečenje bolesti nije dozvoljeno tokom kultivacije Fa-
unutar-tri-sveta—nema takve stvari. Pravi kultivatori nemaju bolesti, jer su ih 
moji fašeni odstranili. Sređene su sve stvari koje je trebalo srediti. U ovome 
nema ničeg sličnog šijacu. Da li bi masaža mogla da oslobodi kultivatora 
njegove karme? Vi nosite svoj gong dok masirate druge ljude, pa mi to ne 
savetujemo. Nije problem ako ste lekar, jer to je vaš posao među 
svakodnevnim ljudima.  
 

Sporedna svest (fu jiši) prati čoveka celog života. Koja je njena uloga?  
Sporedna svest uglavnom sprečava čoveka da čini loše stvari kad nije 

svestan. Kad je glavna svest (džu jiši) stvarno snažna, sporedna svest nije u 
stanju da kontroliše čoveka.  
 

Zašto, tokom meditacije, nekad mogu da držim prekrštene noge dosta 
dugo, dok nekad mogu samo deset minuta?  

To je normalno. Sedenje s prekrštenim nogama takođe rastvara karmu. 
“Čeličite svoje srce i volju,” “naprežite telo”—kako mi naprežemo telo? 
Produžavamo vreme vežbanja i trpimo bol sedeći prekrštenih nogu—to se 
manifestuje pre svega na ova dva načina. “Naprezanje tela” je samo po sebi 
proces eliminacije karme i unapređivanja. Nije li i sedenje prekrštenih nogu 
rastvaranje karme? Ali ne tako što se karma odjednom potisne u noge—ona 
je u grozdovima. Kad jedan grozd naiđe, osećaš puno bola; a kad se rastvori, 
osećaš olakšanje. Kod sedenja s prekrštenim nogama obično se neko vreme 
oseća bol, onda neko vreme olakšanje, a onda opet bol—ovako je. Kad 
rastvorite komad karme, vaše sedenje s prekrštenim nogama, u toj sesiji, će 
dugo trajati. Ali u trenutku kad karma nailazi, možda ćete osećati bol onda 
kad inicijalno prekrstite noge. Ipak, ako možete da izdržite, vreme vašeg 
sedenja s prekrštenim nogama će biti jednako—u stanju ste da sedite s 
prekrštenim nogama onoliko koliko ste mogli ranije—samo što ćete usled bola 
osećati neprijatnost. 
 
 Može li konzumacija alkohola da natera bića koja je kultivator razvio 
kultivacijom da napuste njegovo telo?  

Da, može, kao što može i pušenje. Kad se nadime, ona neće ostati u 
vašem telu i ništa nećete imati—drugi na vama neće videti gong. Kao što 
smo rekli, ako zbilja želite da se kultivišete, zar ne možete da se oslobodite ni 
ovo malo vezanosti? Kultivaciju ne možete smatrati dečjom igrom—to je 
nešto veoma ozbiljno. Mi ne kažemo da će se čovečanstvo susresti sa velikim 
nevoljama neke konkretne vrste, a da se vi kultivišete da biste spasili svoje 
živote—mi ne govorimo tako nešto, niti to koristimo kao motivaciju, da 
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podstaknemo kultivaciju. Mi kažemo: neće li se prava kultivacija pobrinuti za 
vas za sva vremena? 

U budizmu se raspravlja o šest puteva reinkarnacije. Kaže se da se 
čoveku u običnom ljudskom društvu čini da je vreme dugo, ali da vreme 
čovečanstva teče veoma brzo kad se sagleda iz dimenzije sa dužim 
vremenom. Dok dve osobe govore, osvrnu se i vide da si rođen; posle još 
malo priče, osvrnu se i vide da si, stotinu godina kasnije, već sahranjen. Zašto 
ljudi ne iskoriste vreme koje imaju s ljudskim telom da se kultivišu i spasu to 
ljudsko telo? U budizmu se kaže da kad uđeš u šest puteva reinkarnacije, 
teško je predvideti u šta ćeš se reinkarnirati. Ako se reinkarniraš kao 
životinja, možda će proći stotine, ili hiljade godina pre nego što ponovo 
dobiješ ljudsko telo. Ako se reinkarniraš u stenu, nećeš je napustiti dok je 
vreme ne istroši, a možda je nećeš napustiti desetinama hiljada godina. 
Životinjama nije dopušteno da se kultivišu, ali one imaju urođene uslove, koji 
im omogućuju da se kultivišu. Ovo je rezultat prirodnih okolnosti. Ali njima 
nije dopušteno da razviju gong visokog nivoa - kad razviju gong visokog 
nivoa, budući da ne poseduju ljudsku prirodu, one postaju demoni. Zato se 
moraju ubijati—kad se životinje kultivišu na visoke nivoe, one će moraju da 
stradaju, pa će ih udariti grom. Zašto zaposedaju ljudska tela? One žele da 
dobiju ljudsko telo, jer će s ljudskim telom imati sva prava da se kultivišu. 
Tako je bilo u prošlosti - bilo im je dopušteno da se kultivišu ako imaju ljudsko 
telo. Sada to ne mogu—čak ni ako imaju ljudsko telo. Ako želiš da se 
kultivišeš, ako želiš da dobiješ Fa, um ti se mora obrisati, i moraš doći da ga 
dobiješ među svakodnevnim ljudima. To je sada strogo pravilo. Neće se važiti 
ni ako neko dođe da bude među svakodnevnim ljudima, dok je potpuno 
svestan; potrebno je da mu se očisti um, i da se kultiviše kroz prosvetljavanje 
u stvari. Kad bi sve znao, ko ne bi došao da se kultiviše? Kad jedan Buda želi 
da unapredi svoj nivo, i siđe među obične ljude da trpi poteškoće, i njemu se 
mora očistiti mozak. Kad bi sve jasno znao i video, ko ne bi hteo da se 
kultiviše? Tada ne bi postojalo pitanje napredovanja. Ovo treba da vam kaže 
da je kultivacija zaista ozbiljna stvar, i da će svaka vezanost uticati na 
kultivaciju. 
 

Neke starije žene su u menopauzi, ali još im se nije vratila menstruacija. 
Da li one mogu da se kultivišu? 

Starije žene, koje su ušle u menopauzu, a još nisu imale menstruaciju, 
možda su spore u kultivaciji. Istina je to da neke starije žene zaista treba 
dobro da iskoriste svoje vreme. Za neke od njih neće biti dobro ako to ne 
učine. Kad god se pomene da treba dobro da iskoriste vreme, one zbilja 
naporno vežbaju vežbe. Ali one znaju da je kultivacija šinšinga ono što je 
najvažnije. Neke od njih su možda sporije po ovom pitanju, ali sve one koje 
vežbaju, normalno bi trebalo da je imaju.  
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Zašto učenici imaju bolove u izvesnim delovima tela—oni imaju 

glavobolje, abdominalni bol...?  
Sve različite reakcije koje ima jedna osoba tokom vežbanja su 

normalne. Eliminacija karme uvek uključuje neprijatnost—čak i otklanjanje 
bolesti uključuje neprijatnost. Neki učenici će razviti gong, koji će biti u 
njihovim telima, i biće tu više od deset hiljada vrsta natprirodnih moći. Svaka 
vrsta gonga je grozd visoko-energetske materije koji ima puno energije, 
visoku gustinu, i to je nešto veoma moćno, pa će vam biti neprijatno kad se i 
najmanje pomeri u vašem telu. Šta više, gong različitih oblika i izgleda, 
natprirodne moći različitih oblika i izgleda, i posebne moći različitih oblika i 
izgleda će se manifestovati u vašem telu, i biće vam neugodno kad se oni 
malo pomere. A vi ipak kažete da je to bolest—recite mi, kako biste se tako 
mogli kultivisati? Ako se zaista kultivišete u skladu s Fa, vi ćete smatrati da je 
sve to normalno.  

Telo jednog čoveka je bilo zaposednuto nečim. Jedan čigong-majstor 
mu je rekao: “Tvoje telo je zaposeo piton.” Tako je on uvek osećao da je 
zaposednut od strane pitona. Ja sam mu rekao: “Nemaš ga više.” Ali on to 
nije verovao; i dalje je mislio da se piton kreće unutar njegovog tela. Pa, 
budući da je mislio da je i dalje opsednut, stanje u kom je bio dok ga je piton 
opsedao se manifestovalo u njegovom telu. Ne bi prestalo dok se njegova 
vezanost ne eliminiše—to je upravo služilo da eliminiše tu njegovu vezanost. 
Ako nastane nešto za šta je vezan, neće biti lako osloboditi se toga. Tom 
čoveku je dugo trebalo da se oslobodi. 
 

Šta da radimo sa natprirodnim moćima? Na primer, ako naše Treće oko 
vidi neke stvari i svetlost, da li da gledamo, ili ne?  

Možete gledati to, ako ste u stanju. Mirno posmatranje dok se rade 
vežbe nije vezanost.  
 

Kod nekih učenika je otvoreno Treće oko, pa vide neke prizore, ali 
asistenti nemaju tu natprirodnu moć i ne mogu da vide.  

Da li osoba može da vidi, ili ne, zavisi od stadijuma postepenog 
prosvetljenja različitih ljudi, koji se kultivišu na različitim nivoima. Čak i ako 
ste dostigli postepeno prosvetljenje, ne mora značiti da vam je Treće oko 
otvoreno na visokom nivou samo zato što je nivo vašeg gonga visok, ili da je 
vaše Treće oko otvoreno na niskom nivou zato što je nivo vašeg gonga nizak. 
Drugačije je. To je zato što nivo Trećeg oka čoveka ne određuje nivo 
njegovog gonga. Vlastiti faktori pojedinca, uslovi, i različiti razlozi određuju 
da li on može da vidi jasno, ili ne, i da li je u stanju da vidi, ili nije—ovo 
opredeljuju mnogi različiti razlozi. To ne može da predstavlja koliko dobro se 
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neko kultiviše—obratite pažnju na ovo. Pogrešno je misliti: “Pošto mi je Treće 
oko otvoreno, moj gong je viši nego drugima.”  

Nije li se neko takav pojavio u našem Čangčunu? Njegovo Treće oko je 
bilo otvoreno, pa je mislio da je bolji od svih drugih. On je rekao da je onaj 
čovek opsednut, da onaj ima nešto drugo, i tako dalje—a sve ovo je bio 
proizvod njegove sopstvene mašte. On je neoprezno svašta uradio na našem 
vežbalištu, i na kraju nije hteo da prizna da je ma ko bolji od njega, pa je čak 
izjavio da je iznad mene. Znači da ne treba da merimo koliko je visoko jedna 
osoba uspela da se kultiviše na osnovu toga što joj je otvoreno Treće oko. 
Pod normalnim okolnostima oni zaista idu jedno s drugim. Mi imamo ljude koji 
su posebno dobri, a ipak im ne dopuštamo da vide; dajemo im da vide tek kad 
njihova kultivacija dostigne veoma visoke nivoe. Zato ovo nemojte koristiti da 
procenite koliko je nešto, ili neko, dobar ili loš.  

Od sad pa nadalje, bez obzira da li budete mogli da me vidite, ili ne… to 
je baš kao što je neko ranije rekao: “Šta da radimo kad Učitelja nema u 
blizini?” Kad je Šakjamuni bio na ovom svetu, takođe je bilo ljudi koji su pitali: 
“Cenjeni Učitelju, ko će biti naš učitelj ako vas tu ne bude bilo?” Šakjamuni je 
rekao: “Uzmite zapovesti za svog učitelja.” Mi za svog učitelja uzimamo Fa. 
Nivo šinšinga jedne osobe—ne domet njegovih natprirodnih moći—treba da 
bude merilo za to koliko je bio dobar u kultivaciji. Inače, zar ne bi svi težili 
natprirodnim moćima? Natprirodne moći su nusproizvod u vašem procesu 
kultivacije. Sve natprirodne moći koje se razvijaju u kultivaciji Fa-unutar-tri-
sveta su urođene ljudske sposobnosti, koje su postepeno atrofirale kako je 
ljudsko mišljenje postepeno postajalo komplikovano.  

One će se prirodno javljati dok se budete kultivisali. Samo kad se 
vratite svom izvornom, pravom sebi, za vreme dok se vraćate, vaša 
prvobitna ljudska priroda se može oporavljati. Bez obzira koliko jasno ta 
osoba može videti, ona ne može da vidi nivoe koje ja vidim. Koliko god jasno 
videla, ono što može da vidi i dalje je zaista daleko od najviše istine kosmosa. 
Ono što može da vidi je samo manifestacija na tom nivou—i to ne možete 
smatrati istinom. Dok je vaša kultivacija u toku, ne valja koristiti jedan 
konkretan nivo kao standard na osnovu koga se mere stvari. Zato se kaže da 
“nijedan Fa nije definitivan”—nemojte smatrati manifestacije jednog 
konkretnog nivoa za istinu. “Nijedan Fa nije definitivan”— Fa određenog nivoa 
može imati dejstva na samo tom nivou. Znači da je on nešto video na 
određenom nivou, i kako stoje stvari na tom nivou, pa se oduševio kad je 
jasno video stvari. To su stvari na zbilja plitkim nivoima—potrudite se da 
zapamtite ovo.  
 

Da li deca koja se kultivišu treba da rade pet vežbi?  
Deca mogu da vežbaju manje ili više, prema svojoj sposobnosti. Glavni 

cilj kultivacije je da se unapredi čovekov šinšing. Zato je deci korisno da im se 
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više kaže o stvarima vezanim za šinšing. Kad sam bio jako mali, ja uopšte 
nisam mogao vežbati ništa od stvari sa spoljnom formom, i uglavnom sam 
kultivisao šinšing. Danas ima neke dece koju ne treba da smatrate za običnu 
decu. Neka deca su izuzetna, jer kad je odlučeno da ćemo preduzeti ovaj 
poduhvat, neki ljudi sa ekstremno visokih nivoa su sledili dole. Kad sam ja 
došao, ljudi na različitim nivoima su me sledili dole, jer su mogli da predvide 
šta ću ja raditi. Naročito je u novije vreme bilo više onih koji su došli u ovaj 
mali univerzum, i ovu našu galaksiju Mlečni put. To je zato što ovo nisu mogli 
da predvide ranije, saznali su za ovo i shvatili šta će se desiti u vremenu 
neposredno pre nego što ću izaći u javnost; mnogi od njih su onda sledili 
dole. Zašto su došli? Da bi dobili Fa. Znali su da se stari Fa degenerisao, i došli 
su da se iznova okale. Nemojte ih smatrati prosečnim ljudima—svi oni su 
veoma dobri. Ali nije svačije dete ovakvo. Jedan broj dece je veoma dobar.  
 

Kako možemo znati do kog nivoa je stigla naša kultivacija?  
Neki od naših učenika već su dostigli stanje postepenog prosvetljenja, a 

neki učenici će malo po malo dostići stanje postepenog prosvetljenja. Da li 
ste ga dostigli ili niste, i da li jasno možete da vidite stvari ili ne, o tome 
možete pričati sa drugim ljudima u diskusiji nakon vežbi, na vežbalištu—nema 
veze. Kad o tome pričate s ljudima bez ikakve namere da se pokažete, to 
doprinosi našoj sveukupnoj kultivaciji. Neki ljudi kažu da se ne sme govoriti o 
stvarima koje se vide Trećim okom, kao i da će to zatvoriti Treće oko. Tako 
se ranije obično smatralo među praktikantima. Nije priča o njihovom Trećem 
oku uzrok što je ono nestalo. Svi razmislite: da li je ijedan praktikant pridavao 
puno pažnje vrlini (de) u doba kad je čigong popularizovan? Jedva da se iko 
istinski kultivisao. Ljudi nisu znali za negovanje vrline, i pričali su—sa svojim 
vezanostima i željom da se pohvale—o svemu što bi videli. Prirodno je što se 
svakom od njih Treće oko zatvorilo.  

Bilo je i ljudi koji su pričali o svemu, bez obzira da li je to bilo prigodno, 
ili ne. Zato im je Treće oko moralo biti zatvoreno. To je razlog. Ako priča o 
tim stvarima služi raspravi, koja unapređuje razumevanje Fa, mislim da uopšte 
nema problema. Morate napraviti jasnu razliku između ova dva. Ako se nečije 
Treće oko zatvorilo ili ozledilo, to je zato što je taj rekao stvari koje ne treba 
reći svakodnevnim ljudima, ili zato što je imao potrebu da se pohvali. Nije li 
potreba za hvalisanjem kod praktikanta manifestacija njegove vezanosti? 
Zato mu je Treće oko moralo biti zatvoreno. Inicijalno, kad bi se nekome 
zatvorilo Treće oko, to je trebalo da pruži šansu. Kad bi mogli da vide sa 
prekidima—nekad vide, a nekad ne—to bi ih podsećalo. Ali ti ljudi naprosto 
nisu mogli da se prosvetle, pa im je Treće oko na kraju potpuno zatvoreno. 
Kod nekih ljudi je Treće oko ozleđeno—ozbiljno ozleđeno. 
 

Na kom nivou se dostižu Ispravno dostignuće i Ispunjenje?  
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Već sam govorio o tome. Dostići Ispravno dostignuće—kad neko 
dostigne stepen Arhata, on je dostigao Ispravno dostignuće. Ispunjenje je 
okončanje kultivacije; obično se odnosi na istovremeno dobijanje Ispravnog 
dostignuća i Otključavanje gonga—to jest, Ispunjenje je kad se oba zajedno 
odigraju, i kad se kultivacije završi. 
 

Kako treba da se kultivišemo od sad pa na dalje? Po čemu ćemo se 
razlikovati od svakodnevnih ljudi?  

Morate trpeti poteškoće među svakodnevnim ljudima, baš kao oni. 
Možda ste vi dostigli stepen Arhata, ali čak i nestašna dečurlija među 
svakodnevnim ljudima mogla bi vas psovati, jer se i dalje morate kultivisati 
među svakodnevnim ljudima i nastaviti da eliminišete svoje vezanosti. Neki 
ljudi—oni visokog urođenog kvaliteta, koji su se već dobro pokazali u 
eliminaciji sopstvenih vezanosti—i dalje treba da prođu još jednu turu. U 
uobičajenoj, normalnoj kultivaciji, osoba može da dostigne Ispunjenje u 
jednom procesu. Neki ljudi će doživeti ponavljanje—oni će proći dva kruga. 
Budući da treba da se kultivišete prema visokim nivoima, možda ćete doživeti 
tri kruga, a pošto se iskultivišete kroz iste, opet ćete se vratiti da se 
kultivišete. Ovo se dešava kad se osoba kultiviše prema višim nivoima, pa je 
zato i dalje potrebno da se kultivišete među svakodnevnim ljudima. Ako ste 
se, recimo, kultivisali do stepena Arhata i niko vam ne pravi probleme, to jest, 
niko među svakodnevnim ljudima vam ne pravi probleme, kako ćete se 
kultivisati kad napustite ovu sredinu? Kako bi moglo biti da su oni koji vam 
prave probleme Bude, Bodisatve ili Arhati, koji su se pojavili među 
svakodnevnim ljudima da vam naprave probleme da biste se rešili svojih 
vezanosti?! Čak i kad Učitelj stvara ove stvari, tj. priređuje ove stvari i sve 
vaše poteškoće, one se izvode pomoću svakodnevnih ljudi, time što će vam 
svakodnevni ljudi praviti smetnje i omogućiti vam da se unapredite u sredini 
svakodnevnih ljudi. 
 

Nakon pohađanja naših seminara, neki učenici su se bavili drugim čigong 
praksama. Šta oni treba da rade ako žele da nastave da vežbaju Falun Dafu?  

Ti ljudi obično imaju prilično slabu sposobnost poimanja. Ali mi kažemo 
da kultivacija počiva na predodređenosti. Kad ljudi žele da je dobiju, i kad uče 
Falun Dafu, niko ih nije naterao da uče; kad misle da Falun Dafa nije dobra, 
onda prestanu da uče. Kasnije opet smatraju da je Falun Dafa nešto dobro i 
opet žele da uče; ako mogu da uče, onda neka dođu da uče. To da li su u 
stanju da se kultivišu dobro je njihova lična stvar. Što se tiče toga da li mogu 
da uđu u naše krugove Falun Dafe i postanu učenici koji se istinski kultivišu, 
mi im moramo reći sa ozbiljnošću: “Ako se ovde kultivišete, potrebno je da 
obavljate kultivaciju u ovom jednom sistemu i fokusirate se na vežbanje Falun 
Dafe - u suprotnom ništa nećete dobiti. Beskorisno je ako nepromišljeno 
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vežbate, umesto da upražnjavate samo jednu disciplinu.” Mi to treba da im 
kažemo ljubazno, a ne u stilu: “Ovde ne možeš da vežbaš.” Mi nemamo 
nikakvu vlast, niti smo ovlašćeni da izdajemo naređenja drugima. Mi ljude 
možemo samo savetovati—mi pričamo o savetovanju ljudi da budu dobri, zar 
ne?  
 

Kako stojimo sa održavanjem seminara u različitim oblastima, i kakva je 
situacija s Falun Dafom širom zemlje?  

Za sada odbijam sve pozive da držim seminare Falun Dafe. Razlog zašto 
ih odbijam je što u ovom času postoje mnoge stvari za koje treba da se 
pobrinem—treba se pobrinuti za mnoge aspekte stvari. Što se tiče toga kako 
i šta na dalje, još nisam napravio nikakve planove. To je nešto što ću odlučiti 
kad se pobrinem za te stvari, i zavisiće od rezultata. Povodom toga kako se 
Falun Dafa razvija, ovo vam mogu reći: naša Falun Dafa se sada širi od čoveka 
do čoveka, i broj učenika koji uče Falun Dafu je već pozamašan. Rekao bih da 
ima nekoliko stotina hiljada ljudi. To je zato što kad god sam otišao u neki 
grad da držim seminar, tu je uvek bilo ljudi iz okolnih gradova i okruga—skoro 
nijedan okrug nije izostao. Na ovaj način, kad ti ljudi odu kući, oni to šire 
među ljudima tamo, i tako prosleđuju dalje. Zato je razvoj već veoma brz, a 
broj ljudi velik. U jednom gradu u provinciji Hubei, u početku su bila dva 
čoveka koja su vežbala. Sada je ova cifra narasla do hiljade. Puno je ovakvih 
primera. Neki ljudi idu na vežbališta da rade vežbe, a neki ne. Teško je doći do 
konkretnih cifara.  
 

Da li ljudi koji su patili od mentalnog poremećaja ili epilepsije mogu da 
vežbaju?  

Ja bih preporučio da ne dovlačite ovakve ljude na naša vežbališta i na 
naše seminare. Ako s tim ne budete postupali kako valja, štetićete našem Fa. 
Ako se njegova bolest povrati na našem seminaru, ili na našem vežbalištu, 
ljudi bi mogli reći da je to rezultat vežbanja Falun Dafe—zar tada ne biste 
štetili našem Fa? To je zato što mi imamo princip: mi ne možemo lečiti bolesti 
drugima. Ali ima jedna stvar: ljudi koji se zaista kultivišu, na licu mesta će biti 
razrešeni manjih bolesti. Ali ljudi koji pate od ozbiljnih bolesti, ili ljudi čija tela 
nose previše loših stvari, kod njih se te stvari mogu dotaći tek kad oni 
promene svoje razmišljanje—njihova karma će biti eliminisana samo ako žele 
da se kultivišu. Naravno, neki ljudi nisu imali misao o kultivaciji, ali oni su 
zbrinuti—oni su zbrinuti čim su počeli da čitaju knjigu. Zašto? Jer je njihov 
urođeni kvalitet odličan, i to zaslužuju. Ne možeš svaki slučaj posmatrati na 
isti način. Ako imaš člana porodice koji ima neku od ovakvih bolesti, ali misli 
da je Dafa dobra, možeš mu dopustiti da uči i zamoliti ga da uči kod kuće. 
Unapred stavljamo na znanje: ja ne mogu tek tako razrešavati te probleme 
svakodnevnih ljudi. Da li on može da se kultiviše ili ne, zavisi od njega. Ako ne 
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može da se kultiviše, ne treba od njega tražiti da uđe u kultivaciju. Jednom 
kad se javi problem, taj će oštetiti Dafu. Kako ja mogu da razrešavam te 
probleme svakodnevnih ljudi? Pošto ga ja neću lečiti, on će ići naokolo i 
praviti probleme, govoreći da ima mentalne probleme zbog vežbanja Falun 
Dafe, i da Učitelj neće da ga izleči; on će ukaljati moje ime. Kako bilo, unapred 
stavljamo do znanja: mi ih ne puštamo na naše seminare, niti da dolaze na 
naša vežbališta. Obično nema problema sa ljudima koji pate od epilepsije. Na 
našim seminarima, mi nismo posebno istakli da epileptični ne mogu da 
pohađaju seminare. Ali naše osoblje obično ne voli da ih pušta, jer je 
verovatno da će se njihova bolest povratiti pre nego što se njihovo 
razmišljanje promeni, a kad se njihova bolest povrati, to će imati loš efekat 
po nas. Ljudi koji pate od epilepsije nisu poput ljudi sa mentalnim 
poremećajima, jer oni imaju samo jedan problem—oni imaju samo jednu stvar 
u svom mozgu—i oni će biti dobro kad se ta loša stvar izvadi. Obično je tako. 
 

Kako da shvatimo “holistički napredak”?  
“Holistički napredak” znači sveukupan napredak. Tokom procesa 

kultivacije, sva bića u vašem telu, i bića koja kultivišete, napreduju zajedno s 
vama. Mi govorimo o holističkom podešavanju—vama, učenicima, mi holistički 
podešavamo tela. Holistički napredak pre svega znači da dok vaš šinšing 
raste, vaš gong to takođe prati i uvećava se. To je kao ono što sam malopre 
rekao o nekim ženama, kad su pitali zašto im se nije povratio ciklus—kad ti se 
poveća šinšing, tvoj gong sledi i uvećava se. Dok se ljudima sa previše karme 
podešavaju tela, neki to ne mogu da prate, pa bi mogli zaostati. Drugim 
rečima, za holistički napredak preduslov je pre svega popravljanje šinšinga. 
Ako kažete: “Ja samo želim da promenim svoje telo,” ili: “Ja samo želim da 
izbegnem nesreću,” to neće ići, jer da biste kultivacijom promenili sebe, 
morate početi sa odgajanjem svog šinšinga. Bez gonga koji određuje visinu 
vašeg nivoa, to jest, bez vašeg šinšing nivoa, sve ostalo ništa ne vredi. 
 

Neki učenici pitaju šta da radimo s demonima koji ometaju Dafu?  
Ja ću vam reći ovo: bilo bi zaista čudno da niko nije izašao da nam se 

usprotivi dok prenosimo pravedni Fa! Neka svi razmisle, da danas ne izvodim 
ovaj poduhvat, ja bih uživao najveću udobnost. Ali baš zato što ovo radim za 
vas, nevolje s kojima se ja susrećem, i nevolje s kojima se vi susrećete, služe 
da osujete ovaj Fa i spreče ljude da dobiju Fa. Budući da su ljudi dospeli u 
ovaj stadijum, demoni svakako neće dopuštati da ljudi dobiju Fa onda kad to 
požele—oni će vam praviti smetnje. Oni misle: “Ti mi duguješ, i treba da se 
naplatim. Ako dobiješ Fa, šta će biti s dugom koji mi duguješ?” Oni te mrze! 
Svakojaki faktori su na delu, dejstvujući kao neka vrsta opstrukcije. Prosto 
rečeno, sve ovo prouzrokuju sami ljudi—svako ima karmu. Isus je rekao: 
“Ljudi! Grešni ste.” On je rekao da ljudi imaju grehe; on je karmu nazivao 
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gresima. To je istina. Ljudi generišu karmu čineći loše stvari - nije li to što i 
grešiti? Deluje kao opstrukcija na različite načine. Vi ste dobili pravedni Fa, pa 
se podrazumeva da će vas ometati, upravo ovo je razlog. Znači, sve stvari s 
kojima se srećemo su ispitivanje našeg šinšinga. Neki ljudi će reći kako učiti 
Falun Dafu nije dobro, ili će dati neki drugi komentar. To upravo služi da se 
vidi možete li biti odlučni i možete li temeljito razumeti ovaj Fa. Kako možete 
da se kultivišete ako nemate temeljito razumevanje ovog Fa? Dok ne budete 
dostigli Prosvetljenje, uvek će postojati koncept toga da li možete, ili ne, biti 
nepokolebljivi u Fa—isto je u svakom kultivacionom sistemu. Ako ne možete 
biti nepokolebljivi u vezi temeljnih stvari, kako se možete kultivisati? Zato će 
biti testova i smetnji ove vrste. 

Vi možete videti da uvek kad držim seminar, obavezno će se dosta 
časova čigonga održavati u isto vreme. Da ja ne držim seminar na tom mestu, 
ne bi toliko stvari dolazilo. Uvek kad držim seminar, “fiju” - odjednom gomila 
naopakih čigong praksi dolazi da održava seminare. Zašto? Upravo zato što 
ako želiš da radiš ovu stvar, biće potrebno da neki demoni to slede, ruku uz 
ruku. I ovo je nešto što je aranžirano. Služi upravo tome da se vidi koja će 
vrata neko izabrati da na njih uđe i da li će odabrati da dobije pravedni Fa, ili 
rđavi put—od vas zavisi na koja vrata ćete želeti da uđete. Nije li rečeno da je 
jezivo teško kultivisati se? Tako treba da bude—treba da bude istinski teško, 
jer sve prouzrokujemo mi sami. Ali kroz nedaće se pokazuje šinšing osobe, 
prosvetljenje, pitanje da li može da se popravi, i drugi različiti faktori—ovo ide 
jedno s drugim. Gledajte dijalektički na ove stvari. Zato imamo ove različite 
vrste smetnji.  

To je baš kako je neko u našem Čangčunu rekao: “Ja sam Buda, nema 
potrebe da učiš od nekog drugog. Ja sam to i to.” Biće raznih vrsta smetnji, 
pa bi mogli napasti čak i moj dobar glas. Znači, to treba da posluži da se vidi 
slušate li ga i verujete li mu, i da se vidi šta ćete učiniti. Oni će usvojiti 
različite načine da proizvedu štetu, da vas pokolebaju i vide da li ste u stanju 
da budete postojani. 

Neki ljudi im kažu: “Daću sve od sebe i kultivisati pravedni Fa, i ne 
verujem u stvari koje govorite.” Zapravo, mnogi naši učenici su već iskusili 
moć Fa. Šta više, promene u njima su ogromne, i oni shvataju ovaj princip 
kom poučavam. Ako čovek i dalje nije postojan, nije li to problem sposobnosti 
poimanja? Njegova sposobnost poimanja je veoma slaba. To je razlog. Zato 
bih ja rekao da su smetnje ove vrste normalne. Kultivacija je kao veliki talasi 
koji spiraju pesak—pesak se spira, a ostaje samo zlato. Koliko zlata ostaje, 
zavisi od toga kako se kultivišete.  

 
Treba li da bude na raspolaganju više materijala za promociju Falun 

Dafe, da bismo mogli da je promovišemo na vežbalištima?  
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Promocija naše Falun Dafe i sveukupni metod predavanja prakse se 
razlikuju od metoda promocije današnjih čigong praksi. Možda ste primetili da 
ni u čemu nismo preterivali, niti smo išta naduvali—nije bilo ničeg sličnog. Kad 
drugi čigong-majstori izleče pacijenta, oni toliko trube o tome da više niko ne 
želi da sluša. Mi nemamo takve stvari. Naši učenici se broje desetinama 
hiljada, i svi oni su se oslobodili bolesti, iako mi ne pričamo puno o tome i ne 
pominjemo te stvari. Naravno, u početnoj fazi ste možda nalazili na neke 
informacije u novinama. Zašto? Jer smo u startu nastupili u formi običnog 
čigonga. Ljudi ne bi mogli da ga prihvate da smo ga predavali na tako 
visokom nivou. Zato smo prošli kroz inicijalni proces, koji je ljudima 
omogućavao da postepeno shvataju. Kao što znate, kad smo inicijalno 
održavali seminare u Čangčunu, ja sam predavao i stvari sa jako visokog 
nivoa. Ali sam pominjao čigong. Danas, pošto predajemo praksu prema višim 
nivoima, više ne govorimo o tim stvarima. I to je bio proces koji je ljudima 
omogućavao da postepeno shvataju. 
 

“Grad motora” ima više od sto hiljada zaposlenih. Šta da radimo kad se 
stvari ne razvijaju kako treba?  

Naša Falun Dafa se u jednom trenutku širila dosta dobro u fabrici 
automobila. Vi možda znate za te demone koji su se opasno umešali—to su 
demoni. Ali mi smo rekli da sve ove stvari idu jedne s drugima. Po pitanju 
toga koliko ljudi može da se kultiviše, a koliko ne može, to zavisi od tih ljudi 
samih. Kako da ne bude smetnji? Kad niko ne bi smetao, zar se ne biste 
suviše lako kultivisali?! Široki put bi bio tako ravan, pa biste se kultivisali na 
gore bez ikakvih poteškoća—kako bi to mogla biti kultivacija, zar ne? Samo 
kroz nedaće se može ustanoviti da li neko može da se kultiviše, i samo ovako 
se mogu ukloniti sve vrste ljudskih vezanosti. Ali taj demon je zaista krupan, i 
odigrao je veoma štetnu ulogu i uništio velik broj ljudi. Uloga koju je odigrao 
već je prevazišla onu koju ima prosečan demon. Ove stvari se znaju i na 
veoma visokim nivoima—znaju ih i bića na visokim nivoima. Kako se postaviti 
prema njima? Pošto neke stvari traže moje odobrenje, ja volim da dam šansu 
drugima. Ipak se čini kao da se ta šansa ne može dati. U budućnosti će u 
fabrici automobila svakako biti sve više i više ljudi koji uče Dafu.  
 

Neki učenici planiraju da pohađaju seminar, ali ne mogu—šta je sa 
učenicima koji ujutru ili uveče dolaze na vežbališta? 

“Neki učenici planiraju da prisustvuju seminaru…” Čak i ako nastavim 
da držim seminare, za deset godina će i dalje biti ljudi koji “planiraju da 
pohađaju.” Imamo tako puno starijih učenika, i imamo knjige, audio snimke i 
video snimke, a sve ovo može da ima efekat širenja Fa i spasavanja ljudi. 
Zapravo, vi ste već preuzeli ulogu glavne snage; posebno u ovom nedavnom 
periodu, vi ste definitivno glavna snaga. Osoba može da dobije [Fa] bez da je 
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ja učim direktno, je li tako? Budući da je tako, ja mislim da mi treba više da 
poradimo na ovom, pomažući drugima. Posebno kad drugi dolaze na 
vežbališta da uče, čini mi se da asistenti treba da budu još odgovorniji. Vaša 
odgovornost nije mala—nemojte o tome misliti kao o prostom okupljanju 
ljudi. Treba da date sve od sebe da više razumete Fa, više učite Fa, i 
savladate više stvari.  

Hteo bih da pokrenem još jedno posebno pitanje. Na našim 
vežbalištima, svi oni koji imaju probleme, koji su zastranili, ili koji su izgubili 
razum, su oni koji su praktikovali više od jednog čigonga i nisu odustali od 
svojih drugih težnji—ovo je sigurno, i tu apsolutno nema greške. Sto odsto 
vremena, ljudi kao ovi su praktikovali druge stvari, ili su kod kuće obožavali 
druge stvari, kojih se nisu odrekli—ovo je jedna situacija. Druga je da se 
njihov falun deformisao, što je takođe posledica toga što su u svoju praksu 
umešali druge vrste čigonga, ili su ih pomešali u glavi. Mogu vam reći za ove 
dve situacije—garantovano je da su ove situacije ono što je proizvelo 
probleme, i to su jedine dve situacije gde moji fašeni neće ništa preduzeti. To 
je zato što oni ne pripadaju našoj Falun Dafi ako vežbaju druge vrste čigonga, 
mešajući ih sa svojom praksom. Zato moji fašeni ne brinu o njima, i njima se 
ne daje Fa. Kad ti haotični demoni vide da takva osoba počinje da vežba Falun 
Dafu, naravno da će je kazniti i nauditi joj. Ona je van sebe i mogla bi naneti 
štetu Dafi—to je problem koji se može desiti. Neki ljudi žele da vežbaju samo 
Falun Dafu, ali oni stalno hoće da osete nešto, ili dodaju neke druge stvari, 
bilo u glavi, ili dok rade vežbe. Oni su nešto malo osećali dok su radili druge 
čigong vežbe; sad vežbaju Falun Dafu i više ništa ne osećaju, ali i dalje žele da 
osećaju. Nije li to vezanost za težnju? Jednom kad ubace stvari koje su 
vežbali, njihov falun će se deformisati i desiće se problemi sa [njihovim] Fa—
to je sigurno da će se desiti. 
 

Da li je živeti bolji život pravi smisao života? 
Neki ljudi čak imaju ovu misao: “Zbog čega se ja kultivišem u Budu?” To 

pokazuje da je njihovo razumevanje Bude vrlo bedno—“Čemu služi kultivisati 
se u Budu?” Nemojte se smejati—oni to zbilja ne znaju. Zašto se neko 
kultiviše u Budu? Prvo, to čoveku može da omogući da zauvek zadrži ljudsko 
telo; drugo, on će se za svagda osloboditi patnje i zanavek će ostati u 
blaženom stanju. Ljudski život je kratak, pa je zadržati ljudsko telo jedan 
razlog; drugi je što Bude nemaju patnje. Mesto gde je vaše biće nastalo je 
jedna dimenzija veoma visoko u kosmosu. Dolazite iz dimenzije kosmosa, i 
[vaša] originalna priroda je dobra. Upravo zato što je čovek postao loš i 
padao dovde korak po korak, on čeka da bude uništen. To je taj proces. I 
zašto se neko vraća? Mesto gde ste zaista nastali je dimenzija na visokom 
nivou—to je najlepše mesto i mesto gde treba da boravite.  
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Po rečima velikih prosvetljenih bića, to je kao da su ljudi upali u 
blatnjavu jamu, i tu se igraju s blatom. Ali svi ljudi su došli na ovaj način i 
misle da je ovo veoma dobro. Ljudi misle da je jako dobro—oni se valjaju po 
blatu, a ipak misle da im je dosta udobno i da su stvari dosta dobre. Daćemo 
vam primer - ovo nije omalovažavanje ljudi. Uzmimo, na primer, svinje. One 
spavaju u svinjcu i žive u blatu sa izmetom i urinom, ali u njihovom misaonom 
domenu, to izgleda kao nešto sasvim dobro. Jednom kad se ljudi budu uzdigli 
iznad ovog domena i pogledali unazad, oni će shvatiti da je ovo naprosto 
grozno. To je razlog. Oni kažu da se ljudi naprosto valjaju po blatu među 
svakodnevnim ljudima, i da je svuda prljavština. To je značenje. U ovoj 
prljavoj sredini, on misli da mu je dobro ako je malo čistiji od drugih. Prava 
istina je da svoje telo prekriveno blatom, on može oprati samo blatnjavom 
vodom. Zato bih ja rekao da on nije mnogo čistiji.  
 

Da li je pravi smisao života uspeti u kultivaciji i postati Buda?  
Ne “postati Buda” već “vratiti se izvornom, pravom sebi.” Obaviti 

kultivaciju i vratiti se—to je pravi smisao, to je ono kako gledaju bića sa 
visokih nivoa. Ali ako odete među svakodnevne ljude i upitate svog 
nastavnika među svakodnevnim ljudima, on vam ovo neće reći, jer 
svakodnevni ljudi pridaju previše značaja stvarima svakodnevnih ljudi, u 
nemogućnosti da sagledaju pravu situaciju kosmosa. Napunjeni znanjem 
donetim sa Zapada, današnji ljudi su postali previše apsolutni u svom 
razmišljanju. Ljudi sve više i više postaju materijalisti, i sve mere svojim 
postojećim teorijama. Ljudi se sve više i više zaglibljuju među obične ljude.  
 

U jednom svom snu sam svuda tražio toalet i na kraju ga našao, ali kad 
sam se probudio već sam se bio olakšao. Zašto se to desilo?  

Daću vam primer. Vudang planine su mesto gde je Dženvu, ili 
“Šuenvu”—veliki car Šuanvu, kako su ga zvali u Tao-školi—vežbao kultivaciju. 
Na Šaenvuovu kultivacionu priču sam naišao u Vudang planinama. Opisivala je 
proces njegove kultivacije, i tu je bila ova epizoda koja govori o njemu. On se 
kultivisao mnogo godina, oko 40 godina, i već je bio dostigao visok nivo. 
Jednog dana, u svom snu, demon je došao da ga uznemiri u nadrealnom 
domenu, prikazujući se u liku lepe, gole žene. On je bio nesiguran, nije se 
dobro štitio i uzbudio se. Kasnije je bio jako ljut i kajao se. Mislio je: “Ima li 
ikakve nade za moju kultivaciju? Kultivišem se tolike godine, ali opet ništa 
nisam postigao, i opet ne mogu da kontrolišem svoj sopstveni um.” On je 
mislio da je neuspešan, naljutio se na sebe i pošao sa planine. Na svom putu 
je sreo staricu kako brusi iglu – brusi gvozdenu šipku u iglu. Možda su svi 
drevni ljudi u to doba brusili igle na ovaj način.  
 “Hej,” upitao je staricu, “zašto koristiš tako debelu gvozdenu šipku da 
izbrusiš iglu?” Starica mu reče: “Posle dugog vremena, ona će se morati 
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izbrusiti u iglu.” Dženvu je bio pogođen. Dok je starica brusila iglu, sipala je 
vodu u svoju posudu, i sipala je čak i onda kad je posuda već bila puna. Zato 
joj on reče: “Voda se preliva.” Ona reče: “Kad je puno, normalno je da ističe.” 
Ona mu je zapravo dala nagoveštaj. Njene reči trebalo je da kažu: “Tokom 
tvoje kultivacije, ne treba puno da misliš o tome. Jednom nisi bio kako treba, 
ali sledeći put ćeš biti.” To jest, ljudsko telo ima instinkte, i kad je puno, ono 
se prazni. To je ono što mu je ona nagovestila. Mada je ovo ta priča koja je 
ispričana, ona nije baš kompletna, a možda nije ni sasvim precizna. Ali vam 
mogu reći da bi moglo biti ovako. Baš kao pitanje koje sam upravo pročitao— 
tu bi mogao biti ovakav slučaj.  
 

Uvek kad radim stojeće vežbe ili meditaciju i počnem da vežbam, želim 
da prestanem da vežbam. Ali kad stanem, kajem se. Zašto je ovako?  

To je smetnja od strane demona koje proizvodi vaš sopstveni um—
vezanosti običnih ljudi mogu da proizvedu demone (smetnju od strane 
misaone karme). Zašto? Jer supstance loših misli, koje su proizvedene ranije u 
vašem umu i u srcu, se odupiru. Kad ste dobro kultivisani, ove loše supstance 
će biti uništene. Zato one neće dopustiti da se to desi, i naprosto vam ne 
daju da vežbate. Zašto se večito kolebate u kultivaciji? U svojoj glavi mislite: 
“To je to, više neću da vežbam. Jako je teško.” Moram vam reći da postoji 
razlog za te misli—kad nema smetnji spoljnih demona, postoji smetnja 
demona unutar vas, i to je zahvaljujući dejstvu tih loših supstanci. Sva 
materija i supstance su inteligentna bića u drugim dimenzijama. 

Nisam li vam ovo rekao: morate ih uništiti ako želite da završite 
kultivaciju, i samo pošto ih uništite možete okončati kultivaciju i rešiti se tih 
loših misli. Neki ljudi ne mogu da uđu u stanje mirovanja tokom meditacije, i 
uvek im iskaču misli. To je upravo zato što imate te supstance. I one su žive; 
one dolaze iz vaših misli, pa dejstvuju u vidu smetnje. Ako okončate 
kultivaciju, one će biti uništene; one će se sve više smanjivati, dok ne budu 
potpuno uništene. Mogu li one dopustiti da se to desi? Kad se kultivišete, one 
će vas ometati.  

Neki ljudi isto tako imaju misli koje govore grozne stvari o Učitelju, ili 
govore grozne stvari o našoj Dafi. Ali morate jasno prepoznati da nije vaša 
glavna svest ono što želi da kaže te grozne stvari, već to proizvodi vaša 
misaona karma - tu lošu supstancu – odražavajući je u vašim mislima. U času 
kad ovaj problem nastane, oduprite se! Glavna svest vam mora biti jaka: “Ti 
mi ne daš da se kultivišem, ali ja insistiram da se kultivišem ”—odlučno je 
odagnajte. Onda, kad moj fašen vidi da ste u sebi odlučni, on će za vas 
ukloniti veliki deo ove karme. Zato to doživljavate.  
 

Čovekov kultivacioni nivo je predodređen, ali Dafa je bezgranična, i 
čovek se takođe može kultivisati i postati veliki Buda visokog nivoa. Da li ovo 
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znači da pošto se čovek kultiviše na svoj nivo, na primer na nivo Arhata, on 
će se zavetovati da se ispočetka kultiviše?  

Ako se neko kultivisao do Stepena dostignuća Arhata, a prvobitno je 
bilo predodređeno da dostigne Ispunjenje na nivou Arhata, a ipak kaže: “Ne, 
ja želim još više da se kultivišem,” ako zaista imate tu sposobnost i položite 
novi zavet, vi se možete kultivisati na još viši nivo. Bilo je takvih slučajeva u 
prošlosti, ali su bili retki. Zašto su bili retki? Jer obično, kad se priredi 
kultivacija jedne osobe, nivo joj se priređuje prema njenoj početnoj situaciji; 
količina različitih supstanci se određuje prema njenoj sposobnosti da istrpi. 
Znači, obično neće biti predaleko. Ali ima i nekih koji su izuzeci; neke od 
njihovih stvari su skrivene i ne mogu se videti na izvesnim nivoima. Neki ljudi 
su otkrili da kad njihova kultivacija dostigne određeni nivo, njihov učitelj se, 
uvidevši da ih više ne može voditi i brinuti o njima, automatski povlači, dok 
neko drugi preuzima. Postoji i ova situacija. Što se tiče vašeg vođenja prema 
višim nivoima, on će vas voditi prema višim nivoima bez da mu to zatražite.  
 

Jednom prilikom sam sanjao učitelja Lija. Učitelj je rekao: “Tvoja 
situacija je pomalo posebna.” Činilo se da misli da ne zadovoljavam u nekim 
pitanjima. Onda je učitelj Li podesio moje telo, i osetio sam kako moj 
abdomen i tabani rade “hvuuš—”...  

To je vrlo jednostavno. Nije značilo da vi ne možete da se kultivišete. 
Postoje drugi razlozi za neke stvari u kultivaciji, i moji fašeni ih obično mogu 
razrešiti. To stanje nije bilo san, jer je bilo veoma živopisno, i vi ste ga 
zapravo doživeli. Pošto preko dana ne možete dovoljno da se umirite, vi niste 
u stanju da vidite stvari dok ste u dingu; zato nema veze ako vidite stvari u 
snovima. Normalno je naleteti na mene u snovima. 
 

Da li u svom svakodnevnom životu mogu da recitujem Džen-Šan-Ren u 
sebi da bi mi kultivacija bolje išla?  

Nema ničeg lošeg u tome da u sebi recitujete Džen-Šan-Ren, u svom 
svakodnevnom životu—to nije problem. Ali kad radiš vežbe ne treba da misliš 
ni o čemu.  
 

U Changchun Evening Post je pisalo da je ovog leta izvesni tibetanski 
majstor propovedao sveto pismo i da je prisustvovalo više od dve hiljade 
živih Buda. Kako da gledamo na ovo?  

Monasi i lame su takođe ljudi. Oni mogu da čine šta im je volja. Stvari 
koje oni čine, Bude ne čine, niti su im Bude tražile da čine te stvari. 
Svakodnevni ljudi smatraju ove stvari jako značajnim, ali kultivatori treba da 
znaju šta se uistinu zbiva. Isto je sa propovedanjem svetog pisma—to je 
samo religijska aktivnost kultivatora. Osim toga, u Periodu kraja Darme nema 
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puno toga da se propoveda. Druga stvar je, kao što znate, oni se ne mogu 
mešati u politiku i zakone zemlje, i oni ne treba da se petljaju u poslove 
svakodnevnih ljudi, bilo da su monasi, ili lame. Praviti nekakav marš, zastupati 
takozvanu “nezavisnost”… svi razmislite, da li je to nešto što rade 
kultivatori? Nisu li ovo vezanosti svakodnevnih ljudi? Zar ti ljudi nemaju 
preterano zanimanje za stvari svakodnevnih ljudi? Nisu li ove stvari vezanosti, 
kojih kultivatori treba da se oslobode? Ja bih rekao da je naša Falun Dafa 
komad čiste zemlje—usuđujem se da kažem ovo, jer naši učenici moraju imati 
zaista visok šinšing, i mi od naših učenika tražimo da stave naglasak na 
odgajanje šinšinga. Ja bih rekao da je čak i jedan heroj, ili primer za uzor, na 
kraju krajeva, samo heroj ili primer za uzor među svakodnevnim ljudima. Mi od 
vas tražimo da budete potpuno izuzetne osobe, da se potpuno odreknete 
sopstvenih interesa i da u potpunosti postojite za druge. Za šta žive ta velika 
prosvetljena bića? Ona u potpunosti žive za druge. Zato su moji zahtevi 
prema učenicima takođe visoki, i učenici veoma brzo napreduju, takođe.  

Da vam dam primer. Ovo što sam upravo rekao nije preterivanje. Na 
kojoj god vrsti konferencije, kakve se drže u struci, bilo gde u zemlji, izgubiš 
neku ličnu stvar, biće veoma teško naći je. Naravno, postoji manji broj dobrih 
ljudi, ali taj broj je mali. Ali sve što se izgubi tokom naših Falun Dafa seminara 
kasnije se može naći—to je slučaj na svakom seminaru. Satovi, zlatni lančići, 
prstenje i novac u svim iznosima—od malih iznosa pa sve do preko hiljadu 
juana—su pronalaženi na seminarima sa hiljadama ljudi, i prijavljivani su. Ja bih 
objavio, a vlasnik bi došao po svoje. Učenici takođe kažu da se ova situacija 
viđala u vreme “učenja Lei Fenga” ali sada nije viđena godinama. Posle 
seminara, svi učenici su u stanju da zatraže od sebe da poprave svoj šinšing, 
da budu odgovorni prema drugima i društvu, i da se pridržavaju strogih 
standarda. Je li pogrešno ako kažem da nama pripada čista zemlja?  
 

Jedan učenik je prelistao nekoliko strana knjige o tzv. “prirodnom 
čigongu” - ili tako nešto - do mesta u knjizi gde se opovrgavaju drugi, gde se 
(autor) razmeće, i ruši Falun Dafa. Nakon što je ovaj učenik pročitao nekoliko 
strana, ugledao je senku životinje tog čigonga, kako ulazi u njegov gong. Ovo 
je uticalo na njegovo ulaženje u mirovanje. Zašto?  

Već smo vam rekli da ne možete čitati te stvari. Zašto biste ih čitali? 
Učenici koji se istinski kultivišu su spalili sve te lažne, zle stvari, a vi ih ipak i 
dalje čitate. Nije li velik jaz između vas i njih? Nije li to čitanje donelo 
vezanost za težnju? Nemojte čitati haotične stvari. Ljudi u pravim sistemima 
kultivacije ne istupaju da podučavaju tim stvarima i ne upliću se u te vaše 
poslove. Čigong-majstori koji su popularisali čigong su završili svoj posao. 
Danas jednog dana iskoči ovakav čigong, a sutradan iskoči onakav čigong. 
Skoro svi ti čigongovi su lažni. Dok postoje, oni ometaju i nanose štetu 
širenju pravednog Fa. 
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Svi savesni čigong-majstori su prestali sa podučavanjem. Ako nastavi 
da podučava, zar taj ne ometa Fa? Učinivši šta je trebalo, on je dobro 
poslužio, ali ako učinite išta više, biće to smetnja. Znači, u suštini svi lažni 
čigong-majstori koji idu za novcem, za time da sebi stvore ime, i za sebičnim 
ciljevima, jesu demoni. Oni ne znaju da su demoni. Ali mi to nismo apsolutno 
izrekli u našim seminarima, pre svega zbog brige da neki ljudi to neće moći da 
prihvate. Zapravo, to su u suštini demonske smetnje.  
 

Zašto se kod učenika stalno javljaju loše misli dok rade vežbe u 
mirovanju?  

Da. To je takođe kao ovo što sam sada rekao. Pošto je čovek u 
prošlosti činio loše stvari, i generisane su svakojake misli, postoje te 
supstance, i to ima dejstvo. Dok sedite i meditirate, te loše misli—poput želje 
da se kažu loše stvari o drugima, ili razmišljanja o lošim stvarima—bi vas 
mogle naterati da mislite. Upravo te loše supstance, stvorene vašim prošlim 
mislima, imaju to dejstvo. Čak biste mogli reći grozne stvari o Učitelju. Ne 
brinite. Dajte sve od sebe da ih suzbijete i potisnete, pa će biti eliminisane. 
Pobrinite se da suzbijete ovu vrstu loših misli. Ali nemojte brinuti kad se one 
pojave—niste vi taj koji želi da kaže te grozne stvari o Učitelju, već je to 
odraz misaone karme u vašem mozgu.  
 

Kad jedan učenik radi vežbe u mirovanju, drugi učenik uvek priča s 
drugima o tome kako je taj-i-taj čigong opsednut lasicom. Tako je taj učenik 
jedne noći sanjao nekoga kako ga uči da pali mirisne štapiće. Zašto?  

U buduće ne treba da govorite ove reči suviše direktno ljudima koji 
vežbaju druge zbrkane vrste čigonga. Neki od naših učenika imaju dobre 
prijatelje koji vežbaju te opsedajuće vrste čigonga, i nema veze ako im kažete 
za to; najbolje je da im kažete indirektno. Ako odete mnogim ljudima koje ne 
poznajete, a koji vežbaju opsedajući čigong, i pričate im kako njihov čigong 
ne valja, naravno da će vas napasti, udružiti se da vas napadnu, i čak izreći 
neke gadne stvari. Treba da izbegavamo ovakve probleme. Mi verujemo da 
ljude treba posavetovati da budu dobri. Ako oni to mogu da shvate, oni će 
shvatiti. Ali treba da damo sve od sebe da izbegnemo te stvari. Ti ljudi, koji 
su uistinu ušli na vrata tih vrsta čigonga, i nisu voljni da izađu, već su 
pristupili naopakoj praksi i krenuli rđavim putem, i njihova priroda već je 
obnevidela i izgubljena—ili barem njihova sposobnost poimanja nije dobra. 
Ako ti ljudi mogu da okrenu novi list, naravno da je to dobro; ako ga ne 
okrenu, neće vredeti ako budete insistirali da ih ubedite. Kako bilo, obratite 
pažnju na svoj pristup i metode. Samo obratite pažnju na ove stvari, i sve će 
biti u redu. Rđave stvari vama neće moći da naude.  
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Neki ljudi fotografišu i prave kalendare [sa slikama Učitelja], a onda ih 
prodaju učenicima po proizvodnoj ceni, bez ikakve zarade. Mogu li raditi ovo?  

Ja ću vam reći šta mislim o ovim stvarima. Taj naš učenik je dobar, on 
to čini za druge, i u principu ništa ne krši. Ali tu postoji pitanje opticaja 
novca—iako se prodaje po ceni koštanja, to i dalje uključuje novac. Ja mislim 
da mi treba da damo sve od sebe da izbegnemo ove stvari, i da ne 
uključujemo novac. Razlog je taj što ako uključite novac, posle nekog 
vremena možda ćete pomisli da nešto nije pravedno, a kad nastavite da 
radite ove stvari, mogli biste početi da sumnjate: “Ja izvlačim deblji kraj. 
Treba li ovo da pokrije moje putne troškove?” Ili: “Treba li nadoknaditi moje 
gubitke?” To bi moglo da ohrabri sve vrste vezanosti u ljudima, i navede ih da 
postepeno počnu da rade šta ne treba. Zato obratite pažnju na ove stvari.  

Znate li zašto mi od vas tražimo da se ne petljate s novcem? Da bi 
ljude udaljio od novca i vlasništva, pre dve i po hiljade godina Šakjamuni je 
poveo ljude da se kultivišu u udaljenim, gustom šumom obraslim planinama. 
Svaki je imao samo zdelu za prošnju, a Šakjamuni je čak održao Fa-lekciju o 
zdeli za prošnju—ne treba biti vezan čak ni za zdelu za prošnju. Ako se sa 
ovim stvarima ne postupa kako valja, one bi za čoveka mogle predstavljati 
ozbiljnu smetnju, i uticati na njegovu kultivaciju. Zato pripazite na ovo. Nije li 
Isus takođe vodio ljude da jedu gde god bi se zatekli, bez uplitanja novca? 
Ovim primerom ja samo ističem ovo pitanje. Možda nećete moći da shvatite 
dovoljno duboko. Ja moram ići ispravnim putem i ne mogu vas učiti da radite 
te stvari. Ako posle mnogo godina ljudi budu rekli: “Bilo je ljudi koji su to radili 
u doba Li Hongdžija,” da li bi se ovaj Fa i dalje mogao prenositi? Bio bi gotov 
za kratko vreme—bio bi gotov nedugo zatim. Neki ljudi žele da imaju moju 
sliku. Ako želite, možete je sami slikati, sami je napraviti. Ali treba da damo 
sve od sebe da to ostane među našim učenicima. U budućnosti bismo ove 
stvari mogli javno publikovati u društvu, jer čak i kalendari sa mojim 
fotografijama nose serijski broj izdavača. U buduće ćemo ovim stvarima 
upravljati centralizovano. Pazite da ništa ne radite na svoju ruku; ako ne 
budete činili kako treba, čak biste mogli nauditi Dafi.  

Kako da ih prodajete? Ni prodaja po proizvodnoj ceni nije prihvatljiva. 
Pazite da ne razvijete ovu vezanost—to ničemu ne služi. Kultivacija i lično 
unapređenje, i pomaganje drugima ne moraju imati ovaj oblik. Uputiti ljude u 
Fa i reći ljudima malo o Fa je bolje nego bilo šta drugo. Popravljanje šinšinga 
je mnogo bolje od onih stvari koje imaju spoljnu formu. Neka se ovim 
stvarima bavi Istraživačko društvo Falun Gonga. Generalnom udruženju, 
ograncima i asistentskim mestima nije dozvoljeno da se petljaju s novcem. 
Pre nego što nešto učini, naše Istraživačko društvo Falun Gonga uvek najpre 
dobije odobrenje od mene. Nije prihvatljivo na svoju ruku raditi stvari pod 
svakojakim izgovorima, to je povreda naših prava, i nije dopušteno zakonima 
društva.  
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Neko zbilja želi da odgaja svoj šinšing. Ali u svom svakodnevnom životu 

on nema ništa što ga provocira, niti ima ikakve snove. Njega zabrinjava da li 
Učitelj vodi računa o njemu.  

To nije slučaj. Ono što svaka osoba nosi sa sobom i stanje svake osobe 
se razlikuju, pa ono što taj nosi može biti komplikovano. Naravno, ja vam isto 
tako mogu dati primer—a to se ne odnosi na bilo koga konkretno. Jedan mali 
broj ljudi stiže sa prilično visokih nivoa, i njima nije potrebno da trpe 
poteškoće. Oni dolaze da se asimiluju u ovaj Fa, i oni su gotovi pošto se 
asimiluju. Postoji jedan, veoma mali broj ljudi, koji su ovakvi. Ali to ne mora 
obavezno biti situacija koju ste pomenuli. Samo ističem ovo pitanje. Mnogi 
ljudi bi mogli imati svakojake faktore. Ali bez obzira da li imaš poteškoće ili 
ne, asimilacija u ovaj Fa i učenje Fa su ono najvažnije.  
 

Dobar broj učenika je sanjao da ih je Učitelj učio vežbe koje nisu deo 
pet vežbi? Šta oni treba da rade?  

Ako pokreti nisu deo pet vežbi, onda mora biti da demoni dolaze da vas 
uče—svi oni su lažni, i definitivno nisam ja taj koji je dolazio da vas uči. Ono 
čemu vas danas učim su samo ovih pet vežbi, i one su dovoljne da vam 
promene telo, i da se kroz vežbu razviju sve posebne sposobnosti i stvarne 
stvari. Gong koji istinski određuje vaš nivo će biti adekvatan, jer se ne razvija 
vežbanjem vežbi. Ako ih vežbate u snu i shvatite šta se zbiva, treba da 
stanete s vežbom. Ako ih vežbate, to znači da vaš šinšing još nije puno 
čvrst—da jeste čvrst, vi biste shvatili čim se misao javila.  
 

Šta se dešava ako neko umre ne dostigavši Ispunjenje u kultivaciji?  
Ako se neko nije kultivisao do Ispunjenja, ako nije dostigao Ispunjenje, 

ali jeste dostigao Status dostignuća, i on je uspeo u kultivaciji. Ali ako nije 
dospeo izvan Fa-unutar-tri-sveta, njegova situacija nije tako dobra. Ipak, bez 
da je prevazišao Fa-unutar-tri-sveta, on može otići negde na raznim nivoima 
dimenzija unutar Tri domena. On će biti na onom nivou do kog se kultivisao, a 
i to je dobro za njega. Ako kaže: “Ovo nije dovoljno dobro. Nisam završio 
kultivaciju, pa se zavetujem da ću nastaviti kultivaciju u narednom životu,” 
onda će ovo zbilja proizvesti da u svom narednom životu uđe u kultivaciju, pa 
će nastaviti da se kultiviše. Ipak ima jedno: ako osoba ne može dovoljno 
dobro da se vlada, to je veoma opasno; ako opet ne može da se vlada 
valjano, opet će pasti i biće joj čak gore nego pre. Ako se dobro kultiviše, 
biće joj bolje nego pre. To je taj odnos, koji postoji. 
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U procesu kultivacije šinšinga, ja se svaki čas bojim da ne načinim 
grešku. Uvek procenjujem stvari uz pomoć Fa, ali i dalje imam probleme. 
Pitam se je li u redu ono što radim. 

Vi se brinete zbog svega što činite—mislim da se ne treba toliko 
vezivati. Zaista je teško balansirati ovaj odnos: ako puno mislite o tome, to je 
vezanost; ako malo mislite o tome, očigledno se bojite da ne uradite nešto 
loše. Ja mislim da ne treba da dospemo dotle da budemo napeti. Kad god 
nešto učinimo, kod uobičajenih stvari mi odmah znamo jesu li dobre, ili loše. 
Osim toga, ne treba da imate tako puno stvari—kad jednu stvar pustite, 
pojavljuje se druga. Kad se radi o stvarima među svakodnevnim ljudima, ja 
mislim da vi bez razmišljanja znate jesu li dobre ili loše. Na stvarima koje se 
dese iznenada treba da se zamislimo, i promislimo jesu li dobre ili loše. Ako 
ovako razmišljate u svakom trenutku, ako ovako razmišljate uvek kad nešto 
činite, i čak ovako mislite radeći trivijalne stvari, ja bih rekao da ste previše 
vezani. Kultivišite se plemenito i čestito, i fokusirajte se na krupne stvari. 
Naravno, tokom procesa kultivacije, kad se radi o nečem što niste shvatili, i 
činite loše, ne postupate kako treba, ja mislim da je to zato što se niste 
kultivisali do tog stepena. Još niste shvatili neke stvari, i zato nemojte biti 
suviše vezani za njih. Kad je vreme da se vezanost ukloni, ona će se spontano 
manifestovati. 
 

Istovremena kultivacija prirode i života se spaja sa Besmrtnim detetom 
(juanjing), je li tako?  

Drugačije rečeno, vi kultiviše i svoju prirodu i život, a promene vašeg 
bentija i odgajeno Besmrtno dete će se spojiti sa vašom dušom (juenšen)—
oni će se spojiti u jedno telo.  
 

Da li ishrana mesom generiše karmu?  
Ishrana mesom ne generiše karmu, niti podrazumeva ubijanje. Ishrana 

mesom nije sama po sebi vezanost—ishrana mesom može da podstakne 
vezanost za ukus mesa.  

 
Svi imaju ograničenu količinu vrline (de), i kultivacija do visokog nivoa 

je predodređena. Kad osoba dostigne Otključavanje gonga i Prosvetljenje, da 
li može da nastavi da sakuplja vrlinu i popravlja se?  

Vrlina je ograničena, i kad se dostigne Otključavanje gonga i 
Prosvetljenje, apsolutno se ne može napredovati dalje. To je stoga što kad 
dostigne Otključavanje gonga, osoba sve vidi, u kontaktu je sa svim, i sve 
razume, pa pitanje sposobnosti poimanja više ne postoji. Kad bi osoba mogla 
biti potpuno svesna dok trpi teškoće i kultiviše se na visoke nivoe, ko to onda 
ne bi činio? Zašto se jedan Buda jako sporo kultiviše kad nastavi da se 
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kultiviše naviše? To je stoga što on skoro da više nema načina da trpi 
poteškoće. Može malo da se unapredi samo kad da poseban doprinos. To je 
razlog. Ako vrlina jedne osobe nije adekvatna, tu je karma. Kroz podnošenje 
teškoća, karma se može transformisati—transformisati u vrlinu. Ako je osoba 
zbilja u stanju da nastavi kultivaciju: “Ja mogu da nastavim kultivaciju; i dalje 
želim da se kultivišem,” onda može da preuzme karmu bliskih rođaka ili dobrih 
prijatelja, i može da odradi i pretvori je u vrlinu. U svakom slučaju je teško, 
zaista je teško, jer ide ruku pod ruku sa šinšingom čoveka i s tim koliko 
njegovo srce i um mogu da podnesu. Zato kad se dostigne određena tačka, 
ona je puna, i dalje se ne može puniti—na ovaj način se manifestuje. Osoba 
koja bude podnosila dalje teškoće mogla bi postati loša, pasti, i kultivisati se 
uzalud, jer nema dovoljan kapacitet.  

 
Šakjamuni je već bio dostigao Otključavanje gonga - zašto mu je 

trebalo 49 godina predavanja Fa pre nego što će dostići stepen Tatagate?  
Ako se kultiviše osoba sa veoma, veoma, visokog nivoa—koji puno puta 

premašuje Tatagatu— moguće je da će nakon dostizanja Otključavanja 
gonga, bez da prođe 49 godina, moći da dostigne veoma visok nivo nakon 
što prođe polovinu procesa koji je prošao Šakjamuni, ili čak i kraći proces. To 
zavisi od njenog urođenog kvaliteta, u direktnoj je vezi sa tim na kom je 
nivou, i ima puno veze sa nivoom na kom je bila u svom prethodnom životu. 
Varira od osobe do osobe.  

 
Šakjamuni je dostigao nivo Tatagate posle 49 godina. Ko je za njega 

razvijao gong? Da li je njegovo Prosvetljenje bilo trenutno, ili postepeno?  
Njegovo Prosvetljenje je bilo trenutno. On je došao da spasava ljude, a 

ne da se kultiviše. Ko je za njega razvijao gong? Niko mu nije razvijao gong. 
Svako ko silazi dole da čini te stvari, o svom poduhvatu mora da govori sa 
mnogim velikim prosvetljenim bićima, pre nego što će sići. On vidi kako se 
stvar koju će on učiniti postavlja. Pošto se postavi, sledi se plan—kada dostići 
Otključavanje gonga, kada dostići Ispunjenje, i kada je misija okončana. Sve 
ovo je unapred određeno. Njegovo dostizanje Otključavanja gonga i 
Prosvetljenja nije kao ono o kom mi govorimo. Možda nećete potpuno 
razumeti. Znači, njegova memorija odjednom biva otključana, on se seća šta 
je ranije kultivisao, i on to iznosi i uči ljude tome. Ja bih rekao da Fa koji je 
Šakjamuni predavao u to doba, Fa iz religija, Fa iz budizma, nije mnogo 
visokog nivoa. Ovo ne znači da Šakjamunijev nivo nije visok. To je stoga što 
Šakjamuni nije predavao sve svoje stvari—ono što je predavao je ciljalo na 
ljude koji su pre dve i po hiljade godina upravo bili izašli iz primitivnog 
društva. To nije bio njegov Fa u celosti. 

 



 40 

Da li se gong razvija samo u meditaciji? Ili se to dešava u trenutku kad 
se šinšing popravi?  

Dok se radi meditacija, dok se rade vežbe, dok se trpe teškoće, i dok 
se prolaze poteškoće - sve vreme se razvija gong. Proces popravljanja 
šinšinga je takođe povećavanje gonga koji određuje nivo osobe.  

 
Neki ljudi kažu da je Bodisatva Avalokitešvara postalala Buda?  
Ne verujte u tuđe besmislice. Kazaću vam, kad je stigao Period kraja 

Darme, sva prosvetljena bića prestala su da čine išta s ljudskim društvom, i 
njima nije dopušteno da išta više učine tim povodom. Šta više, tokom 
vremena Poslednjeg haosa, i njihova situacija je veoma teška, takođe, pa ona 
ni o sebi ne mogu da brinu. Zbog ovih stvari, dešavaju se problemi i na 
nivoima na kojima se ona nalaze. Ovo sam vam rekao ranije—rekao sam da se 
sada niko ne stara o stvarima. Nisam pričao ništa senzacionalno. Ja vam 
kažem, ove stvari su apsolutno istinite. Nije važno da li obožavate Budu, ili 
obožavate ikone drugih religija—na njima nema ničega. Mali broj njih mogao bi 
imati božanski lik na sebi, ali one ne mogu ništa sem da govore. Ovo je vreme 
Poslednjeg haosa, i stvari su takve u ovo vreme. 

Gong Bodisatve Avalokitešvare, koji ljudi danas znaju, to jest, 
Bodisatva Avalokitešvara koju su ljudi nekad obožavali, je zapravo nešto viša 
od Tatagata bude, ili Amitabe. To je stoga što je Velika Bodisatva sama Buda. 
Ali ona nije dostigla domen Tatagate. Ipak nešto od njenog gonga može da 
premaši Tatagatin gong. To je zato što je ono što ona kultiviše Bodisatva, i 
ona čini svoje stvari. U ovome ima puno jezgrovitih principa na visokom 
nivou. Više ne mogu reći, jer čovek ne treba da zna ove stvari. Oni su 
drugačiji nego što mislimo, i nema hijerarhijskog odnosa poput onog među 
svakodnevnim ljudima. Oni su drugačiji.  

 
Neki ljudi kažu da su Arhati i Bodisatve u Falun raju još viši od Buda u 

drugim rajevima. Je li ovo istina?  
Moglo bi se reći da je to slučaj. Ispravno je ako se kaže da su bude u 

nekim rajevima više od Buda u drugim rajevima, jer nivo budinog raja takođe 
određuje poziciju raja. Ako Buda nivoa Tatagate vodi i mnoge ljude koji su 
dostigli Status dostignuća bude, biće i razlika u njihovim nivoima. Ova pojava 
postoji i širom Falun raja. Kaže se da su Arhati ili Bodisatve u Falun raju viši 
od Buda u drugim rajevima, [jer] je nivo Falun raja veoma visok. Fa koji danas 
prenosimo je naprosto nemerljivo velik. On se ne svodi na Falun raj. Ja sam 
vam dao da znate o Falun raju, ali ljudi ne mogu znati ono što premašuje 
Falun raj, jer ljudima to nije dopušteno da znaju. Rekao sam da je puno ljudi 
shvatilo da je ovaj Fa naprosto tako ogroman. Zato su mnoga velika 
prosvetljena bića došla da se asimiluju u ovaj Fa. To nije običan Fa. On može 
da vodi ljude da se kultivišu do zbilja visokih nivoa—tu nema sumnje. Nije da 
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je kultivacija svakog svedena na Falun raj—i ovo je sigurno. Ni Šakjamuni ni 
Amitaba ne kažu da oni koji su se kultivisali u njihovima školama mogu otići 
na svoja mesta, ili otići na neko drugo posebno mesto. Kad odu izvan dometa 
tih Buda, ljudi mogu otići negde drugde.  
 

Postoji li standard za visinu gonga potrebnog da se dostigne Arhat? Da 
li je Arhat prvog stepena određen visinom šinšinga i gonga te osobe?  

Nivo Arhata je nepromenjivi standard koji su uspostavili rajevi različitih 
Buda.  

Visina šinšinga učenika je baš kao celokupna evoluciona forma 
njegovog gonga—oba moraju dostići ovu tačku, i sve se mora zameniti 
visoko-energetskom materijom. Oni idu jedno s drugim. Ja sam već snažno 
istakao ove stvari, pa bi asistenti trebalo da mogu da objasne ova pitanja. 
Nije li kultivacija Fa-izvan-tri-sveta kultivacija Buda-tela? U kultivaciji Fa-izvan-
tri-sveta ćete imati Buda-telo, što je telo koje je u potpunosti zamenjeno 
visoko-energetskom materijom; kad neko ode izvan Fa-unutar-tri-sveta i uđe 
u stanje čisto belog tela, nije li celo njegovo telo transparentno telo 
zamenjeno visoko-energetskom materijom? Daljom kultivacijom, ne postaje li 
njegovo telo Buda-telo? I nije li ovo ulazak u prvi stepen Arhata? Tako je to. 
 

Da li su bića koja se razvijaju iz nečijeg tela, poput zmaja, unutar šest 
puteva transmigracije?  

Neka bića postoje unutar šest puteva transmigracije, a neke životinje 
postoje izvan šest puteva transmigracije. One se daju naći i na višim nivoima, 
takođe. Obično nisu dospela tamo kultivacijom već se rađaju u tom prirodnom 
okruženju. Bića poput zmaja, koja se razvijaju iz tela kultivatora koji se 
kultiviše na visokom nivou, su svakako vaša, i ona će otići s vama na taj 
visoki nivo kad budete dostigli Ispunjenje.  

 
Da li su bića koja se razvijaju iz tela čoveka predodređena da se 

kultivišu u određenom sistemu? Ako neko ko kultiviše Tao vežba samo jedan 
put kultivacije, da li on može da kultiviše budinstvo?  

Nema čvrstog pravila za ovo. Ako si kultivisao budu a onda kultivišeš 
taoa, ni to nema veze. Samo što ti učitelj tog sistema u početku neće 
dopuštati da ideš. Ako te zaista ne može zaustaviti, on će te pustiti; ako si 
odlučan i insistiraš na tome da se kultivišeš u drugom sistemu, on će te 
pustiti. Neće valjati ako istovremeno sediš na dve stolice, jer se o tebi neće 
starati učitelj nijedne strane. To je problem šinšinga, i štetan je po oba 
sistema kultivacije.  
 

Ima li ljudi koji su predodređeni da se kultivišu na zlom putu?  
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Da, ima. Ima ljudi koji nastupaju posebno u Periodu kraja Darme da 
nanesu štetu Fa, i oni koriste sve oblike. Na površini, oni bi mogli otvoreno 
napasti Falun Dafu ili mene, i naši učenici ih mogu prepoznati—ova vrsta 
demona nije strašna, kao što nije ni tobožnji čigong, jer naši učenici to mogu 
da razlikuju. Barem se možete smiriti i razmisliti o tome da li je pravi ili 
tobožnji, i kad to budete shvatili, više to nećete na slepo učiti kao pre.  

Ona vrsta demona, koju je najteže prepoznati, je sledeća - a takvi su 
sposobni da naprave veliku štetu. Oni dolaze da uče Falun Dafu, kao ostali, i 
oni takođe kažu da je Falun Dafa nešto dobro—dok pričaju, oni su čak više 
uzbuđeni od drugih, imaju jača osećanja od drugih, ili čak vide neke prizore. 
Onda iznenada umru, ili iznenada pođu suprotnim putem, i time nanesu štetu 
Falun Dafi. Ovakve ljude je najteže prepoznati. Njih je teško prepoznati, pa 
zato mogu da nanesu najviše štete. Oblik njihove štete je naprosto ovako 
unapred priređen, i predodređeno je da će raditi te stvari, pa oni rade ono što 
proizvodi najviše problema. Demoni o kojima sam upravo pričao—oni koji 
mogu da naprave veliku štetu—pripadaju ovoj kategoriji.  
 

Da li Bodisatva Ksitigarba može da se kultiviše da bi postala Buda?  
Velika Bodisatva se već može nazvati Budom. Velika Bodisatva, misliš 

na kralja Ksitigarbu? Bodisatva Ksitigarba se takođe naziva Budom. To je 
ideja. Ali on radi svoje stvari.  
 

Kako je nastala glavna duša?  
Već sam pričao o ovome. Prvobitna bića su nastala kao proizvod 

kretanja raznih vrsta ogromne materije u kosmosu.  
 

Šta da radimo s nekim ljudima koji šire glasine?  
Ne slušajte njihove glasine. I posebno ne treba da širite dalje one koje 

utiču na moj Fa, koje narušavaju sliku o Fa. Kad stignu do vas, vi tu treba da 
ih zaustavite. Ako bi svi ovako postupali, one ne bi imale gde da se prenose.  
 

Da li komentarisanje tuđih uspeha i grešaka generiše karmu?  
Ja bih rekao da jedan praktikant ne treba previše da razmišlja o tome 

šta je dobro tj. loše, ili šta je uspeh tj. greška među svakodnevnim ljudima. 
Nemojte pričati o stvarima svakodnevnih ljudi s toliko interesovanja. Da li vas 
te stvari zanimaju i vezani ste za njih, ili želite da se kultivišete? Stvari 
svakodnevnih ljudi se svode na te stvari. Nisam li rekao da stvari 
svakodnevnih ljudi nisu ništa više od tih stvari? Ljudi pričaju o njima iznova i 
iznova—nisu li to samo svakodnevni ljudi koji pričaju o svakodnevnim ljudima?  
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Osoba ne može da nastavi da se kultiviše na više pošto dostigne 
Prosvetljenje. Kako je onda Šakjamuni mogao da nastavi da se kultiviše na 
gore nakon što je dostigao Prosvetljenje ispod drveta Bodi?  

Kad neko dostigne Ispunjenje, nema načina da se kultiviše na više. 
Dostizanje Prosvetljenja je dostizanje Ispunjenja. Šakjamuni je u to doba bio u 
stanju polu-prosvetljenja. Neki delovi njegove memorije su bili otključani, ali ih 
je i dalje bilo mnogo, mnogo koji nisu bili otključani, i bilo je puno toga što on 
nije znao. Samo na taj način je mogao da se kultiviše na više. Da je sve znao, 
ne bi mogao da se kultiviše na više. Trebalo mu je 49 godina da predaje svoj 
Fa jer je njegova kultivacija dostigla nivo Tatagate. To je takođe stoga što je 
njegovo stanje polu-prosvetljenja dostiglo veoma visok nivo. Naše polu-
prosvetljenje neće doseći tako visoko, jer Šakjamuni je bio došao da spasava 
ljude. Ali manji broj ljudi—naglašavam ovo manji—mogao bi dostići stvarno 
visok nivo, jer situacija svake osobe je drugačija.  
 

Kad čovek umre, on više nije povezan sa svojom porodicom i njihove 
duše idu svaka svojim putem. Zašto se vrlina i karma predaka mogu 
nagomilati i preneti na njihove potomke?  

To je tačno. Ovaj kosmos naprosto ima takav princip, što je takođe 
jedan princip koji upravlja ljudima. Ako generišeš karmu i umreš, tvoji potomci 
moraju otplatiti tvoju karmu. Zato ljudi žele da stvore blagoslove svojim 
potomcima, i žele da steknu ovoliko ili onoliko novca, znajući da to neće moći 
mnogo da iskoriste, da bi ostavili potomcima koji će moći da uživaju u 
blagoslovima. Oni ovozemaljske stvari smatraju važnim, drugu polovinu svoga 
života smatraju važnom, i čak smatraju da je njihovo ime važno posle smrti—
oni se čak brinu za svoje ime kad ne budu bili tu. Postoji ovaj faktor, pa će oni 
gomilati karmu—gomilaće karmu za svoje potomke.  
 

Kaže se da ako neko postane Buda, devet generacija njegovih predaka 
će otići na nebo. Je li to tačno?  

Ako neko od nas učini velike stvari, ili dobro obavi našu kultivaciju, 
roditelji te osobe bi mogli imati koristi od te veze, i biti spaseni i uzneseni. Ali 
na koji nivo će biti spaseni zavisi od same, izvorne situacije samih roditelja. 
Naša situacija u kultivaciji ima uticaja i na njih. Kad preci gomilaju vrlinu, to se 
prirodno nagrađuje blagoslovima. Ljudi kažu da kad se čovek kultiviše, onda 
njegovi preci stiču vrlinu, a ako uspeš u kultivaciji budinstva, tvoji roditelji će 
zadobiti veliku vrlinu. Ali veoma mali broj njih izlazi van Tri domena—samo se 
radi o tome da su stekli vrlinu i učinili dobre stvari. Imati sina kao što si ti, ili 
kćerku kao što si ti, usled postojanja tog faktora smatra se sticanjem vrline. 
Ali ne može se dopustiti da i roditelji samo zbog ovog postanu bude—oni se 
moraju kultivisati. Oni će biti samo nebeska bića na različitim nivoima, koja 
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uživaju blagoslove. Ne postoji ništa slično tome da “devet generacija predaka 
odlazi na nebo”—to je besmislica.  
 

Jedne noći sam sanjao svoje roditelje kako vežbaju kultivaciju i cepaju 
papire koji su obožavani kod kuće, koji su planuli. U ovom snu, pošto članovi 
moje porodice nisu hteli da poslušaju moj savet, ja sam hteo da pronađem 
Učitelja. Onda sam ugledao Učitelja kako dolazi i predočio mu situaciju. Moji 
roditelji su nehajno zapalili list hartije, i hartija je gorela. Onda sam video da 
taj čovek više nije Učitelj, i da nosi odeću mesara, stoji na pijaci, prodaje 
meso, i drži megafon. Počeo sam da plačem. [O čemu se ovde radilo?]  

To je definitivno bio demon, i to je značilo kletvu. Memorijalna ploča 
tog demona je spaljena i on je ubijen - sugerisati mesara je ubijanje. To je 
značilo. Kako je imao neke moći, mogao je da dočara te stvari i zbuni ljude. 
Zašto se ti demoni danas moraju tako temeljito čistiti? Svi razmislite—to je 
baš kao primer s jabukom koji sam dao. Ljudsko društvo je već stiglo do ovog 
stadijuma. I ne samo ljudska vrsta, već se i supstance i životinje inkarniraju sa 
karmom. Sve one imaju karmu, i to velike količine. Mada možda vidite da one 
umeju da se kultivišu itd, te životinje apsolutno ne smeju da se mešaju, ili da 
dominiraju u ljudskim poslovima. One, međutim, već to rade, i samo ovo 
predstavlja kršenje nebeskih načela. Podli demoni naprosto zaslužuju da budu 
ubijeni, i ovo je takođe nešto neizbežno u Periodu kraja Darme i vremenu 
Poslednjeg haosa. Kad u kultivaciji razviju malo viši gong, njih treba ubiti. 
Danas su stvari naprosto haotične.  

Ja kažem da je ono što ljudi uzimaju za istinu pogrešno kad se sagleda 
sa visokih nivoa. Za velika prosvetljena bića na visokim nivoima, svi ti demoni i 
monstrumi su se pojavili u ljudskom društvu; svaki koji želi da uzima stvari od 
ljudi naprosto ih uzme, a svaki koji želi da kontroliše ljude naprosto ih 
kontroliše—oni čak misle da čine nešto dobro. Oni drugima leče bolesti—ali 
koje bolesti oni izleče? Nije li njihovo “lečenje bolesti” stavljanje njihovih 
stvari na tela ljudi? To samo po sebi znači da čine loše stvari. 
 

Šta da mislimo o onim životinjama iz drevne prošlosti, koje su 
pronađene?  

Kaže se da su današnje životinje proizvod evolucije. Ja bih rekao da to 
uopšte nije slučaj. Istina je da su se vrste menjale usled pokreta 
kontinentalnih ploča i ciklične evolucije u različitim periodima. Kad bi naše 
kontinentalne ploče danas potonule, nove kontinentalne ploče, koje bi se 
izdigle iz Pacifika, Indijskog okeana i Atlantika, imale bi nove vrste—bile bi 
proizvedene nove vrste. Ako bi onda ponovo potonule, opet bi bile 
proizvedene nove vrste. Ako onda ova kontinentalna ploča ponovo zameni tu 
kontinentalnu ploču, i ako se nakon puno godina ova kontinentalna ploča još 
jednom uzdigne, ni ona neće imati vrste koje je imala ranije—generisaće još 
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novije vrste. Zbog ovoga ljudi kažu da su životinje nastale evolucijom. To 
uopšte nije slučaj. Zašto niste pronašli stvari koje pripadaju među-fazama 
evolutivnog procesa? Sve što su ljudi pronašli su različiti oblici postojanja dve 
vrste, dok prelazni oblik ne postoji.  
 

Kad kultivator postane Buda, koje njegovo telo će postati Buda? Da li 
je to Pravo telo (džen-ti), ili telo koje daje Učitelj?  

U prošlosti, ljudi koji su se kultivisali u sekti Čista zemlja i nisu učili 
kultivaciju tela, oni su učili samo kultivaciju šinšinga, posebno one načine 
kultivacije u kojima se nije obavljala konkretna kultivacija u meditaciji; njihova 
budinska tela je razvijao Buda koji ih prima—kad bi došao da ih primi, on bi im 
naprosto dao budinsko telo. Oni koji zbilja obavljaju konkretnu kultivaciju u 
meditaciji, s druge strane, mogu da razviju Iskonsko dete kroz svoju 
kultivaciju. Pored toga, u nekim posebnim načinima kultivacije Tao-škole i 
Buda-škole, osoba može da transformiše sopstveno telo, postigne kultivaciju 
svoje prirode i života, i razvije neke druge stvari kroz kultivaciju; njena glavna 
duša kontroliše sve.  
 

Da li je duša [sačinjenja od] visoko-energetske materije?  
Ne može se tako shvatiti. Vaša duša je sačinjena od najmikroskopskije, 

najmanje, i najprvobitnije materije. Vaša ličnost i vaše osobine, već su 
unapred određene u poreklu materije. Zato ih je nakon puno godina, posle 
života za životima, teško promeniti. Ali prvobitna priroda čoveka je dobra.  
 

Da li je Hrist sišao iz svog nebeskog carstva da spasava ljude?  
Ovo što ste rekli je tačno, jer evropska rasa, isto kao i najprvobitnija 

ljudska rasa, dolaze iz svojih specifičnih dimenzija, i tamo imaju svoje 
specifične situacije.  
 

Zašto sam vas video u svom snu pre nego što sam počeo da učim 
Falun Dafu?  

Puno je ljudi koji su me videli pre nego što su počeli da uče Dafu. Neki 
ljudi su me znali mnogo godina, ili desetinama godina pre. Takođe ima ljudi 
koji su me videli u svojim snovima—i takvih je puno. A ima i ljudi kojima sam 
predskazan pre mnogo godina, i tako dalje. Ovo je manifestacija različitih 
vreme-prostora. 
 

Zašto moje dete kaže da vas je ranije videlo i da vas poznaje?  
Urođeni kvalitet deteta nije loš, i tačno je to što je reklo. Neka deca 

imaju izuzetnu pozadinu—ona dolaze da dobiju Fa. 
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Da li su vrlina i gong ista vrsta materije kao Džen-Šan-Ren?  
Džen-Šan-Ren se ne može razumeti kao normalna vrsta materije—to 

nije taj isti koncept. Iako je sve sačinjeno od materije, to ipak nije koncept 
kao ovaj. To je baš kao naša ljudska duša—ako kažeš da su ona i naše ljudsko 
telo sačinjeni od takve i takve vrste materije, baš kao pitanje koje sam 
malopre izneo, to nije tačno. Ali svaka vrsta materije ima materijalno 
postojanje, i ono što zaista postoji je ova priroda, što je takođe manifestacija 
Fa. Vrlina i gong, s druge strane, se manifestuju u materijalnom obliku, ali oni 
nisu ista vrsta materije, iako su oba saobražena sa prirodom kosmosa— 
Džen-Šan-Ren. 
 

Smemo li jesti luk, đumbir i beli luk?  
Danas, u našoj kultivaciji među svakodnevnim ljudima, mi nismo 

postavili ovaj konkretan zahtev. Ali što se tiče naših sveštenika koji se 
kultivišu u manastirima, u budućnosti će morati da se uzdržavaju od tih 
stvari. Oni koji zaista treba da se bave istinskom kultivacijom u meditaciji, 
zajedno sa drugima, u grupi, takođe ne mogu da jedu ove stvari. Ovo pitanje 
se javilo u prošlosti jer je ometalo kultivaciju ljudi. Luk, đumbir i beli luk mogu 
stimulisati ljudske nerve, pa ako ih često budete jeli, razvićete ćete zavisnost, 
pa će vam nedostajati ako ih ne budete jeli—mogli biste razviti vezanost. 
Nemojte mnogo mariti za ove stvari. Što se tiče kuvanih, to nije problem, jer 
ne proizvode miris. Možete koristiti seckani luk. Ako gledamo praktičnu 
stranu, Šakjamuni svojevremeno nije dopuštao da se jedu upravo zato što su 
uznemiravali kultivaciju ljudima odavanjem snažnog mirisa i ometanjem drugih 
da uđu u mirovanje. U to doba, osam ili deset monaha bi sedelo u krugu, i 
kroz meditaciju bi ušli u mirovanje. Ako bi mirisalo, niko ne bi bio u stanju da 
se umiri. Pošto je konkretna kultivacija u meditaciji smatrana važnom, 
smatralo se važnim ne jesti te stvari.  
 

Da li su vrlina i gong ista vrsta materije kao Džen-Šan-Ren?  
Vrlina je vrsta bele materije, i to je posebna materija. Karma je takođe 

posebna vrsta materije. Što se tiče gonga, on se formira mešanjem jedne 
vrste unapređene materije-vrline sa drugom materijom iz kosmosa. Džen-Šan-
Ren je Fa, vrsta prirode, i ne može se razumeti normalnim konceptima 
materije—to je nad-materija.  
 

Kako da shvatimo “telo koje se nikad ne degeneriše”?  
Kad dospe izvan Fa-unutar-tri-sveta, osoba ima telo koje se nikad ne 

degeneriše. Može li se Buda-telo degenerisati? Ono je načinjeno od 
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najbogatije i najbolje materije u kosmosu. Dok god se kosmos ne degeneriše, 
ni ono se ne degeneriše.  
 

Da li će svi koji kultivišu Falun Dafu na kraju otići u Falun raj?  
Svi ne bi stali u moj Falun raj! Mogu otići samo oni koji zbilja dostignu 

status Istinskog dostignuća i dostignu Ispunjenje. Kad bi svako ko kultiviše 
Falun Dafu otišao u Falun raj… koliko stotina miliona ljudi postoji danas? U 
budućnosti će više ljudi učiti Dafu, i ovaj broj će se umnožavati i ljudi će 
nastavljati da se kultivišu generaciju za generacijom. Kad bi svi pošli u Falun 
raj, svi ne bi mogli stati u njega. Oni koji ne mogu da se kultivišu do 
Ispunjenja mogu da odu u dimenzije visokog nivoa, koje su takođe divne. 
Velik procenat naših učenika dolazi s različitih visokih nivoa, i oni će se vratiti 
u svoje izvorne rajeve kad budu stekli Fa.  
 

Moja petogodišnja ćerka je prisustvovala na dva seminara. Često u snu 
ustaje da bi radila vežbe i ne reaguje kad joj se odrasli obraćaju. Da li je to 
normalno? Isto tako, ona često vidi Učitelja kako je uči reči i pisanje, i vidi 
Učitelja u praznom prostoru i na oblacima u boji. Zašto?  

Ako je Falun Dafa ono što vežba, to je normalno. Urođeni kvalitet ovog 
deteta je veoma dobar. Pazite da ne nauči one haotične čigong prakse—
nemojte upropastiti dete. Sva ovakva deca su došla da bi dobila Fa. Pazite da 
vaša deca ne čine loše stvari. Širom zemlje postoji velik broj ovakve dece. 
 

Koji je kriterijum za prijem novih učenika?  
Nema ga. Svako ko može da vežba, neka vežba. Naravno, moramo 

istaći da se ljudi sa dve vrste bolesti ne mogu kultivisati, i to je nešto što sam 
već izneo: kritično bolesni ljudi imaju previše karme, i nemoguće im je da se 
kultivišu; psihotični ljudi imaju previše misaone karme i njihova glavna duša je 
nesvesna, pa ne mogu da se kultivišu.  

 
Mi se kultivišemo među svakodnevnim ljudima, i molekulski sastav naših 

tela se ne menja. Onda, kad dospemo u kultivaciju Fa-izvan-tri-sveta, da li se 
menja molekulski sastav naših tela?  

Ako ne prođete kroz tu promenu tokom kultivacije, kako ćete proći 
kroz nju dok ste u kultivaciji Fa-izvan-tri-sveta? Tokom faze Fa-unutar-tri-
sveta osoba počinje da se menja i da se unapređuje korak po korak, a kad ode 
izvan Fa-unutar-tri-sveta, ona je u velikoj meri prošla totalnu promenu.  
 

"Priča o Bodidarmi” se prikazuje na TV. Je li u redu ne dati učenicima 
da to gledaju? 
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Nebitno je kako god bilo. Učenici će je gledati kao priču i neće je slediti. 
Kod današnjih ljudi važi da ako ih ne budeš učio Fa, oni nikako neće učiti; čak i 
da budistički monah sedi pred njima, oni neće učiti šta god on rekao. Znači da 
nije važno, jer mi smo već istakli na našim seminarima da zen sekta više ne 
postoji—ne samo da ne postoji danas, nestala je nakon šestog poglavara 
Huinenga, i nema je već nekoliko stotina godina. Sve što je ostalo je istorija. 
Gledajte šta zen monasi danas čitaju. Oni čak uzimaju sveto pismo bude 
Amitabe da čitaju. Ništa nije ostalo u zen sekti. Fa zen sekte više ne postoji 
na svetu. Zapravo, u Periodu kraja Darme, nijedan Fa—a ne samo Fa zen 
sekte—više ne postoji.  

 
Neki ljudi nisu pohađali seminare, ali učestvuju na vežbama. Kupili su 

knjigu i značku Faluna, ali su onda prestali da vežbaju. Treba li da im uzmemo 
knjige i značke?  

Pošto su kupili knjige, neka ih. To ne možete promeniti, jer oni su 
utrošili novac. Mi nemamo nikakve administrativne, ili upravljačke metode. U 
početku sam bio protiv toga da se proizvode te stvari. Ali sada dopuštam, jer 
su to tražili učenici, praktikanti. Znači, sada da ih moramo pustiti. 
 

Kad radim položaj "Držanja točka iznad glave”, stalno osećam da mi je 
glava teška i da ne mogu uspravno držati glavu. Šta je to?  

Naprosto ignorišite. Imati osećaj težine u glavi ne mora biti nešto loše. 
Kad čovek razvije stub gonga (gongdžu) kroz kultivaciju, on će imati neku 
težinu, pa će ga on i osećati. Ako se gore pojavi velika kugla svetlosti, i ona 
će vršiti pritisak na vas, takođe; ako Buda sedi na njoj, to će izazvati još veći 
pritisak. Ne brinite šta je gore, jer kultivacija je naprosto takva. Sve to je 
dobro. Mnoge, mnoge stvari se mogu pojaviti povrh glave; čak i kod ljudi koji 
rade na čiju mogao bi se pojaviti velik stub čija. 
 

Kad sam u snu podvrgnut testu, reakcija mi je bila bolja nego u budnom 
stanju. Da li je to moja sporedna duša bila na delu? 

To je, naravno, veoma dobro. To nije bila vaša sporedna duša. Nije vam 
dopušteno da vidite šta radi sporedna duša, vi niste svesni nje. To ste bili vi, 
sami. 

 
Da li je istina da kad se neko kultiviše na nivo iznad Čistog-belog-tela, 

njegovo telo više ne reaguje na toplotu i hladnoću, i više ne trne, ne otiče 
itd? 

I dalje mu se to dešava, jer to su različite stvari, različitih nivoa, koje se 
manifestuju u vašem telu. Biće sve manje i manje one vrste neprijatnosti 
kakvu doživljavate u bolesti, ali ovo ne znači da neće biti nikakvih 
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neprijatnosti. Mogu vam reći da je Najuzvišeniji gospodar Lao ovo ranije 
rekao, a što se takođe pominje i u pisanijama Tao-škole: zašto čovek ima 
toliko neprijatnosti, bez obzira koliko visoko se kultiviše? Baš zato što se 
nalazi među običnim ljudima. 
 

Da li je Falun Dafa suprotstavljena religiji?  
Nikad u istoriji mi nismo bili religija. Danas se većina nas kultiviše među 

običnim ljudima, pa ovo nije religija. Svrha religije je, pod jedan, kultivacija, a 
pod dva, spasavanje ljudi, navođenje da čine dobre stvari, i stvaranje 
mogućnosti da u ljudskom svetu opstane moral. To su dve stvari koje religije 
čine. Naša kultivacija među običnim ljudima takođe može imati ovo dejstvo, 
ali mi ne preuzimamo religijsku formu. U budućnosti ćemo imati učenike koji 
kultivišu Falun Dafu u manastirskom okruženju, ali još nismo stigli do te 
tačke. Kako, znači, da postupamo sa ovim? Sada već ima sveštenika koji 
kultivišu Dafu, i ovaj naš Fa je, u svakom slučaju, dobar za društvo i dobar za 
ljude. Mi se ne petljamo u politiku društva i mi ne kršimo načela vlasti—mi ne 
činimo te stvari. Nema negativnog uticaja na naciju, na obično ljudsko 
društvo, ili na bilo šta drugo—samo može doneti korist. 
 

Dok sedim u meditaciji, često osećam kao da klizim na dole, kao da sam 
na pokretnim stepenicama, i postajem jako mala. Pitam se zašto.  

I to je normalno, jer duša jeste jako mala. Ali takođe može postati 
velika, i zato telo čoveka može da se širi tokom prakse. Tako neki ljudi 
osećaju da su visoki kao nebo, a neki osećaju da postaju jako mali—sve ovo 
je normalno. Ali ima jedna stvar: kad kultivator učini nešto ne baš dobro, on 
bi takođe mogao da oseti kao da pada; to pada njegov nivo, i smanjuje se 
volumen njegovog tela.  
 

Poslednjih meseci, u snovima stalno nalazim sebe kako radim nešto na 
blatnjavom i klizavom mestu, skupa sa nekim članovima porodice, koji su oko 
mene. 

Tako je s ljudima među običnim ljudima. U očima drugih, ljudska vrsta 
naprosto rije po blatu. 
 

Kad neko dostigne Istinsko dostignuće u kultivaciji Falun Dafe, da li sa 
sobom mora da ponese svoj benti?  

Naša kultivacija zahteva da se benti ponese sa sobom kad se dostigne 
Ispunjenje. Neće ići ako neko nije u stanju da ponese svoj benti sa sobom, ili, 
ako ovo njegovo telo ne dostigne taj oblik. Zašto? Jer svi mi možemo da ga 
dostignemo—pravom kultivacijom svako može da ga dostigne. Ako stekneš 
stepen dostignuća i dospeš izvan kultivacije Fa-unutar-tri-sveta, već si uspeo 
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u kultivaciji svog tela. Mnogi ljudi su već dostigli ovaj stadijum, samo što ne 
znaju. Deo čovekovog tela je zaključan i sputan, što ga onemogućuje da to 
oseti. Dok se dalje budete kultivisali, postajaće sve više i više očigledno. Ali 
ima jedno što moram razjasniti: neki ljudi mogli bi imati razne razloge koji ih 
ograničavaju i sprečavaju da dostignu Ispunjenje; možda mogu da postanu 
samo nebeska bića na različitim nivoima, pa njihova tela prolaze kroz minorne 
promene. Zapravo, u očima svakodnevne osobe, već ovo je veliki blagoslov, 
koji je nedostižan i nešto previše lepo da mu se nadamo. To je nešto totalno 
nedostižno u običnom čigongu, u zaposedajućim praksama, ili u zlim 
praksama. 
 
Nema više pitanja. Moji današnji odgovori pre svega su ciljali na pitanja koja 
su postavljali naši asistenti i stariji praktikanti. Naravno, ovde se nalaze neki 
od naših učenika koji uopšte nisu pohađali seminar, ili koji su samo jednom 
pohađali seminar, ljudi koji nije trebalo da dođu. Ja ne kažem da vi ne treba 
da slušate ovaj Fa, ili da niste u stanju da se kultivišete. Ono što kažem je da 
još niste u stanju da prihvatite ove stvari, koje uključuju veoma značajna 
pitanja. Da vas nismo pustili da uđete, to takođe možda ne biste razumeli, jer 
vaš šinšing još nije visok, pa biste možda neodgovorno izrekli neke stvari. Ali 
onda, kad vas pustimo ovde, bojimo se da niste u stanju da to prihvatite i da 
će se pojaviti sumnje, koje će upropastiti priliku. U svakom slučaju, pošto 
čujete te stvari, ako u njih ne verujete, naprosto ih smatrajte za priče. 
Potrudite se da ne razvijte odbojnost. 

Fa koji ovde predajem je namenjen pre svega našim asistentima i 
starijim praktikantima. Ovo će doprineti vašem daljem radu. Neka pitanja 
imaju zajedničke stvari, pa kad ne možemo da odgovorimo na pitanja koja 
postavljaju drugi učenici, barem smo svesni izvesnih stvari. Zapravo, ja sam 
rekao da biste vi mogli i bez ovog sastanka za asistente. Na primer, kad je 
trebalo da krenem, završivši seminar u Đinanu, mnoga prosvetljena bića su mi 
rekla: “Na ovom seminaru si sve ispredavao.” Ono što su mislili je da je 
predavano sve što se može dati da znaju obični ljudi. Ja vam savetujem da 
naprosto učite ovaj Fa, i dok god ga budete marljivo učili, neće biti pitanja ili 
problema koji se neće moći razrešiti. Fa koji predajem uključuje više od onog 
što su stvari ove moje škole. Zato možemo da kažemo da je ogroman. 
Naravno, ono što danas radimo se razlikuje od praksi koje su predavane u 
prošlosti, ili onog što se ranije radilo. Drugi govore o spasavanju svih živih 
bića, a Šakjamuni je tu uključivao čak i životinje. Šakjamuni je govorio o 
spasavanju svih živih bića. On je mogao spasiti živa bića i želeo je da bude 
milostiv prema svim bićima. Zašto danas to ne radimo ovako? Zašto biramo 
određene kad spasavamo ljude? Zašto imamo uslove za izbor ljudi koji 
pohađaju naše seminare? Jer je sve drugačije nego u to doba. Neki ljudi su 
toliko loši da ih naprosto treba zbrisati, neki ljudi treba da ostanu, a neki ljudi 
mogli bi se uzdići kroz kultivaciju. Zato imamo ovo pitanje.  
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U redu, mislim da svi znamo kako da shvatimo ovaj sastanak i šta posle 
treba, a šta ne treba reći drugima, pa to više neću naglašavati. Prosto 
rečeno: budite odgovorni prema našem Fa i odgovorni prema sebi, pa ćete 
znati šta vam je činiti. To je sve što ću reći. 

...Nakon naših rasprava, možemo dalje produbiti svoje razumevanje 
Dafe i bolje ustrojiti svoje razumevanje. Mislim da će biti puno lakše ako 
odgovorimo na pitanja učenika vezana za određene stvari. To je jedna stvar. 
Takođe, ima nešto što još nisam rekao nekim od naših osoba sa zaduženjima: 
da li u mom rodnom gradu možemo povesti u organizaciji grupnog učenja Fa 
u određeno vreme?—ne možemo samo grupno vežbati. Možete skupa čitati i 
diskutovati poglavlje po poglavlje, odeljak po odeljak. Utvrdite vreme za 
učenje onako kao što to radite u slučaju grupnih vežbi. Mislim da će ovo biti 
korisnije; može da usmeri na specifična pitanja, i omogućiće nam da sledimo 
Fa kad nadalje budemo nailazili na konkretne probleme. Mi ćemo zakotrljati 
loptu, a za tim će se povesti asistentski centri širom zemlje. Potom će druge 
oblasti širom zemlje slediti. To će zaista biti korisno za unapređenje našeg 
razumevanja. To je moj predlog.  

 
 

 Audio snimak Opšteg asistentskog centra Falun Dafe u Čangčunu 
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 Sugestije iznete na sastanku 
asistenata u Pekingu 

 
17. decembar, 1994 

 
 
Stajaću dok govorim, da biste me svi dobro mogli videti. 

Dugo vas nisam video. Pošto se treba pobrinuti za puno stvari koje su 
u vezi sa predavanjem prakse, i obični ljudi ne mogu uistinu znati, ili razumeti, 
sve ove stvari - ja sam prestao da držim seminare. Tokom ovog vremenskog 
perioda sam sređivao te stvari, i sada su one u suštini sređene. Prvobitno sam 
planirao da ponovo izađem kad se ove stvari budu sredile i završile, da uredim 
stvari u vezi predavanja prakse u budućnosti. Ali pošto je seminar u 
Guangdžou ovaj put zakazan na brzinu, najave su već izašle u novinama, već 
su objavljeni oglasi, i već je naplaćeno puno kotizacija, ja sam morao da 
napravim kompromis, što znači da sam pre održavanja seminara u Guangdžou 
najpre morao doći u Peking, da obavim neke pripreme. Zato koristim ovu 
priliku da vas sve vidim. Stvarno sam srećan što vas sve vidim.  

Ranije sam vam nešto kazao: danas je moralni standard ljudi veoma 
nisko, i teško je naći čisto mesto u bilo kom poslu i struci. Ali čim sam došao 
ovde, ja sam video ovo vaše izuzetno mirno i harmonično polje. Usuđujem se 
da kažem da je naša Falun Dafa mesto čistote. (Aplauz) Istovremeno, ja 
takođe vidim da je ono što smo postigli u kultivaciji zbilja dirljivo. Svi imaju 
želju da se poprave i postanu dobri—to je zaista dirljivo videti. Ova atmosfera 
je upravo kao naše stanje. Drugim rečima, nismo uzalud učili Dafu, i svi smo 
postigli izvesne stvari. Ni ja nisam uzalud prenosio ovu Dafu. Te stvari mi 
pružaju osećaj zadovoljstva. Kad sam prvi put došao u Peking da prenosim Fa 
i podučavam vežbama, na prvom seminaru je bilo samo ovoliko ljudi. Ali 
nakon nekog vremena… prošlo je samo dve godine—zapravo, prošla je samo 
jedna godina od kada sam formalno počeo da prenosim ovaj Fa, jer sam u 
početku predavao Fa u formi čigonga, što je nizak nivo. Danas samo u 
Pekingu imamo tako puno asistenata. To pokazuje da našu Dafu sada 
prepoznaje više dobrodušnih ljudi, ljudi koji su u stanju da se poprave i 
kultivišu se u ovom Fa. To je zbilja dirljivo. Sada je teško kalkulisati koliko ljudi 
se kultiviše u našoj Falun Dafi. Širila se od usta do usta, i broj se naprosto ne 
može izračunati. Na nekim mestima, ranije su učila samo jedan ili dva čoveka 
u okrugu ili gradu, a onda je cifra narasla do oko hiljade. To je slučaj sa 
mnogim mestima—rast je izuzetno brz.  

Zašto je tako? To je zato što, kao što sam rekao, u našoj Falun Dafi mi 
odgajamo šinšing i tražimo da ljudi uzdižu svoj moralni standard. Takođe, mi 
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smo zbilja ukazali na fundamentalne razloge zašto čovekov gong ne raste u 
kultivaciji—mi smo to identifikovali. Znači, mi smo raspravljali o ovom 
fundamentalnom pitanju. Kao što sam ranije pomenuo, u svojim napisima o 
iskustvima iz kultivacije, neki ljudi su mi saopštili: “Fa koji je Učitelj izneo 
javnosti je od velike koristi za oblikovanje građanskog morala našeg društva.” 
Naravno, ja sam rekao da to nije glavni cilj. Ja naprosto želim da prenesem 
ovaj Fa ljudima, i da ga iznesem javnosti da bi više ljudi imalo koristi od njega 
i istinski moglo da se unapredi—kao što mi kažemo u našoj Buda-školi: “da se 
omogući ljudima da se zaista uzdignu na više nivoe i dostignu Ispunjenje.” Ali 
je sigurno da takođe ima efekat unapređivanja ljudskog moralnog standarda. 
To je zato što su zahtevi našeg kultivacionog sistema, po meni, identifikovali 
pravo pitanje—on zahteva od ljudi da istaknu kultivaciju šinšinga. Zašto 
mnogi ljudi—uključujući mnoge sveštenike, a ovo takođe važi i za stalne 
taoističke kultivatore, takođe—više ne znaju kako da unaprede sebe? Oni 
obraćaju pažnju samo na formalnosti, ali ne i na prave stvari.  

Ako čovekov šinšing ne raste, ja bih rekao da je njemu nemoguće da se 
unapredi. To je zato što priroda kosmosa ne dopušta da se uzdigne neko s 
niskim nivoom šinšinga. Ako osoba može da dostigne određenu tačku, što 
znači, ako se unapredila do određene tačke, onda bih rekao da i ako ova 
osoba ne dostigne Ispunjenje, ona će biti od koristi za društvo. Ona više neće 
svesno činiti loše stvari—znaće koje užasne posledice će doneti sebi čineći 
loše stvari. Na ovaj način, [naš Fa] pomaže da se izgradi moral društva i u 
skladu s tim unapredi moralni standard čovečanstva—to je sigurno. Predajući 
praksu, mi smo odgovorni prema pojedincima i prema društvu. Mi uspevamo 
da budemo takvi. Dejstvo na ljude i na kultivatore je do sada bilo dosta 
dobro. U našim postupcima, mi strogo sledimo zahteve ovog Fa, i naša praksa 
nije zastranila. Mi smo uvek održavali čisto i jasno kultivaciono stanje. 

Sudeći po trenutnoj situaciji, ja mislim da bi se u budućnosti ovaj 
sistem kultivacije mogao još šire prostirati. Uskoro, verovatno sledeće 
godine, možda ću više predavati u inostranstvu. Tako ovo nema uticaja samo 
u našoj zemlji—takođe ima velik uticaj i u inostranstvu. Neko ko se vratio iz 
inostranstva mi je rekao da dok su on i neki drugi jeli u restoranu u SAD, 
videli su istaknuto obaveštenje o Falun Gongu, pa je bio radoznao i raspitao 
se. Mi nismo znali za ovu situaciju, nismo bili svesni nje. Možda će se razviti 
veoma ubrzano. Suštinski razlog je naprosto to da mi naglašavamo 
unapređenje čovekovog šinšinga; znači, bilo da je to društvo, ljudi iz različitih 
društvenih krugova, ili ljudi različitih pogleda—svi mogu da prihvate Falun 
Dafu. To je ono o čemu sam upravo govorio. Samo sam ukratko raspravio 
situaciju razvoja Falun Dafe u ovom času.  

Kako je ovo sastanak asistenata, govoriću samo o stvarima koje su 
vezane za to. Situacija s razvojem Falun Dafe u različitim oblastima otkriva da 
ta mesta imaju različitu snagu; ona su nakupila puno iskustava, i dosta su 
naučila iz svojih iskustava u učenju Dafe i kultivaciji. Pošto sam nedavno bio 
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kod kuće—bio sam u Čangčunu—poznatija mi je situacija u Čangčunu. Jedno 
ću podeliti s vama. U ovom času se u Čangčunu dešava “porast učenja Fa”. 
Kakav je to porast učenja Fa? U drugim oblastima, danas se smatra da je 
vežbanje vežbi nešto zbilja važno. Naravno, to je zaista važno, nezamenjivo 
je u praksi koja kultiviše i prirodu i život. Ali onima u Čangčunu je učenje Fa 
još važnije. Tako, svakog dana posle vežbi, oni sednu da čitaju knjigu, da uče 
Fa. A posle čitanja oni diskutuju, oni diskutuju pasus po pasus. Vremenom su 
počeli da memorišu knjigu. Oni su pomislili da je ovo “nešto tako dobro” 
(naravno, to su reči učenika, a ne moje), i pomislili su na to kako su ljudi 
memorisali mnoga sveta pisma, iako njihovo značenje nije bilo mnogo jasno, i 
sva su bila dosta neodređena. Naravno, naši učenici su imali i druge razloge, 
takođe. Samo vam dajem jednu ideju. Oni su rekli: “Što ne bismo naučili 
napamet nešto što je tako dobro? To zahteva od nas da među običnim 
ljudima u svakom trenutku budemo dobri ljudi, i omogućuje nam da se 
popravimo – pa zar onda ne bi bilo bolje da to naučimo napamet? Onda ćemo 
u svako doba imati nešto naspram čega ćemo moći da se merimo.” Tako su 
oni započeli “porast memorisanja knjige.”  

Sada u Čangčunu ima više od deset hiljada ljudi koji memorišu knjigu. 
Kakva je sada situacija sa njihovim učenjem Fa? Oni sednu i počnu da uče, i 
ne treba im knjiga—jedno od početka recituje knjigu po sećanju, onda staje, a 
drugo nastavlja da recituje, bez greške, i kako nastavljaju da recituju, nijedna 
jedina reč se ne recituje pogrešno. Onda se nastavlja - ti recituješ pasus, on 
recituje pasus, i ljudi ovako nastavljaju da recituju. Na dalje su počeli da 
prepisuju knjigu. Kad naprave grešku, oni počnu ispočetka—oni ponovo 
prepisuju knjigu od samog početka. Kakva je svrha ovog? Da se produbi 
njihovo razumevanje Fa, što zaista pomaže učenicima da napreduju. Sa tako 
duboko utisnutim [Fa] u svom umu, uvek kad nešto budu uradili, oni će biti u 
stanju da se drže standarda za praktikante. To je zaista nešto posebno.  

Ja ove stvari pred naše učenike nisam postavio kao zahteve. Kao što 
sam upravo rekao, mnoge oblasti su stekle puno uvida iz svojih iskustava, 
koja su puno pomogla. Takođe sam rekao asistentskom centru u Čangčunu: 
“Vaše iskustvo treba širiti po celoj zemlji.” Ti učenici su zbilja vrlo brzo 
napredovali učeći Fa na ovaj način, i njihovi nivoi vrlo brzo rastu, takođe—to 
je obavezno slučaj. Možda mnogi od nas, pošto se kultivišemo… Ja mogu da 
diskutujem o dubljim stvarima jer vi prisutni ste asistenti, pa to neće biti 
problem. Svaka reč u mojoj knjizi je falun, kad se gleda sa niskog nivoa, i 
svaka reč je moj fašen, kad se gleda sa visokog nivoa—čak i sastavni delovi2 
su zasebni. I kad je naglas čitate, razlikuje se od drugih knjiga. Mnogi ljudi 
kroz kultivaciju su već razvili veoma dobar gong, pa čak i reči koje oni naglas 
čitaju imaju lik, a ono što izlazi iz njihovih usta su sve sami faluni. Drugim 
rečima, naša knjiga nije obična knjiga. Naravno, ljudi čiji nivoi još nisu 

                                                
2  U kineskom, svaku reč sačinjava jedan ili nekoliko znakova, a znakovi se često sastoje od više delova. 
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adekvatni, i dalje ne mogu ovo. Omogućiti vam da čitate knjigu i učite Fa 
samo po sebi vam pomaže da napredujete, jer mi ističemo kultivaciju 
šinšinga, i imati racionalno razumevanje unapređuje osobu, samo po sebi.  

Naša praksa istovremeno odgaja i prirodu i život, a svrha pokreta je pre 
svega da se promeni benti, to jest da se promeni naše telesno telo i varijante 
materijalnih tela koja postoje u različitim dimenzijama—to je glavna svrha. 
Takođe uključuje [razvoj] određenih natprirodnih tehnika. Ako zaista želiš da 
unaprediš sebe, ja bih rekao da treba da se unaprediš iz Fa. Ako naš šinšing 
ne može da se uzdiže, mi se ne možemo unaprediti iz Fa, i sve ostalo je 
beskorisno. Zašto to kažem? Zato što ako nisi dostigao određeni nivo i 
šinšing ti nije porastao, onda nećeš imati gong koji opredeljuje tvoj nivo. Bez 
kultivacije šinšinga, čovek nema gong. Ako hoćeš da transformišeš svoj benti, 
kako to izvesti bez podrške ove energije? Nedostaje ti glavna stvar. Ništa ne 
možete transformisati bez potpore ove energije. Zato je učenje Fa nešto 
izuzetno važno. Ja mislim da bi kultivatori trebalo više da čitaju knjigu, to će 
vam garantovano pomoći da brzo napredujete. (Neko prekida: “Oni se brinu 
da ćete se umoriti. Učitelju, molim vas sedite, da biste nam više mogli reći.”) 
Oni bi da još pričam. (Oduševljen aplauz)  

Upravo sam pričao o tome kako se razvija situacija sa našom Falun 
Dafom. “Falun Gong” je termin koji smo koristili u početku, kad smo predavali 
praksu u Pekingu. Kao što sam ja rekao, čigong je izraz koji su skovali 
moderni ljudi. Ali čigong je zapravo vrsta kultivacione prakse. Ono što se 
populariše među svakodnevnim ljudima su samo stvari sa najnižeg nivoa 
čigonga, koje jedva da mogu da promene ljudsko telo i pripreme ga za praksu 
kultivacije. To su samo stvari početne faze—one su ono što se predaje. 
Čigong je zapravo praksa kultivacije. Naša praksa se predaje direktno na 
visokim nivoima. Nije neophodno više govoriti o tim čigong stvarima, jer sve 
ove godine otkad ljudi popularišu čigong postavile su za ljude temelj 
inicijalnog razumevanja čigonga. Od samog početka mi govorimo o kultivaciji 
na visokim nivoima. Više ne bi trebalo da ga zovemo “čigong.” 

Naš “Falun Gong”… Naravno, možete ga pominjati na ovaj način dok 
ljudi ne budu shvatili šta je. Ali ja mislim da je to zaista Put kultivacije Faluna, 
Kultivacija Faluna, ili Veliki put kultivacije Faluna (Falun Šulian Dafa). To je 
jedna stvar—kako ga zvati. Upravo sam se setio još jedne stvari, naime, 
mnogi naši učenici su u tišini činili dobra dela. Oni su učinili mnoga dobra dela 
u društvu, u drugim sredinama, i na svojim radnim mestima, i oni su to učinili 
ne dopustivši da ljudi saznaju njihova imena, ne tražeći ikakvu nagradu za to. 
Puno je ovakvih primera. Ja znam—potpuno sam svestan ovoga bez da mi 
kažete. Dobro je ne ostavljati naša imena. Ali razmislite, od časa kad je naša 
praksa izneta u javnosti, nastala je pojava da se ljudska srca okreću prema 
dobrom, a njihovi moralni standardi se uzdižu. Ja mislim da je uticaj naše 
Falun Dafe deo ovog što se dešava. Znači da mislim da kad neki od vas učine 
nešto dobro, i drugi vas upitaju: “Možete li nam reći svoje ime?”, a vi ne 
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kažete ništa i ne ostavite svoje ime niti zatražite nagradu - jer ono što mi 
želimo je valjanost i vrlina - ja mislim da nešto ipak treba reći. Možete reći: 
“Ja vežbam Falun Gong.” Ili: “Ja sam kultivator Falun Dafe.” Ovo će nam 
pomoći da bolje utičemo na društvo i da raširimo našu Dafu. Zar ne bi bilo 
sjajno kad bi svi došli da potraže pravedni Fa? Ja mislim da bi to bilo još bolje. 
To je zato što uticaj koji imamo—već priličan broj ljudi, širom zemlje, uči 
praksu—je već ogroman. Ljudi danas čak misle da je čudno kad osoba čini ista 
takva dobra dela u društvu. Naravno, i dalje ima nekih ljudi koji misle: “Zar u 
današnje vreme postoje ‘Lei Fengovi’? Ovaj čovek zapanjuje!” Mogli bismo im 
jasno reći. 

Ima nekih drugih pitanja u ovom vremenskom periodu. Na primer, neki 
učenici imaju puno, puno pitanja tokom kultivacije i večito ne mogu da ih 
razreše. “Zašto je ovo?” “Šta to znači?” Ovakva pitanja... Verovali ili ne, kad 
bih vam sada dao da postavljate pitanja, prisutni asistenti bi takođe pitali 
gomilu pitanja kakva učenici postavljaju na seminarima. Zašto je tako? Kao 
što sam rekao, vaše razumevanje Fa još uvek nije duboko. Budući da dok 
govorim priključujem stvari sa različitih nivoa, kad neki ljudi jednom pročitaju 
knjigu, oni nalaze da je jako dobra, a kad je ponovo pročitaju, oni imaju novo 
razumevanje, a kad više čitaju, oni opet imaju nova razumevanja, kao da se 
značenje reči promenilo. Mnogi od nas osećaju ovo. To je zato što sam ja 
uključio u knjigu stvari sa različitih nivoa, a kako vaš nivo raste, vi imate 
drugačija razumevanja—to je Fa. Ja mislim da ako zaista budete mogli da 
učite Fa solidno i merite sebe standardima Fa, sva vaša pitanja i problemi biće 
s lakoćom rešeni. Ovo će se sigurno desiti. Ako je to pitanje ili problem u 
kultivaciji, može se rešiti. 

Sećam se da sam na seminaru u Đinanu predavao veoma detaljno. 
Mnoge stvari su objašnjene. U vrlo malom broju stvari nisam puno zalazio u 
detalje, ali sam iznosio ideje. Verovali ili ne, ako zaista možemo da 
apsorbujemo ono što učimo, svako pitanje će dobiti odgovor. Zapravo, 
mnoga pitanja koja imamo… Neki ljudi se pitaju: “Zašto imam ovu 
neprijatnost, onu neprijatnost…?” Mnogi od njih ne shvataju da ne bi valjalo 
kad ne bi osećali neprijatnost —to bi značilo da ja ne vodim računa o vama. 
Pošto želite da se kultivišete, ponoviću šta sam ranije rekao: nije toliko lako. 
Možemo reći da svako ima karmu, pa kako onda ne platiti za nju? Može li se 
sve eliminisati za vas odjednom i dopustiti vam se da postanete Bude zato 
što ste posebni, ili slično?! Samo ilustrujem poentu. Ko bi se mogao popraviti 
bez da prođe kultivaciju? Proces kultivacije uključuje eliminisanje karme i 
trpljenje teškoća. Ako ne budeš podneo teškoće, karma se ne može 
eliminisati. Znači da ni telesne patnje ne moraju biti nešto loše. Ti ih podnosiš, 
ali toga nisi svestan.  

Daću vam primer. U budizmu se kaže da “u kultivaciji, osoba mora 
istrpeti mnoge teškoće.” I dalje nemate ideju—po čemu je bitno to malo 
teškoća koje trpite? Pošto imate učitelja koji vodi računa o vama, puno toga 
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se eliminiše za vas. Ko nije činio loše stvari tokom mnogih svojih života? Ja 
bih rekao da je među današnjim ljudima, koji su dospeli do ove faze, teško 
naći nekog ko nije oduzeo život, ili ko ne duguje puno karme. Ako se vratimo 
unazad kroz istoriju, koliko teškoća su drugi morali da istrpe onda kad ste vi 
činili najgore stvari? Ipak, danas ne možete da istrpite te male stvari koje 
treba da istrpite?! Naravno, ja sam vam rekao opštu ideju. Mnogi ljudi ne 
mogu da vide ovo. Pošto mi ovde govorimo o kultivaciji, to uključuje 
sposobnost osobe da se prosvetli. Vi ne možete da vidite—istina, vi ne 
možete da vidite. Da sve možete da vidite, ne biste činili loše stvari, i više ne 
bi bilo pitanja kultivacije. Znači, kad ljudi padnu u ovo stanje, [priređuje se] da 
padnu u iluziju i kultivišu se bez sposobnosti da išta vide.  

Dok smo kod ove teme, govoriću o još jednoj stvari. Naime, mnogima 
od vas je otvoreno Treće oko—vaše Treće oko se otvorilo na različitim 
nivoima. Ali niko nije dostigao tako visok nivo; ono što vidite nije priroda 
stvari, i vi ne možete sagledati karmičke uzroke stvari. Tako ovo donosi 
problem, naime, ovi ljudi bi mogli proizvoljno pričati o stvarima koje vide. Kad 
proizvoljno govore stvari, to donosi ozbiljne posledice. Onaj koji to čuje bi 
mogao reći: “Kako je moja kultivacija dospela u ovakav haos?! Kako se to 
desilo?!” Zapravo, ono što ti ljudi vide nije ispravno. Na primer, mnogi ljudi 
čije je Treće oko otvoreno kažu: “Ti si opsednut… on je opsednut… svi vi ste 
opsednuti.” Ja sam odavno rekao: učenici Falun Dafe, naši istinski kultivatori, 
nisu opsednuti—ja sam to očistio. Zašto su onda neki ljudi videli likove 
životinja, neke likove ove vrste, ili neke likove one vrste…? Zapravo, ja vam 
mogu reći da mnogi od nas nisu u stanju da razlikuju oblike postojanja glavne 
duše, sporedne duše, i zaposedajućih duhova. Ono što su oni zapravo videli je 
samo prethodni život tvoje sporedne duše, ili prethodni život tvoje glavne 
duše—eto šta je to bilo. Kad pričaš te neodgovorne stvari, ne izazivaš li 
paniku kod drugih? Rekao si da je taj i taj opsednut, ali on uopšte nije 
opsednut.  

U prošlosti, u budizmu se govorilo o šest puteva reinkarnacije. Budizam 
je takođe imao izreku: “Čovek se retko reinkarnira kao čovek; češće se 
životinja reinkarnira kao čovek.” Naravno, mi nećemo komentarisati da li je 
ovo činjenica ili nije - tako se kaže u budizmu. Ja vam samo dajem primer i 
govorim o toj ideji. Naravno, ne budite pesimisti—ko zna šta je taj bio u svim 
svojim prethodnim životima? Ovo ovde danas je sastanak asistenata, pa ako 
ste neko ko ranije nije prisustvovao seminarima i ne verujete u ovo što 
čujete, naprosto slušajte ove stvari kao da su priče. U prošlosti se govorilo da 
kad ljudi dolaze sa one strane, svi bi hteli da budu životinje, koje nemaju 
složene društvene odnose, i žive bezbrižno. Ako neko želi da postane 
životinja, to nije tako lako. U poređenju, čak je lakše postati čovek, jer ljudi 
treba da trpe teškoće. To je ideja. Ali upravo zato što ljudi imaju teškoće, 
ljudi se mogu kultivisati. Druga bića se ne mogu kultivisati, i čak ako se 
unapređuju kultivacijom, ona vežbaju zli put i nije im dopušteno da dostignu 
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visok nivo. Zato, ako vam se od sad pa na dalje otvori Treće oko, morate 
obratiti pažnju na ovo pitanje i ne smete neodgovorno iznositi stvari - jer ne 
možete videti tačno. Šta više, nešto biste mogli osetiti, ali odakle stiže ta 
poruka, koju osećate? Možda vam je šalje neki demon. Zato se potrudite da 
se ne vezujete za ove stvari. 

Naši učenici ne treba da misle da su ljudi kojima je otvoreno Treće oko 
iznad njih—da su oni na visokom nivou. To je zato što te stvari ne određuje 
nivo Trećeg oka – one se ne baziraju na nivou čovekove kultivacije. Možda 
tvoje Treće oko nije otvoreno, ali je tvoj nivo mnogo veći [u odnosu na nekog 
kome je Treće oko otvoreno]. To je zaista uobičajeno, i nije da postoji samo 
nekoliko izolovanih slučajeva. Kad određujemo da li se osoba kultiviše dobro, 
mi samo gledamo visinu njenog šinšinga i dubinu njenog razumevanja Fa. Neki 
ljudi se pitaju šta se dešava kad Učitelj nije u blizini, ili je završio predavanje 
prakse, a oni ne mogu da vide. Neki ljudi kažu: “Onda nećemo moći da se 
kultivišemo.” Ovo naprosto nije istina. Razmislite, zašto ja predajem ovaj Fa? 
U doba kad je Šakjamuni hodao Zemljom, on iza sebe nije ostavio nikakvu 
pisanu reč. Ono što je ostavljeno su samo delovi stvari o kojima je Šakjamuni 
raspravljao i koje su ljudi zasebno zapamtili, a to nije bilo sistematski. Takvo 
je sveto pismo koje vi čitate. U to doba ljudima je bilo dozvoljeno da znaju 
samo toliko, pa je namerno tako udešeno. Takođe su ubačene stvari koje 
Šakjamuni nikad nije izrekao. Danas se naš Fa predaje veoma jasno. U svoje 
vreme, Šakjamuni je iza sebe ostavio samo zapovesti. Dok je Šakjamuni bio 
živ, on iza sebe nije ostavio nikakvih zapisa. Tokom njegovih kasnijih godina, 
Šakjamuni je sačinio mnoge zapovesti da bi ljudima omogućio da se kultivišu i 
da bi unapredio njihove nivoe u procesu kultivacije. Ali mi danas nemamo 
takve stvari. Zapravo, najkritičnija stvar koju je Šakjamuni ostavio iza sebe su 
bile zapovesti. 

Mi nemamo potrebe da vam išta zabranjujemo. Niti nam je potrebno da 
vam postavljamo bilo kakva pravila da ih sledite. Zašto? Jer danas vam 
prenosimo ovaj Fa, i ovaj Fa vam već govori šta treba da radite. Zato ja 
govorim da kad nema mene, ili kad me ne vidite, treba da “uzmete Fa za 
učitelja” i naprosto da učite ovaj Fa. Da li ćete uspeti i da li ćete raditi ovo, 
sve to određuje ovaj Fa. Kad bi Li Hongdži danas opazio da je neki učenik jako 
dobar, i otvorio mu “sporedna vrata”, dao mu neki gong, i omogućio mu da 
napreduje—razmislite, zar tako nešto ne bi bilo kao da ja štetim Fa? Znači, 
svako od vas se mora pobrinuti da obavlja pravu kultivaciju—svi vi se morate 
kultivisati, i pri tom se kultivisati korak po korak. Naravno, neki od nas daju 
poseban doprinos Falun Dafi. U tom slučaju, vi se takođe kultivišete, samo što 
je oblik kultivacije drugačiji—to je drugi način kultivacije. Zapravo, sve što 
sam ja rekao je da treba da učite s ozbiljnošću, i kultivišete se s ozbiljnošću. 

Moguće je da u budućnosti neću puno predavati u Kini. Znači da je od 
suštinskog značaja to da učite i dobro razumete ovaj Fa. Fa vam je 
prenesen—zapravo, moj cilj je da vam prenesem ovaj Fa. Ako u ovoj 
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kultivaciji večito pazim na nekog i nalazim se pred vama, ali vi u svojim 
postupcima ne sledite ono što ja kažem, koja je korist? Beskorisno je. Ja sam 
rekao da vas moji fašeni mogu zaštiti. Zapravo, ja nisam govorio o situaciji na 
višim nivoima, i nisam pričao o onim stvarima koje su veće. Ljudi imaju tela u 
drugim dimenzijama, a kad to telo ima izvesnu količinu energije, ono se 
uvećava. Moja odgajena tela, tamo, sada su veoma velika. Koliko su velika? 
Neki ljudi su me pitali: “Učitelju, kad odete u SAD, kako ću ja vežbati? Hoćete 
li moći da me zaštitite?” Ja sam odgovorio: “Tu će biti fašeni da vas zaštite.” 
Zapravo, to ima još jedno značenje. Ne samo da vas moji fašeni štite, dobar 
deo dimenzija—određeni dimenzioni raspon univerzuma—ne dostiže mi do 
stomaka! Gde god da idete, nećete li opet biti ovde sa mnom? Ono što 
kažem je da samo treba da se fokusirate na kultivaciju. 

Naravno, biće tu nekih demona. Zašto postoje izvesni demoni? Rekao 
sam vam da sam sređivao neke stvari. Ove stvari su deo toga. Razmislite: u 
različitim mestima širom zemlje, ili na nekim našim vežbalištima, ove stvari se 
često dešavaju—to jest, ljudi nanose štetu našem Fa. Neki ljudi me verbalno 
napadaju; drugi kažu da Falun Dafa nije dobra na ovaj način, onaj način… Ovo 
ozbiljno ometa našu kultivaciju. Ali razmislite, nije li to nešto dobro? Kroz 
vašu celokupnu kultivaciju postojaće pitanje toga kako suštinski razumete Fa, 
i da li ste u stanju da budete postojani— sve do poslednjeg koraka vaše 
kultivacije, bićete testirani po pitanju toga da li ste postojani u Fa. Ako se 
ovo fundamentalno pitanje ne reguliše, sve ostalo ne dolazi u obzir—ništa 
drugo nije važno. Nije li to nešto suštinsko? Ako niste postojani u Fa, kako se 
možete vladati u skladu s Fa? Nećete li se kolebati i u vezi svega ostalog, 
takođe? Takva osoba će misliti da ništa od ovog nije stalno, a ovaj problem 
ima od početka do kraja. Znači, postoji ovaj oblik demona koji nas ometa. 
Kako bi onda bilo bez ovakve vrste demona? Drugi su i ovo rekli: “Kad tvoj 
Falun Dafa ne bi imao ove poremećaje, kad se ove stvari ne bi mešale, tvojim 
učenicima bi bilo previše lako da se kultivišu. Kako bismo mogli znati jesu li 
napredovali? Tu ima samo malo neprijatnosti, fizičkih neprijatnosti, i samo 
onih nevolja na koje oni nailaze u dnevnom životu. Neće li im nešto 
nedostajati? Šta je sa pitanjem da li su postojani u Fa?” Čovekova kultivacija 
treba da uključi poboljšanja u svakom smislu. Kolebanje je takođe vrsta 
vezanosti, vezanost za nesigurnost—i to je, takođe, jedna vezanost. 

Usput ću još nešto pomenuti—govoriću o još jednom pitanju kad smo 
već kod ove teme, i vidim da svi želite od mene da kažem malo više. Ima 
nešto što pominjem na svojim seminarima—karma. Čineći loše stvari osoba 
dobija karmu; čineći dobre stvari osoba može da sakupi vrlinu, tj. stekne 
vrlinu. Na nekoliko seminara koje sam nedavno držao, takođe sam govorio o 
tome kako ljudi mogu da stvore jednu vrstu karme, misaonu karmu, o kojoj 
ranije nisam detaljno raspravljao. Samo sam uopšteno govorio o postojanju 
karme, pa nisam detaljno raspravljao o misaonoj karmi. Znači, koji negativan 
efekat ima ova vrsta karme? Svi vi ste asistenti, pa ako u buduće budete 
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naišli na ovu situaciju, moći ćete da objasnite drugima. Neki novi učenici 
proklinju Učitelja čim počnu da vežbaju, a neki novi učenici proklinju Falun 
Dafu i nisu postojani u svojoj glavi kad započnu praksu. 

Pa, zašto se ovo događa? Oni izgovore i puno prljavih reči, oni čak kažu 
prljave reči koje inače ne bi pomislili, i čak i ako ne izgovore te stvari, te 
stvari im se dešavaju u mislima. Mnogi su prošli kroz ovu fazu, i ovaj problem 
posebno se dešava na početku kultivacije. Mnogi ljudi nailaze na ovaj problem 
u aktuelnoj kultivaciji. Pa se neki ljudi pitaju: “Kako to da psujem Učitelja?” 
Pojavljuju se ostale misli kao: “Ovaj Fa je prevara! Nemoj ga slediti” - mogli 
biste imati tu misao. Um nekih ljudi nije postojan, pa slede ovo, prestanu da 
vežbaju, i prestanu da veruju. Mi smo rekli da je ovo kultivacioni sistem za 
kultivaciju glavne svesti čoveka. Ako ne možeš da preuzmeš kontrolu nad 
sobom, onda te niko ne može spasiti. Zašto naglašavamo da psihotičnim 
osobama nije dozvoljen pristup našim seminarima? Upravo zato što ne mogu 
da se kontrolišu i nisu u stanju da upravljaju sobom—ko će se spasavati? Zar 
mi ne želimo da spasemo vas same? Zato govorimo o ovom pitanju.  

Ali neki ljudi to mogu da prepoznaju. Neki ljudi misle: “Zašto ja psujem 
Učitelja? Zašto psujem Fa? Kontrolisaću se.” Kod ovakve osobe, to stvara 
mentalni pritisak na duže vreme, i ona to sama ne može da kontroliše. Ali 
moji fašeni sve znaju pa kad vide da ti je um tako postojan, oni će ti pomoći 
da eliminišeš misaonu karmu. Prava istina je da je misaona karma ono što ti 
pravi problem. Ranije si psovao druge, pa sve loše misli koje si imao mogu 
isplivati. Zašto se dešava ova situacija? Razmislite, mi eliminišemo karmu u 
našoj kultivaciji. Sve u drugim dimenzijama je živo. Rekao sam to odavno, 
rekao sam na mojim seminarima. I ta karma je, takođe, živa. Ako hoćeš da 
eliminišeš svoju karmu, kad je budeš eliminisao, ona će biti mrtva i nestaće. 
Pa hoće li ti onda to dopustiti da učiniš? Hoće li ti dati da je usmrtiš? U ovom 
času je živa, pa ti neće dopustiti da vežbaš. Ne da ti da vežbaš jer želi da živi, 
i ne želi da je odstraniš. Zato reflektuje prljave reči u tvoj um, ne dopušta ti 
da veruješ u Falun Dafu, i čak te tera da psuješ mene i razmišljaš o 
svakojakim stvarima. Neki ljudi to ne uspevaju da objasne, ili se pitaju da li im 
to neko šalje znak, ili su zapravo na tragu nečemu—oni to ne mogu da 
prepoznaju i padaju s tim. Ti ljudi su onda gotovi, niko ih više ne može spasiti. 
To, zapravo, ta misaona karma igra ometajuću ulogu.  

Ovo se dešava jedno vreme, veoma kratko vreme. Ako tvoj um može 
da postane postojan, ti ćeš to moći da eliminišeš, moći ćeš da eliminišeš ovu 
karmu. Ovo nisam naglašavao u svojim ranijim seminarima, ali nedavno mi je 
velik broj ljudi ukazao na ovu pojavu. Ne brinite—bilo da ste psovali mene, ili 
da ste psovali Falun Dafu, to niste uistinu bili vi. Potrudite se da ovo 
prepoznate. Ako mu glavna svest nije bistra, čovek je gotov, i niko ga ne 
može spasiti. Ovo se desilo u mnogim oblastima. Neki ljudi čak misle: “Ovo 
što radim ne zaslužuje dobrotu Učitelja. Zašto psujem Učitelja?” Jedan učenik 
u Čangčunu me je pitao: “Zašto ja psujem Učitelja, i psujem Falun Dafu?” 



 61 

Potom je stao pred moju sliku i rekao: “Učitelju, više ne mogu da vežbam. 
Uvek kad vežbam, ja vas psujem. Više se ne mogu kultivisati. Ja vas nisam 
dostojan, Učitelju.” Uvek kad bi se sreo sa Falun Dafom, on bi počeo da psuje; 
čim bi uzeo knjigu, on bi počeo da psuje u sebi. Konačno je rekao: “Ovaj 
učitelj je tako dobar, i ovaj Fa je tako dobar. Meni je užasno žao.” Naravno, 
ovaj naš učenik uopšte nije bio smušene glave. On je bio zaista bistar, kad je 
rekao: “Ovo što radim ne zaslužuje dobrotu Učitelja.” U nastavku, kad je radio 
vežbe on je ovo napomenuo asistentu na našem vežbalištu, a asistent je to 
smesta prijavio Generalnom centru. Na osnovu njegove situacije, ljudi su mu 
rekli da su to demoni na delu - ova vrsta karme je zapravo jedna vrsta 
demona, takođe. U periodu dok je njegova praksa privlačila demone na njega, 
svi su vežbali oko njega i čitali knjigu sedeći raspoređeni oko njega. Tako mu 
je glava postala bistra. To mu je zapravo pomoglo da se reši karme.  

Naravno, moja knjiga može imati ovakvo dejstvo. Ako ne verujete, kad 
se neki ljudi razbole - naravno, ja ne želim da kažem “razbole” - oboljenja, 
mikrobi poput bakterija i virusa, su zapravo manifestacije karme u našem telu 
u ovoj dimenziji, a čitanje moje knjige to može da eliminiše. Dok čitate knjigu, 
ono što se šalje je gong, ono što se šalje je Fa, pa može imati dejstvo 
eliminisanja karme. Ta osoba je ustanovila da je njen um postao sasvim bistar, 
i da je to bilo jako dobro. Ali kad se vratila kući, problem se povratio. Zašto se 
povratio? Zapravo, misaona karma tog čoveka je bila veća nego što je 
uobičajeno, pa je u nekom periodu morao da istrpi malo više od drugih ljudi. 
Ali on je došao da razumevanja problema i on je to trpeo. Onda, nedugo 
potom, moj fašen mu je pomogao da se reši karme i eliminisao mu ostatak. 
On je to prebrodio. Sada je dobro i više nema nikakav problem. Kad se desi 
ovaj problem, nemojte misliti da je to rezultat mentalnog problema, ili 
opsednutosti—to nije slučaj.  

Na kraju bih želeo da vam kažem ponešto o onom čemu se nadam. Više 
vam neću oduzimati vreme, jer ovo je sastanak asistenata, a vaš centar na 
ovom sastanku i dalje ima da odradi neke stvari. Nadam se da ćete nadalje 
pokrenuti uspon učenja Fa. Svoje dnevne vežbe nemojte smatrati važnijim od 
učenja Fa. Treba da istrajemo u tome da vežbe radimo svakodnevno, ali isto 
tako treba da istrajemo na svakodnevnom učenju Fa. Ovaj Fa može voditi 
vašu kultivaciju samo ako istinski proniknete u njega. Neki ljudi samo čekaju 
Učitelja—kad imaju problem, oni samo čekaju Učitelja da im objasni. Istina je, 
Fa ima sve u sebi, i dok god ga učite, sve će dobiti odgovore. Naravno, ako 
ne verujete u Fa ili ako se kolebate, ja bih rekao da je to problem sa vašom 
sposobnošću poimanja. Isto tako, svi vi ovde u publici ste asistenti i radite 
posao asistenata. Naravno, svi vi to radite na volonterskoj bazi i mi vas ne 
teramo da radite X, Y, ili Z, tj. da radite stvari na neki specifičan način. I 
prirodno, mi zahtevamo od asistenata da budu ozbiljni, da budu odgovorni, i 
da upražnjavaju samo ovaj jedan način kultivacije—te stvari su suštinske. 
Nama nisu potrebni nikakvi administrativni metodi da bilo koga kontrolišemo, 
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niti imamo to pravo. Kultivacija počiva na samom čoveku. Mi samo 
preuzimamo odgovornost da ih organizujemo i pomognemo da reše svoje 
probleme.  

Znači, ja mislim da asistenti treba da imaju više razumevanje Fa od 
prosečnih učenika. Zato treba puno da učite Fa. Mislim da je problem ako ne 
možete da odgovorite na neka pitanja koja neki učenici postavljaju. Nije bitno 
ako je vaš nivo obrazovanja nizak. Kad organizujete ljude da uče Fa, kad ljudi 
čitaju knjigu, i kad ljudi govore o svojim razumevanjima, to vam pomaže da se 
unapredite. Kad sam bio u Čangčunu, držali su sastanak asistenata, a ja sam 
ovo rekao: u obliku kultivacije koji imamo danas, ovi ljudi, koji se kultivišu u 
običnom ljudskom društvu, su kao obični ljudi - ali mi smo, zapravo, 
kultivatori i nismo isti kao obični ljudi. Onda, svi razmislite, koja je vaša 
dužnost kad vi, asistenti, organizujete grupu ljudi da vežbaju? U manastirskoj 
kultivaciji bi bili starešine manastira. Razmislite, zar mi ovaj posao ne treba da 
obavljamo valjano? Kao kultivator, moraš se kultivisati, i takođe moraš 
drugima pomoći da se kultivišu. Nije da su naši zahtevi prema vama veliki—
naprosto je tako. Vi zbilja treba da se potrudite da preuzmete vodeću ulogu i 
organizujete učenike, tako da možemo dalje preneti ovu Dafu i omogućiti da 
doprinese čovečanstvu. To je ono što kažemo na najnižem nivou. A u 
stvarnosti, i ovo je slučaj, takođe.  

Ima još nešto što sam upravo pomislio. Ovo o čemu sam govorio su 
nekoliko zahteva koji su izneti prema vama. Ima nekih ljudi koji se često ne 
fokusiraju previše na rad. Čini se da oni ne haju ni za šta u društvu, i samo 
čekaju kada će doći “katastrofa”. Neki ljudi su me čak pitali: “Kada će početi 
katastrofa?” Ja sam govorio o ovom pitanju na mojim seminarima. Rekao sam 
im: “Koja katastrofa?” Razmislite, na koga ciljaju katastrofe? Dobri ljudi nisu 
podložni katastrofama. Ako zaista postoji katastrofa, sigurno je da će posle 
nje preostati dobri ljudi. Katastrofe uništavaju loše ljude. Prema tome, pošto 
si ti kultivator, i ti se popravljaš, čemu brinuti o tome? Kakva god katastrofa, 
pa šta—to nema nikakve veze s tobom. To jest, ako zaista postoji katastrofa. 
Ali danas vam ja otvoreno mogu reći: katastrofa više ne postoji. Ljudi su 
govorili i govore o stvarima eksplozije Zemlje, sudara satelita, velike poplave 
… Znate, u prošlosti je bilo priređeno da se katastrofe odigraju jedna za 
drugom. Sve katastrofe priređene na različitim nivoima su prošle. Kometa je 
udarila u Jupiter umesto u Zemlju. Potop je prošao—prošle godine, u celom 
svetu, poplave su bile žestoke. Sada su veoma slabe, do tačke kad su prošle. 
Mnoge stvari su prošle, što znači da ta vrsta katastrofe više ne egzistira. 
Jedina stvar koja postoji je—mi nemamo šta da krijemo—jedina stvar koja 
postoji je da bi u budućnosti velik broj ljudi mogao biti zbrisan. Ljudi koji su 
jako loši mogli bi biti zbrisani moćnom zarazom—to je moguće. Zato kažemo 
da iako neki ljudi stalno govore o ovim stvarima, vi o tome ne treba da 
brinete. Takva katastrofa više ne postoji. Ono što je ključ je kako se 
kultivisati, i kako se unaprediti.  
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To je sve što ću reći. Nastavimo sastanak. (Srdačan aplauz)  
 
 

 Audio snimak Opšteg Asistentskog Centra Falun Dafe u Pekingu 
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 Govor u Gvangdžou nekim 
liderima asistentskih centara 

š irom zemlje 
 

 27. decembar, 1994. 
 
  
Postepeno su naše asistentske centre volonterski osnovali ljudi u različitim 
oblastima. Mnogi ljudi su dolazili iz drugih krajeva da pohađaju seminare; oni 
su smatrali da je ova praksa sjajna i želeli da je prenesu ljudima u njihovim 
oblastima, pa su preuzeli inicijativu da poučavaju vežbama u parkovima, ili na 
druge načine; oni su uticaj Falun Dafe činili većim i većim. Svi ste učinili puno 
stvari i puno doprineli. Kratko rečeno, u jednoj rečenici, vi želite da omogućite 
da više ljudi dobije Fa, da omogućite da više ljudi napreduje, i da omogućite 
da više ljudi ima koristi od njega. Svi vi činite dobre stvari. Postepeno su 
uspostavljeni mnogi asistentski centri, i biće ih još više u budućnosti. Znači, 
mi se sada suočavamo sa pitanjem kako da ih vodimo—ovo će takođe biti 
važno pitanje u budućnosti. Zato bismo hteli da sednemo, i na vreme 
porazgovaramo o tome. 

Način kako treba voditi naše asistentske centre do sada je uvek jasno 
određivan. Znate, kad ljudi dođu da uče Falun Dafu, mi nemamo nikakve 
administrativne metode, i mi ne teramo ljude da uče, niti nudimo neke titule 
ili obećanja, ili im govorimo da na tome mogu zaraditi. Svi dolaze svojom 
voljom, i svi žele da uče ovaj Fa i omoguće da više ljudi ima koristi od njega. 
Zato vi radite ovaj posao iz sopstvenog entuzijazma. Drugim rečima, vi to 
činite bezuslovno. Takođe, ovaj posao zahteva puno angažovanja. Vi samo 
činite dobre stvari za druge, žrtvujete se za druge, i ne dobijate nikakvu 
nadoknadu. Naravno, kad mi kažemo da nema nikakve nadoknade, mi 
govorimo iz perspektive svakodnevnih ljudi. Ja sam rekao da širenje Dafe 
donosi čoveku nemerljive zasluge i vrlinu. Mi smo puno puta ustanovili, a i u 
knjizi smo, takođe, definisali, uslove za uspostavljanje asistentskih centara. 
Asistentski centri koje mi postavljamo se razlikuju od nekakve radne jedinice, 
oni nisu kao preduzeće ili administrativne jedinice—mi ne radimo te stvari, i 
to je naša poznata osobina. Zašto mi ne radimo te stvari? Jer je verovatno da 
će to podstaći ljudsku želju da razviju neku vrstu preduzeća—ljudi su 
podložni razvijanju te vrste vezanosti. To takođe uključuje neka druga pitanja. 
Kad bi se naši asistentski centri zaista vodili kao radne jedinice, to bi 
podrazumevalo puno problema. Na primer, za poslovni prostor je potreban 
novac, za uvođenje telefona je potreban novac, i za vodu i struju je potreban 
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novac. Odakle će onda doći ovaj novac? Svi poučavaju ovoj praksi 
volonterski. Mi ne naplaćujemo nikakvu članarinu, niti sakupljamo tuđ novac. 
Svi rade kao volonteri. Znači, mi ne radimo ove stvari—prava kultivacija ne 
može da radi te stvari. U doba kad je Šakjamuni predavao svoj Fa, da bi 
sprečio ljude da razviju ovu vezanost, on je svoje učenike navodio da napuste 
svetovno okruženje i odu u manastire da se kultivišu. Tako je on uradio, dok 
neke druge religije, poput nekih zapadnih religija, nisu to činile na ovaj način. 
Iako tako nisu postupale, zapravo, i one su raspravljale o stvarima poput 
neobaziranja na ugled i ličnu korist. Drugim rečima, ako zaista želimo da se 
kultivišemo, ako želimo da se unapredimo, i ako želimo da radimo ovu dobru 
stvar, mi od toga ne možemo napraviti privredni subjekat, niti možemo 
napraviti radnu jedinicu. Obratite pažnju na ovo.  

Tu ima još nešto. Ako zaradite novac, ako od toga zaradite novac, to je 
u potpunosti štetno za ovaj Fa, jer Fa služi spasavanju ljudi i ne možete ga 
koristiti radi biznisa. Šta više, mnogi čigong-majstori su radili stvari poput 
lečenja bolesti ljudima, davanja konsultacija itd, i oni su zaradili neki novac. 
Bilo je ljudi i u drugim praksama koji su to radili. Neki bi razmetljivo izjavili da 
je novac neophodan da se vodi računa o Taou, što je naprosto koješta—kao 
da su kultivatori u drevnoj Kini imali puno novaca, kad su zapravo bili bez 
para. Naravno, ako ti imaš novac, za nas to nije problem—već sam govorio o 
ovome. Svoj posao možeš raditi dobro i zaraditi više novca, što je stvar 
običnih ljudi. Tokom naše kultivacije, mi treba da štitimo Fa i obezbedimo da 
Fa ne izgubi svoj oblik, ili da ne skrene. Ne radi se tu samo o tome da danas 
na ovaj način učite—ovo će biti ostavljeno za istoriju i dugo vreme koje će 
doći. Svi vi učite ovaj Fa i sledite ovaj Fa. Ako ovo od starta ne budemo radili 
dobro, ako u startu skrenemo, onda će to u budućnosti biti iskrivljeno do 
neprepoznavanja. Znate, ja, lično, ću dati sve od sebe da dobro postupam i 
da ne prouzrokujem da se dese bilo kakve loše stvari, ili loše pojave. Isto važi 
za asistentske centre u različitim oblastima odavde na dalje, jer ono što 
radite takođe predstavlja Falun Gong, i na neki način je takođe odraz Falun 
Gonga. Potrudite se da obratite pažnju na to kako izgledate, pazite kako 
radite svoj posao, i nemojte ostaviti mrlju na Falun Gongu. Ako osnujete 
instituciju, ili od njega zaradite novac, ja bih rekao da to neće biti nikakav Fa. 
Jednom kad se novac, materijalne stvari, ili lični interesi uključe, stvari poput 
“Zaradio si više od mene,” “Ja sam puno toga učinio, i treba da mi se vrati,” 
kako nadoknaditi troškove, i kako društvo od tebe traži da platiš propisanu 
sumu - takve i slične stvari će se dešavati. Ja mislim da ako bismo stvarno 
ušli u sve to, mi više ne bismo obavljali kultivaciju—to je naprosto isto što i 
voditi preduzeće, pa je totalno neprihvatljivo. 

Sada smo izneli ovaj Fa u javnost. Razlog što možemo da ga iznesemo 
u javnost je to što možemo da upravljamo stvarima kako treba i obezbedimo 
da ne izgubi svoj oblik, tj. izopači se. Ako na samom početku budemo 
podbacili, ko zna dokle će ići buduće generacije. One će reći: “Onako kako se 
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to radilo u doba kad je Li Hongdži bio tu, tako danas treba raditi.” Dok sam 
tu, ja vam mogu ispraviti neke stvari; kad ne budem tu, teško je reći šta će 
nastati. Zato smo striktni povodom zahteva da od starta postupate na ovaj 
način—mi ne osnivamo nikakvo preduzeće. U našoj praksi se stvari 
administriraju tako da naši asistentski centri ne drže nikakav novac, a ljudima 
pomažu samo volonterski. Isto tako, mi ne osnivamo nikakve organizacije, ili 
klike. Mi naprosto volonterski radimo neke dobre stvari za ljude, radimo neke 
dobre stvari za više ljudi.  

Ako neko želi da se kultiviše, mi ćemo mu pomoći, a kultivatori smo i 
mi sami—takav je naš princip. Tako, kad osnujete asistentski centar, ne treba 
da mislite da vam je potreban prostor, telefon, i ovo ili ono—ne radite to. 
Neki od naših asistentskih centara koriste postojeće uslove, oni koriste bilo 
svoje kuće ili kancelarije, i mogu da obave stvari veoma dobro. Nije važno 
koje uslove imate, ni koliko dobro obavljamo stvari: ono što je kritično je vaše 
razumevanje Fa, koliko shvatate Fa, i da li ste u stanju da istrajete u 
kultivaciji—to je ključ. Primarno je to kako se popravljate - sve ostalo je 
sekundarno. Naravno, da bismo mogli da završimo svoj posao, neki ljudi 
obezbeđuju za nas pogodne uslove. Ja bih rekao da to nije važno. Na primer, 
među našim učenicima, neko može biti rukovodeći u instituciji ili preduzeću, ili 
je menadžer u preduzeću; on ima pogodne uslove i obezbeđuje nam mesto da 
ljudi sednu zajedno i održe sastanak. Ja bih rekao da to nije problem. Ne 
uključuje novac. Mi imamo učenike u svim felama i profesijama, pa oni mogu 
da razreše ove probleme. Takođe, oni preuzimaju inicijativu i voljni su da 
učine ovo, i srećni su da učine svoj deo za Falun Gong i da nešto doprinesu. 
Ova vrsta stvari se dešava u različitim oblastima gde ljudi obezbeđuju mesta 
ili pogodne uslove—ljudi jedva čekaju da čine ove stvari.  

Još jedna stvar je to što su asistentski centri u različitim oblastima, da 
bi pomogli učenicima u njihovoj praksi, u različita vremena štampali neke 
materijale nalik na pamflete, kao: “Falun Dafa u Čangčunu,” “Falun Dafa u 
Pekingu,” “Falun Dafa u Vuhanu,” itd. Ja mislim da je i ova forma dobra. Nije 
važno da li su to novine ili letak, sve to su iskustva i razumevanja među našim 
učenicima, ili služe da vas pravovremeno informišu o nekim stvarima za koje 
ste potrebni. Ali to što oni obično prave je veoma jednostavno—leci su na 
jednom ili dva lista, ili su štampani u boljem kvalitetu, ali ništa od ovog nije 
važno. Kako onda da regulišemo troškove? Ovo podrazumeva novac. Koliko ja 
znam, u svim oblastima gde su ovo štampali su ovako uradili: neki učenici su 
preduzetnici—danas mnogi ljudi imaju sopstvene firme, ili, kod nekih ljudi se 
na poslu proizvode ovakve stvari, ili, neki ljudi su rukovodioci; oni imaju 
pogodne uslove, ili imaju mogućnost da štampaju na poslu, pa koriste te 
svoje pogodnosti da ovo učine; ili, neki preduzetnici daju dobre uslove da vam 
pomognu da ovo obavite. Naši asistentski centri ne dotiču novac—ti ljudi nam 
pomažu u ovome. Mi samo damo tekst, i posle delimo štampani materijal. 
Tako se to radi, i ja mislim da je to dosta dobro. Neki ljudi misle da je ovo 
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nešto što treba uraditi i nešto što redovno treba raditi, a ako ne ide oni 
probaju druge načine. Ovo možemo činiti s vremena na vreme. Ako imate 
uslove, možete i redovno; ako nemate uslova, nemojte na silu. Takav je 
princip. 

Što se tiče administriranja asistentskih centara, mi smo već jasno 
propisali naša pravila, i vi ste ih sledili. Postoje zahtevi koje treba ispuniti za 
uspostavljanje asistentskog centra. A mi smo vam rekli da treba da se javite 
u Peking, ili jedan od nekoliko glavnih asistentskih centara da biste osnovali 
asistentski centar. Asistentski centri provincija i glavnih gradova, posebno, 
treba da [preuzmu odgovornost za asistentske centre] unutar sopstvenih 
administrativnih oblasti. Na primer, Asistentski centar u Guiđangu treba da 
preuzme odgovornost za provinciju Guidžou, i asistentski centri svih okruga 
treba na vreme da uspostave kontakt s njima. Možda nije svakom 
asistentskom centru zgodno da kontaktira Peking. [Asistentski centri] u 
velikim gradovima treba da nadgledaju i okruge u okolini. Ovo im pomaže da 
iznesu i prošire svoje delovanje. Svi treba da budu odgovorni prema Falun 
Gongu. Ako se vi ne mešate, a oni čine stvari onako kako žele i ne razumeju 
šta mi hoćemo, oni će zapravo skrenuti, što će biti gubitak za Falun Gong. 
Takođe, Asistentski centar u Vuhanu, jedan tako velik asistentski centar, 
nadgleda nekoliko okolnih provincija. Ja mislim da je i to dosta dobro. Oni 
imaju više iskustva i sada već dosta vremena čine ove stvari, pa mogu da 
budem miran. Oni imaju relativno dobro razumevanje Fa i relativno dobro 
postupaju u svom radu. Ovo je u osnovi situacija. Naši asistentski centri 
moraju paziti da nikad ne skrenu s puta.  

Neko mi je poslao cedulju sa pitanjem, “Kako treba birati osoblje 
asistentskih centara?” Svo osoblje su volonteri. Ali ima jedno pravilo: vodeći 
u asistentskom centru mora biti neko ko je pohađao moje seminare. Što je 
više neko čuo, dublje može da razume; često je slučaj da neko ko je manje 
čuo ima površno razumevanje, a neki ljudi čak nisu shvatili o čemu se [u Falun 
Dafi] radi; ovi ljudi imaju tendenciju da skreću ostale. Naravno, ako neko puno 
sluša Fa, puno čita Fa, i puno uči Fa, on isto tako može da obogati i produbi 
svoje razumevanje samostalno. Kad birate ljude, izaberite one koji imaju 
entuzijazam, koji su čestiti, i ne čine pokvarene ili zle stvari. 

Pored toga, kultivacija u Falun Gongu nije obična čigong kultivacija; to 
je kultivacija na visokim nivoima. Zaista je teško učiniti ovo što ja činim, i 
izuzetno je teško očistiti telo čoveka ili mu istinski unaprediti šinšing nivo. Ja 
moram slati puno gonga da bih pročistio njihova tela i očistio njihova tela, 
moram usaditi puno stvari u njih, i takođe ih moram učiti Fa u celosti—ovaj 
zadatak je teško izvodljiv. Ove stvari mogu da učinim za kratko vreme. Kad bi 
ovi ljudi samostalno izvodili kultivaciju, možda bi im trebale desetine godina 
da dostignu ovu tačku. Čak i prosečnim majstorima je veoma teško da im 
omoguće da dostignu tu tačku za godinu, ili dve. Nije lako istinski voditi 
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osobu, a ipak treba samo trenutak da se osoba uništi—to je stvarno lako. 
Zato smo mi uvek imali ove zahteve.  

Mi imamo ovo pravilo: ljudima koji imaju položaje u čigong udruženjima 
u različitim oblastima, mi ne dopuštamo da rade za naše asistentske centre. 
Ali ima jedan izuzetak. Recimo da postoji osoba na rukovodećem mestu u 
asistentskom centru koja je veoma dobar čovek, i koja želi da se povuče iz 
čigong udruženja da bi radila za asistentski centar. Pošto je to čigong 
udruženje skoro van funkcije, a on je zbilja dobar i u stanju je da se vlada 
valjano, ovo predstavlja jedini izuzetak, i sasvim poseban slučaj. Ljudi u 
čigong asocijacijama u drugim oblastima nemaju dobro razumevanje našeg 
Fa. Njima se po glavama motaju stvari poput toga kako da zarade pare, kako 
da upravljaju raznim čigong grupama... stare ideje su duboko usađene u 
njihovim glavama. Znači, ako nas smatraju za običan čigong i na taj način 
rukovode, oni bi mogli uništiti naše učenike. Zato mi uvek propisujemo da 
članovi Naučno-istraživačkog društva čigonga3 ne mogu da rade za naše 
asistentske centre. Sve lidere naših asistentskih centara odobrava naše 
Istraživačko društvo,4 i većinu njih ja, lično, primam i raspodeljujem. Ovo 
direktno pomaže da naša Dafa ne zastrani. Kad bi mi bili drugačiji, kad bi oni 
ovde upravljali kao što se to čini u običnom čigongu, razmislite, oni imaju 
puno haotičnih materijala, pa bi neke mogli doneti ovamo i ovde prodavati—
oni bi to rado učinili jer bi to bila prava prilika da se zaradi novac, mogli bi 
zaraditi puno novca, i oni bi učinili svakakve stvari … oni žele da zarade 
novac. Nije slučaj da oni žele da naruše našu praksu, ali bi ono što čine imalo 
štetan efekat po nas. Bilo koja od ovih haotičnih stvari bi mogla da omete 
naše učenike. Oni ljudi koji nemaju duboko razumevanje Fa lako mogu da 
zastrane. Oni bi čak mogli doneti neke haotične čigong knjige i ovde ih 
prodavati—to je ono što druge čigong prakse čine. 

Sad kad čigong učitelji dolaze da drže časove, ljudi o tome misle 
racionalnije i nisu slepi kao pre, kad su prisustvovali svaki put kad bi neki 
čigong-majstor došao da drži seminar. Ljudi su sada sabraniji, i oni gledaju da 
vide je li lažno ili pravo; oni nisu kao pre. Tako je čigong-majstorima teško da 
drže časove, pa kad ne mogu da sakupe dovoljno učenika, oni dovlače naše 
učenike da prisustvuju njihovim časovima. Ovako mogu da održe te časove i 
zarade novac, ali tako će upropastiti naše učenike. Mi činimo tako važnu stvar 
i ulažemo tako velik napor, a oni ipak upropaste naše učenike u deliću 
sekunde. Naravno, prema nekim učenicima vaši zahtevi ne treba da budu 
previsoki. Na kraju krajeva, oni su upravo počeli da uče Fa i njihovo 
razumevanje Fa možda nije mnogo duboko. Oni bi nesvesno mogli uništiti 
sebe. Ranije smo imali ovo pravilo: bilo koji lider asistentskog centra, u bilo 

                                                
3  Glavna institucija kineske vlasti, osnovana da bi administrirala, proučavala i regulisala čigong. 
4  Glavna Falun Dafa asocijacija u Kini. 
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kojoj provinciji ili gradu, koji ovo učini, mora biti smenjen—taj apsolutno ne 
može ostati. 

Ako u asistentskim centrima u različitim oblastima, ili na vežbalištima 
ima nekog ko navodi naše učenike da slušaju predavanja drugih čigong-
majstora, prodaje materijale drugih čigong praksi među našim učenicima, ili 
navodi naše učenike da rade pokvarene ili rđave stvari, mi moramo smeniti i 
njega i svakog kao on, i apsolutno ne smemo dopustiti da neko od takvih 
ostane. Ako bismo im dopustili da ostanu, u budućnosti ne bi bilo kraja 
problemima. Ovo, samo, bi bila ozbiljna šteta za Fa—štetiti Fa iznutra. To je 
apsolutno zabranjeno. Kad se radi o ovim stvarima, mi ne smemo štedeti 
ničija osećanja—smenite svakog od njih.  

Mi u principu upravljamo labavo, ali kad se radi o kultivaciji, mi smo 
zaista striktni, nikome nije dopušteno da nanosi štetu. Naš organizacioni oblik 
je zbilja labav: ako želite da učestvujete u praksi, možete učestvovati; ako ne 
želite da učestvujete u praksi, možete ići; ako dođete, mi ćemo odgovarati za 
vas i reći vam kako da praktikujete. Ako ne želite da učite, ko bi tu mogao 
zadržati vaše srce? Ako bismo vas zadržali ovde, a vi ovo ne biste radili 
ozbiljno, ako biste pričali svašta, i činili stvari nepromišljeno, onda biste podrili 
i narušili naš Fa iznutra, pa mi ne dopuštamo takve stvari. Svako ko želi da uči 
može da uči po sopstvenom izboru; kad bude shvatio šta je ovaj Fa, on se 
može kultivisati. Čovekova želja da bude dobar mora imati ličnu motivaciju - 
niko te ne može naterati. Ako kažete: “Moraš biti dobar, moraš raditi ovo,” ali 
čovek to ne želi, šta vi tu možete? Kaže se da ako neko ne želi da se 
kultiviše, tu čak ni jedan Buda ništa ne može—on to sam mora želeti; vi ga ne 
možete primorati.  

Još jedna stvar je to da ima puno učenika, prilično velik broj njih, koji u 
tišini čitaju knjigu—čitaju svaki dan—pa čak čitaju knjigu onda kad se pojavi 
pitanje, ili problem. Po ovom pitanju, oni su još bolji od naših asistenata. 
Znači, svaki asistentski centar treba da organizuje ljude da puno uče Fa, a 
asistenti na svakom vežbalištu, posebno, treba da igraju vodeću ulogu. Mi 
imamo zahteve prema asistentima (što se učenika tiče, vi možete učiti Falun 
Gong ako želite), da mogu da kultivišu samo Falun Gong, inače će asistent 
voditi učenike na svom vežbalištu pogrešnim putem. Pošto ste asistenti, 
treba da budete dobri. Asistenti moraju imati dublje razumevanje Fa, i moraju 
konstantno, više čitati knjigu. Naravno, mnogi asistenti uzimaju ovaj posao 
veoma ozbiljno i voljni su da rade ovaj posao, ali njihov nivo obrazovanja 
često je ograničen, pa je nekima od njih teško čak i da čitaju knjigu, plus što 
su sve stariji. To nema veze—oni i dalje mogu da organizuju ljude da uče Fa. 
Kad organizuju ljude da uče Fa, neće li ga sami slušati, takođe? Kad drugi 
pričaju o svojim iskustvima i razumevanjima, oni mogu napredovati naporedo 
s njima. Dok god učite, svi vi možete da napredujete. Svoje učenje Fa treba 
da integrišete sa svojim vežbama—to treba da ide skupa. 
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U mnogim oblastima organizacija grupnih vežbi sada ide dobro, ali 
često zapostavljaju učenje Fa. Kad učenici postavljaju pitanja, asistenti ne 
mogu da odgovore na njih i jasno objasne stvari, i samo čekaju da pitaju 
Učitelja i pokušavaju da saznaju gde se Učitelj nalazi. Zapravo, nekim 
pitanjima se obraćamo u knjizi, i ako zaista ne možete da odgovorite na neka 
pitanja, možete organizovati ljude da slušaju snimke, i slušaju još malo. Sva 
ova pitanja imaju odgovore u knjizi. Ona su sva uopšteno pokrivena u knjizi 
China Falun Gong (Revised Edition). Dok god sa ozbiljnošću učite, sve se 
može razrešiti. U Čangčunu, otkad je započeo talas učenja Fa, kad me vide, 
učenici imaju manje pitanja za mene— kad me vide, oni mi više ne postavljaju 
pitanja. Da je drugačije, pošto me svako zna, čim koraknem van kuće—to je 
moj rodni grad, na kraju krajeva—čim koraknem na ulicu, gomila ljudi bi me 
pitala ovo ili ono, jer tako puno ljudi uči Fa, i mnogi znaju ko sam ja. Danas, 
kad nalete na mene, oni samo kažu: “Zdravo, Učitelju” i nemaju puno toga da 
kažu, jer nema toliko toga da se pita. Otkad su počeli da uče knjigu napamet, 
umesto da mere sebe [naspram Fa] pošto nešto učine, učenici pre toga znaju 
da li nešto treba da urade. To je odlično. Oni uče Fa i smatraju ga 
nezamenjivim u svojoj praksi, i oni ga smatraju prioritetom. Mislim da u 
drugim oblastima treba da se uči Fa kao u Čangčunu, i da treba da pokrene 
talas učenja Fa; mnoga pitanja tada će lako dobiti odgovor—vi ćete sami 
odgovoriti na ta pitanja. Još jedno je to da kad birate asistenta, pazite da ne 
mislite na njegov dobar odnos s vama, ili vaše prijateljstvo, i pazite da ne 
zasnujete svoju odluku na emocijama, ili da mislite da je teško zameniti 
asistenta jednom kad se izabere. Tako ne možete. Potrebno je da budete 
odgovorni prema Fa. Pazite da obratite pažnju na ove stvari. Ako neko 
zadovoljava standard i sposoban je, on to može; ako nije sposoban, bolje je 
da nađemo nekoga da privremeno radi posao, nego da ga radi on. Pričao sam 
ranije o ovome. Sveštenici koji se kultivišu u manastirima, i starešina hrama, 
koja se zove iguman, ne radi ništa drugo nego što se kultiviše. Mi se 
kultivišemo u društvu svakodnevnih ljudi i naš Fa je dobar. Može da omogući 
ljudima da se kultivišu prema visokim nivoima. Ima li ikakve razlike između 
asistenata na našim vežbalištima i starešina manastira? Nije da su naši 
zahtevi prema vama visoki—ovo je zbilja nešto što donosi nemerljivu zaslugu 
i vrlinu. Bez obzira koliko ljudi na vežbalištu uspe u kultivaciji, ako čak i samo 
jedna osoba uspe, taj asistent će imati nemerljivu zaslugu i vrlinu. Ovo je 
veoma ozbiljno pitanje i treba dobro da ga radite. Da bismo svima omogućili 
da se unaprede, mi smo usvojili najpogodnije uslove za kultivaciju, ali ovi 
pogodni uslovi ne znače da možemo raditi po volji, toliko da budemo 
neodgovorni prema Fa. U budućnosti bi moglo biti i ljudi koji obavljaju 
kultivaciju u manastiru—to je moguće, treba obezbediti neke uslove.  

Različite oblasti mogle bi imati brojna pitanja ili probleme koji su se 
pojavili u skorašnjoj praksi. Možete postavljati pitanja o tome. Možete 



 71 

postavljati pitanja o onim stvarima u vašoj praksi ili radu, s kojima ne znate 
kako da postupite. Ja ću vam na njih dati odgovor. 

 
[Molim vas komentar] u vezi učenika Falun Gonga koji je učestovao u 

demonstraciji natprirodnih moći.  
Nisam video tako nešto. To je apsolutno zabranjeno raditi—potpuno je 

neprihvatljivo. Da li taj kultiviše samo Falun Gong? Šta je radio ranije? ( Neko 
drugi kaže: “Taj čovek je učio drugi čigong, ali njegov gong nije mogao 
porasti. Njegov gong je porastao tek kad je počeo da vežba Falun Gong, i 
rekao je da je dostigao ‘Tri cveta se skupljaju iznad glave.’”) Mi treba da 
pomognemo tim ljudima da shvate izvesne stvari. Ako neko želi da vežba 
Falun Gong, on mora slediti zahteve Falun Gonga. Ova osoba uopšte ne sledi 
zahteve Falun Gonga i uopšte ne zadovoljava standard za praktikanta Falun 
Gonga. Pred toga, sasvim je verovatno da je ta osoba opsednuta. Ako misli 
da je to dobro raditi i ako nečemu teži, moj fašen uopšte neće brinuti o 
njemu. Ovo može biti slučaj. S druge strane, slučajevi poput ovog štete 
našem Fa, i to je potpuno neprihvatljivo. Ako zaista hoće da istraje u 
kultivaciji, ta osoba treba da sledi naš standard. Ali ako se to ne čini, mi ništa 
ne treba da joj pružimo, jer se ona ne smatra kultivatorom Falun Gonga. Ako 
ljudi koji uče druge čigong prakse žele da dođu da uče Fa, oni mogu da 
dođu—sve zavisi od toga da li imaju predodređen odnos. Ja ne mislim da je 
dobro terati ljude da dođu da uče, dovlačiti ljude da uče, ili imati situaciju gde 
neko ko ne želi da uči dolazi da uči smo zato što drugi dolaze da uče. Sudbine 
nekih ljudi su otvorene—oni mogu biti spaseni, ili ne. Mi idemo po 
predodređenim odnosima. Nemojte gledati na to koliko ljudi neko dovede; 
pitanje je da li ti ljudi mogu da vežbaju Falun Gong i da li mogu da vežbaju 
isključivo Falun Gong. Kad se budete vratili kući, treba da pokrenete talas 
učenja Fa—trebalo bi da to možete, i da pomognete da ljudi masovno 
prihvate [potrebu za ovim], jer u suprotnom će ovaj problem biti sve više i 
više izražen. 

 
Da li možemo da povećamo broj zaduženih osoba na vežbalištu?  
Da. Kad dodajete još ljudi, sami izaberite ljude, u redu je dodati jednu ili 

dve osobe. Pazite da izaberete ljude koji shvataju Fa relativno dobro i koji su 
entuzijasti za taj posao. 

 
Jedan učenik je rekao: “Ja sam već dostigao Tri cveta se skupljaju 

iznad glave. 15. avgusta je učitelj Li Hongdži odveo moj “fašen”.”  
Pazite! Svi ovakvi ljudi doživljavaju iluzije, koje su rezultat svakojakih 

vezanosti. Ljudi poput ovih su se pojavili u različita vremena u nekoliko 
različitih oblasti. Osoba u upravo pomenutoj situaciji je u opasnoj situaciji. 
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Ona je rekla: “Ja sam dostigao Tri cveta se skupljaju iznad glave,” “Sada sam 
tako moćan,” i na kraju će reći: “Ja sam Buda. Nemojte učiti od Li Hongdžija. 
Učite od mene!” Ako ovako nastavi, na kraju bi se mogao desiti taj problem. 
Ovakvoj osobi treba smesta da ukažete na problem, i kažete joj da se potrudi 
da se oslobodi tih vezanosti. Problemi lako nastaju. Ovakvi ljudi me poštuju u 
početku. Neki ljudi su mi čak sopstvenom krvlju pisali pisma—zaseku prst da 
bi napisali krvnu zakletvu5, u kojoj kažu da će kultivisati Falun Gong do samog 
kraja. Na kraju tvrde da su bude, kažu: “Nemojte učiti od Li Hongdžija—učite 
od mene.” To je zato što su skliznuli na dole. Oni jure novac i slavu, i sve više 
se oduševljavaju, a kad se umeša demonska smetnja, oni toga ne mogu da se 
oslobode. Spolja oni kažu da je Falun Gong dobar, ali istina je da njihovi 
postupci štete Falun Gongu. Baš kao što sam vam rekao ispričao, neko je 
rekao: “Falun Gong je dobar. Nećete imati problema kad budete naučili Falun 
Gong. Gledajte, ja mogu da hodam posred ulice s knjigom u ruci, i niko ne sme 
da me udari.” Nije li ovo nanošenje štete za Falun Gong? Spolja izgleda kao da 
podržavaju Falun Gong, ali oni zapravo štete Falun Gongu. 

 
[Šta mislite o] čigong izložbama koje su nedavno držane u Naučno-

istraživačkom društvu čigonga oblasti Guangdžoa?  
Neka regionalna Naučno-Istraživačka društva čigonga su pod 

nadležnošću Sportske komisije, koja smatra čigong za jednu vrstu sportske 
aktivnosti, sportske aktivnosti za mase, pa oni ponekad organizuju događaje 
sa svim vrsta čigonga na jednom mestu; ono što oni rade je samo nešto 
poput gimnastike. Kad, u određenim prilikama, oni organizuju čigong 
događaje, jer, na kraju krajeva, to smatraju jednom vrstom sporta i nečim što 
nije loše, iako mi ne želimo da radimo te stvari, ako ljudi zbilja žele, kao izraz 
kurtoazije mi možemo organizovati da ljudi odu—mi možemo izvoditi pokrete 
kao da su samo gimnastika. Ali pazite: uslov je da ovo ne činimo kao neku 
vrstu poduhvata, već samo pasivno, kad to od nas zatraži Naučno-
Istraživačko društvo čigonga. Svima možemo objasniti da to što ćemo skupa 
uraditi jednu ili dve vežbe treba da podrži njihove sportske aktivnosti. Mi to 
možemo činiti pod posebnim okolnostima. Ali ima jedno: ako drugi čigong-
majstori organizuju ovakvu izložbu, mi ne učestvujemo. U redu je ako je to 
čisto sportski događaj. Treba valjano da postupite s ovim.  

Ima još jedna stvar. Ova situacija postoji u asistentskim centrima u 
različitim oblastima: svi oni promovišu i šire Falun Gong, a neke oblasti su 
usvojile formu održavanja seminara. Najbolje je da to ne nazivamo 
“održavanjem seminara.” Možemo koristiti drugi izraz. Razlog je taj što, kad 
to činite, niko ne može predavati Fa—naravno da vi to ne možete. Ako neko 
stoji tamo i predaje Falun Gong, ako govori ljudima šta treba da rade, ili ako 
ide da podučava ovom Fa, on podučava naopakoj praksi i šteti Dafi. Samo je 
                                                
5  U Kini se ovo ponekad čini da se pokaže odlučnost i predanost. 
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jedna Falun Dafa. U redu je ako uzmu knjigu i glasno je čitaju; u redu je ako 
vodeći u centru da nekome zadatak da naglas čita knjigu. 

Takođe možete organizovati ljude da gledaju snimke. Mislim na video 
snimke kompletne serije predavanja. Oni mogu odgledati prvo predavanje, a 
onda stati da bi učili vežbe; sutradan mogu pogledati drugo predavanje, pa 
onda stati da nauče sledeću vežbu. 

Slušanje snimaka je još jedan način. Opet, predavanja treba slušati 
jedno za drugim, a onda neka ih neko uči vežbe. Ovo nije problem. Svi 
zajedno mogu učiti vežbe. Ovu formu možemo koristiti i u budućnosti, i to je 
najbolja forma. Možemo organizovati ljude da zajedno vežbaju, i na taj način 
mogu naučiti. 

Isto tako, oni koji dođu u manjem broju mogu direktno da slede druge 
radeći vežbe na vežbalištima, a onda čitati knjigu i slušati snimke—naprosto 
ovako činite. Ali na jedno treba paziti: mi ne smemo voditi aktivnosti u vezi 
podučavanja praksi onako kako se vodi biznis. Mi treba da radimo sa onim što 
imamo, i ne možemo naplaćivati naknadu. Nema veze ako pozajmimo 
učionicu, pozajmimo sobu za sastanke, ili, kad ima puno ljudi, pozajmimo 
dvoranu. To možete činiti, ali ne smete naplaćivati nikakvu kotizaciju. Mi smo 
ovo već postavili kao apsolutno: mi se ne možemo baviti vođenjem biznisa. 
Obratite pažnju na ovo. Ako postoji zaista posebna situacija da imamo puno 
učenika i da puno ljudi uči Fa, tako da nam treba veliko mesto, a ne možemo 
da ga pozajmimo, pa moramo koristiti nečiju salu, a ta sala s druge strane 
mora da naplati ulaznice, onda treba da kontaktiramo direktno Peking u vezi 
ove veoma posebne situacije. Ako je ovo zaista situacija, onda možete 
sakupiti koliko košta najam dvorane, ali ne treba da preostane ni jedna para. 
Ukratko, mi ne možemo držati nikakav novac u svojim rukama, asistentski 
centri ne mogu da drže novac, i mi se ne bavimo poslovnim aktivnostima. 
Ovo jasno naglašavam, jer je to nešto veoma ozbiljno. Naša praksa je u stanju 
da sledi ispravan put, i samo po ovom jednom pitanju se u temelju razlikuje 
od drugih praksi.  

 
Šangaj izveštava da je jedan praktikant Falun Gonga, koji nije pohađao 

nijedan od seminara, rekao pre nego što je organizovao druge da rade vežbe: 
“Obožavajmo našeg cenjenog učitelja Li Hongdžija, učimo Dafa Falun Gong, i 
kultivišimo svoj šinšing i Džen-Šan-Ren”, a onda su rađene vežbe. Kad su se 
vežbe završile, on je rekao: "Mi smo gotovi. Hvala, Učitelju.” Rekao je da je 
hteo da oda počast Učitelju.  

On nije pohađao seminar? (Odgovor: “Ne.”) Ovo što ste pomenuli je 
veoma bitno. To je zato što kad učenici u mnogim oblastima pročitaju knjigu 
ili, u slučaju manjeg broja učenika, čuju snimak, oni misle da je ovo nešto 
sjajno, ali ne znaju šta da rade. Taj se problem može desiti. A u budućnosti bi 
se mogao desiti u drugim oblastima. Obratite pažnju na ovo. Kad čujete za 
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nešto slično, bez obzira na područje vašeg asistentskog centra, vi ste 
odgovorni da kažete toj osobi da to ne treba da čini. Stvari kao ova često 
mogu da navedu ljude koji nisu učili Falun Gong da čine te stvari ne 
shvatajući. Zapravo, taj čovek nije pohađao seminar i ne shvata stvar 
potpuno, pa je moguće da je čineći tako nešto hteo da se pokaže. Ali 
nemojte izvlačiti zaključke o njemu; kad u budućnosti bude učestvovao u 
učenju, on će znati kako treba da postupa po ovom pitanju. Ovo svakako 
jeste problem. Nemojte ga prevideti. Bez obzira gde se to desi, kad 
asistentski centar sazna, oni koji žive u blizini mogu ga sprečiti telefonom, ili 
na drugi način. Treba da ispravite ovakve stvari.  

Što se tiče Šangaja, tamo ću otići kad u budućnosti bude prilike, jer 
sam uvek o tome razmišljao.  
 

[Molim vas komentar o] Opštem centru u Harbinu, koji je organizovao 
grupu asistenata da odu u Čangčun da uče.  

Situacija u Harbinu je prilično dobra. Kad su organizovali grupu 
asistenata da idu u Čangčun radi učestvovanja u konferenciji za razmenu 
iskustava u organizaciji Opšteg centra, njihovo razumevanje je postalo 
prilično visoko, i oni organizuju razne aktivnosti—njima ide veoma dobro po 
ovom pitanju. Opšti centar u Čangčunu me je informisao o situaciji u Harbinu. 
Svestan sam je. Ja mislim da je leto u Harbinu jako lepo, pogotovu kad ljudi 
sednu na obalu reke, da skupa čitaju knjigu—to je sjajno.  
 

[Molim vas komentar o] pozivu da Učitelj drži seminar u Dačingu.  
 Hajde da više ne govorimo o držanju seminara. Ja ću sačiniti šire 
aranžmane. Sada ima puno poziva. Video sam dva poziva iz Dačinga. Prošle 
godine je u Čičiharu bilo ljudi koji su tamo došli iz Dačinga da bi učili.  
 

[Molim vas komentar o] širenju Fa u područjima gde je Učitelj držao 
seminare.  

Ovako možete: pošto ovaj put budete slušali Fa u Guangdžou, kad se 
vratite kući, sakupite učenike koji nisu pohađali seminare i razgovarajte sa 
njima. Ako ste snimili predavanja, možete organizovati ljude da ih slušaju. 
Audio snimci predavanja u Jinanu su takođe na raspolaganju, i oni su odlični. 
Možete organizovati ljude da zajedno slušaju snimke. Nemojte sve slušati 
odjednom. Kad preslušate jedan deo, stanite i pričajte o tome, podelite s 
drugima svoje razumevanje, pa onda svi mogu pričati o svojim mislima. Neka 
bude življe.  
 

[Molim vas komentar o] o pitanju finansijske podrške. 
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Bez obzira koliko su drugi ljudi bogati, i koliku finansijsku podrške žele 
da daju Falun Gongu, mi to ne prihvatamo. Zašto je tako? Jer ako vi zadržite 
novac, neće li onda i drugi asistentski centri moći da zadržavaju novac? Ako 
svi asistentski centri budu zadržavali novac, u budućnosti, kad novac bude 
uključen, ljudska srca će se promeniti. Zato mi to ne činimo. Ako čovek zaista 
želi da da doprinos Falun Gongu, kad se nabavljaju neki materijali, ili kad 
održavamo aktivnosti učenja Fa, možete mu dopustiti da uradi nešto što 
pomaže aktivnostima, i tada se može pobrinuti za ono što treba obaviti—to 
je u redu.  
 

Kako asistenti koji imaju otvoreno Treće oko treba da se ponašaju?  
Kako treba da se ponašaju asistenti koji imaju otvoreno Treće oko? Kad 

ljudima ide dobro u njihovoj praksi, ništa im nemojte reći. Onim učenicima, 
koji i dalje podbacuju u određenim stvarima, idite i recite gde treba da se 
poprave, gde imaju probleme. Možete im ovako reći. Ako im otvoreno kažete 
“Tvoj falun je ovoliki” ili “Njegov falun izgleda ovako,” ako kažete nešto 
ovako, ostali će se svaki dan okupljati oko vas i ovakve stvari će postati 
obavezne. Takođe će biti ljudi, sa pitanjima koliko visoko su se kultivisali. 
Pazite da takve stvari ne govorite tek tako. Kad kažete tako nešto, osoba će 
razviti vezanost. Tu treba dobro da postupite.  

 
Neki ljudi kažu da je njihovo vežbanje dobilo oduševljenu podršku na 

poslu.  
U mnogim oblastima, u hladnim krajevima, teško je vežbati zimi! Ali 

ponegde, na poslu, nas podržavaju i obezbeđuju nam prostor. Puno je ovakvih 
primera. To je zato što je naš uticaj pozitivan—pošto urade vežbe, učenici 
počiste prostor, a kad ima snega, oni čak očiste sneg u dvorištu. Pošto se mi 
dobro ponašamo svuda gde se nađemo, ljudi će nam spontano dati sve da 
nam ugode. 
 

[Molim vas komentar o] učenicima Falun Gonga koji se okupljaju da 
pričaju o svojim iskustvima i razumevanjima.  

U Čangčunu su napravili video snimak, na kom učenici živo govore, a 
uzbuđeni su bili i učenici u publici—neki su čak plakali. Bili su zaista srećni jer 
je sastanak bio živ, a atmosfera sjajna. To je kao što je neko od vas malopre 
rekao—da u tom polju ništa nije nedostajalo, sem što ja nisam bio tamo. Bilo 
je baš kao kad ja držim seminar, polje je bilo veoma snažno. Mogli biste reći 
da je to bilo jedno Falun Gong okupljanje, i bilo je slično Fa-konferenciji, pa je 
efekat bio odličan. Kad u budućnosti budemo imali puno učenika, učenici će 
moći raditi ovako i govoriti o svojim iskustvima i razumevanju. Ovakvo učenje 
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Fa je veoma poučno. Učenici pričaju o onom što su stekli naučivši praksu. Na 
neki način ovo je još življe od naših izlaganja. 
 

[Molim vas komentar o] tome što su svi počeli da pričaju svoja iskustva 
i razumevanja.  

Kad neko dostigne visok nivo, on vidi da se ove stvari dobijaju usled 
predodređenosti. Kako raste čovekov nivo, ove stvari se više ne mogu 
podeliti s drugima. S drugima možemo deliti samo naša iskustva i 
razumevanja koja se odnose na to kako da se popravimo kultivacijom 
šinšinga. Mi se kultivišemo u ispravnom Fa, i mi se ne bojimo da će na nas 
uticati složene okolnosti.  
 

Kako da održimo dobre odnose između asistentskog centra Falun 
Gonga i lokalnog čigong udruženja?  

Ovo jeste veoma važno. Malopre sam rekao da u principu ljudi u 
lokalnom Naučno-istraživačkom društvu čigonga, Naučno-istraživačkom 
centru ljudskog tela, ili Udruženju čigonga ne mogu da budu na vodećim 
položajima kod nas i da ne mogu biti glavni u našim Falun Dafa asistentskim 
centrima. Ali mi treba da održavamo dobre odnose s njima, jer Kinesko 
udruženje čigonga i Istraživačko društvo jasno ističu da se sve prakse u vezi 
sa čigongom nalaze pod nadležnošću učitelja prakse kad je u pitanju 
kultivacija - dok su oni zaduženi za lokalni administrativni menadžment. Ali mi 
nemamo nikakav administrativni menadžment. Menadžment naše prakse je do 
kraja labav. Mi im možemo reći ko su vodeći ljudi u našim asistentskim 
centrima, i kad se održavaju naši zvanični sastanci, oni mogu pozvati naše 
rukovodeće u centrima da prisustvuju. To nije problem. Ali ako teraju naše 
učenike da čine druge stvari, koje su protivne našim propisima, mi to nećemo 
činiti. Ovo im možete tačno objasniti. Ako organizuju aktivnosti koje su 
dobre, koje ne uključuju druga pitanja, i koje su poput gimnastike u kojoj 
učestvuju stotine ljudi—to su aktivnosti za mase—gde se organizuju različite 
čigong prakse, i da im se da urade nekoliko vežbi, održi takmičenje da se vidi 
ko je bolji, a onda dele neke nagrade, ja smatram da to nije ništa više do 
unapređivanja sporta i rekreacije. U redu je uzeti učešće u sportskim 
aktivnostima, to nije problem. Ali ako koriste našu praksu da čine nešto 
drugo, to je naprosto neprihvatljivo. Na to im jasno možete ukazati.  

Na lokalnom nivou, mi se možemo prijaviti kod njih—možete se prijaviti 
kod njih. Zapravo, jednom kad se prijavite kod njih, nećete imati mnogo 
aktivnosti—neće biti puno toga da se radi. Oni ne čine ništa drugo sem što te 
pozovu i kažu ti da taj i taj čigong-majstor dolazi da drži časove, i kako 
“treba prisustvovati!” Treba li verovati da je taj učitelj zaista nešto, neka 
učenici sami procene. Oni će od vas tražiti da dođete, ali učenici neće hteti—
to je tako. Naučno-istraživačko društvo ljudskog tela obično ne mari puno za 
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nas. Opšti Falun Gong centar u Guangdžou se prijavio kod Naučno-
istraživačkog društva ljudskog tela, i to se nisu prijavili u novije vreme, već 
odavno. Kad oni imaju aktivnosti, glavni u našim asistentskim centrima mogu 
da prisustvuju, to nije problem. Takav je odnos. Naučno-istraživačko društvo 
čigonga ima odličan odnos sa nama u mnogim oblastima, poput Dalijana, i 
mnogi od njih vežbaju Falun Gong. Ovo može biti zgodno za održavanje 
aktivnosti našeg Falun Gonga, i za vežbanje ljudi, kad se na taj način uklone 
prepreke. To je odlično. Drugim rečima, dok se koordiniramo sa njima i 
održavamo dobre odnose sa njima, treba da se vladamo u skladu sa našim 
principima; to jest, treba da držimo principe koje postavlja Falun Gong. Što se 
drugih stvari tiče—trivijalnih stvari o kojima ne vredi govoriti—one nisu 
problem. 
  

Kako da priđemo sveštenicima i budistima laicima?  
Kako vreme prolazi, oni će možda biti poslednji koji će shvatiti [Dafu]. 

Situacija sada izgleda uglavnom ovakva, jer oni koji je trebalo da dobiju Fa u 
ranoj fazi, već su ga dobili. Hajde da vidimo šta nosi budućnost. U doba kad 
sam prvi put istupio u javnosti, jasno mi je rečeno da kad ti ljudi zaista budu 
saznali da te stvari ne postoje, njima će se činiti da nemaju gde da se vrate. 
Neki od njih će se vratiti svetovnom životu, drugi će kultivisati Falun Gong. 
To bi se moglo desiti. To su stvari budućnosti. Lako je sa budistima laicima. U 
društvu, oni obično vole da uče čigong, ovu vrstu, onu vrstu, svuda tragaju, i 
ako nađu Falun Gong, žele i njega da uče, takođe. Kako bilo, ako zbilja mogu 
da ga absorbuju—mislim na razumeti Fa i zaista moći prepoznati ga—onda, 
kad su već došli u kontakt s njim, ako su u stanju da ga uče, onda će moći da 
ga shvate. Učenje Fa je ono što je kritično—organizujte ih da uče Fa.  
 

Šta da radimo sa ljudima koji imaju mentalne poremećaje?  
Ovako postupajte... Ako taj govori i ponaša se nenormalno, onda 

svakako ne ispunjava zahteve za praktikovanje Falun Gonga. Kad se desi taj 
problem, sigurno je nešto ovako: jedan slučaj je da urođeni kvalitet čoveka 
možda nije dobar; drugi slučaj je da je urođeni kvalitet čoveka dobar, ali je 
navukao na sebe loše stvari, jer nije mogao da se oslobodi svoje vezanosti. 
Ovo su jedina dva moguća razloga. Treba da porazgovaramo s njim, i ako 
može da se oslobodi i osvesti se, on će se osvestiti; ako ne može da se 
osvesti, onda mi tu ništa ne možemo. Naravno, postoji i prinudni metod koji 
najbolje deluje: ako je taj čovek jako dobar i može da utiče na mnoge ljude, 
možemo mu čitati knjigu, u grupi, u skladu s njegovim stanjem, i upitati ga da 
li želi da je uči. Ako želi, čitamo knjigu zajedno s njim—okružimo ga i čitamo 
mu knjigu. Kad u ovoj situaciji čitate knjigu, možete čitati selektivno. Nije li 
njegov zamagljeni um odraz toga što je privukao demona, ili razvio demona? 
Čitajte u njegovom pravcu, da bi slušao. I on treba da čita i razume. Ako 
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njegovoj duši bude bolje, ako se pribere i shvati šta se zbiva, onda će on 
verovatno postati svestan. Ako ne može da se osvesti, i ako utiče na našu 
snagu, ja mislim da toj osobi ne treba da dopustimo da utiče na naše učenike. 
Svako kome u glavi nije čisto, ko nenormalno priča nepovezane stvari, ko 
govori o tome koliki mu je nivo, ili ko izgovara reči daleke, smušene i 
zbunjene, jeste mentalno poremećen, i taj definitivno ima problem. Ovakvu 
osobu, ako je ona asistent, smesta uklonite; ako je učenik, a ne može da se 
koriguje nakon razgovora s nama, mi treba da ga posavetujemo da ne vežba. 
Ako bude insistirao da vežba, niko ne treba da ga sluša, i niko ne treba da se 
okuplja oko njega. Niko ne treba da mu pravi mesta da čini te stvari; ako ne 
bude mogao da nađe publiku, taj demon će izgubiti interesovanje. Ako niko 
ne bude slušao šta on priča, on neće moći da nam nanese štetu i izgubiće 
zanimanje za to.  
 

[Molim vas komentar o] pitanju s časopisom Prozor u književnost i 
likovnu umetnost.  

Ja sam s njima pričao o pitanju Prozora u književnost i likovnu 
umetnost. Počev od urednika časopisa, do autora članka, njihova namera nije 
bila da naude Falun Gongu. Oni su želeli da promovišu Falun Gong, ali oni 
često pišu iz literarnog ugla. U delima literature ljudi menjaju, preteruju, i 
koriste svoju maštu kako god hoće—oni imaju svu slobodu. Rekao sam im da 
treba maksimalno da se potrude da pišu tek kad steknu razumevanje našeg 
Fa. Autor članka je prisustvovao na nekoliko predavanja, ali odmah posle 
prvog predavanja, osetio je da je ovo nešto zaista dobro. Bio je uzbuđen, pa 
je krenuo da piše. Ali njegovo razumevanje nije bilo duboko. Šta više, kad je 
prisustvovao na nekoliko narednih predavanja, on je slušao sa onim što je 
pisao u sebi, i bio je zauzet hvatanjem beleški, pa nije dobro slušao i njegovo 
razumevanje nije bilo tako duboko. Prva verzija, koju nam je dao na početku, 
nije imala tako velik problem. I sam urednik je prisustvovao na nekoliko 
predavanja, da bi onda uredio članak i po volji načinio izmene. Posle tih 
promena članak je postao potpuno drugačiji, i stvari iz članka su takve otišle 
u štampu. Ali mi bismo rekli da njihova namera nije bila da naude Falun 
Gongu—to je sigurno. Ali je zaista imalo određeni loš uticaj po nas. Eto šta ja 
mislim: njihova namera je bila dobra i nisu hteli da naprave štetu; naprosto se 
radi o tome da neke od stvari koje se tiču njihovog nivoa pisanja i upotrebe 
mašte verovatno ne zadovoljavaju zahteve Falun Gonga. Naravno, ja nisam 
čitao tu seriju članaka—nijedan od njih. Mi treba da objasnimo učenicima da 
ovo ne može biti nešto na čemu mi zasnivamo kultivaciju. Ono na čemu 
zasnivamo kultivaciju su knjige Falun Gonga, koje su do sada objavljene, i 
zvanično izdate knjige ili snimci mojih izlaganja. Što se tiče stvari u vezi s 
mojom sopstvenom kultivacijom, to ću zapisati kad dođe čas. Trenutno ne 
želim da zapišem na taj način. Razlog je taj što je ovo period učenja Fa; 
jednom kad je napišem, bez obzira da li ljudi veruju ili ne, ako učenici nisu 
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dostigli visok stepen razumevanja, mogli bi razviti stvari poput težnje 
neverovatnim stvarima, ili natprirodnim moćima. Pored toga, oni koji ne bi 
mogli shvatiti, mislili bi da ste vi...  
 

Kako da organizujemo učenike da govore o svojim iskustvima i 
razumevanjima?  

Možemo napraviti izbor i unapred saslušati to o čemu će pričati. 
Posebno, kad održavamo velike konferencije, moramo pregledati radove. Na 
nešto treba obratiti pažnju: ako jedan od učenika kaže nešto pogrešno, to bi 
moglo proizvesti probleme za ono što radimo.  
 

[Šta je] s novčanim donacijama? 
Baš kao što sam ranije rekao, ako nekome dobro ide biznis, njegovo 

preduzeće je veliko, i on želi da nam bude sponzor, ako dolazi iz inostranstva 
i zbilja je jak finansijski, pa želi da nas sponzoriše, onda to naši lokalni centri 
ne treba da prime. Šta onda treba da radimo u situaciji u kojoj želi da da 
doprinos? Možete ga uputiti da kontaktira Istraživačko društvo [Falun 
Gonga], a mi ćemo sačiniti širi aranžman i centralno upravljati izgradnjom 
kultivacione baze. U budućnosti, naši učenici više neće morati da jure 
naokolo. Izgradićemo nekoliko kultivacionih baza u nekim regionima na severu 
i jugu. Do sada nismo prihvatali nikakve donacije. 
 

[Imam pitanje vezano] za pokrete u našim vežbama.  
Dok se čovek probija prema višim nivoima, nema nikakvih pokreta; sve 

što on čini je sedenje u meditaciji. Bez obzira da li se neko kultiviše u Buda-
školi ili Tao-školi, svi oni samo meditiraju. To je zato što se gong oformljuje 
potpuno automatski, naprosto automatski raste—dok god popravljate svoj 
šinšing, on raste. Pazite na jednu stvar: čim se pojave drugi pokreti u 
vežbama, morate ih odagnati. Ovo jasno objasnite učenicima: ako neko vidi, ili 
je video Učitelja, kako ga uči tim stvarima, to je obmana—ja vas nikad ne bih 
učio na ovaj način.  
 

[Želim da] naučim da izvodim mudre.  
Nemojte pokušavati da učite te mudre. Zašto? Jer te mudre su reči 

koje ja prenosim našim učenicima. To su baš kao reči koje sam danas 
izgovorio—vi ne možete izgovarati moje reči iz mog ugla. To je ista ideja.  
 

Navodno je neko u Gvangdongu tvrdio: “Ja sam naslednik Falun Gonga 
iz te i te generacije,” i “Ja sam u istoj školi kao Li Hongdži.” 



 80 

Ta osoba mogla bi biti zaposednuta nekim haotičnim duhom, ili nečim. 
Mogla bi želeti da zaradi novac, ili želi da naudi Falun Gongu—obično su to 
ljudi ove vrste. Svima ću ovo istaći: ja sam jedini na ovom svetu koji prenosi 
Falun Gong; niko drugi iz Falun raja ne bi se usudio da siđe dole da ga prenosi. 
Ovo svima stavljam do znanja. Drugim rečima, nema nikog drugog ko ovo 
radi. I nije moguće da je iko moj kolega, učenik istog učitelja. Svi vi ste vodeći 
u asistentskim centrima, pa vam mogu reći nešto s višeg nivoa. Naš Falun 
Gong nije kao druge vrste čigonga, uopšte nije kao nešto što sam ja naučio 
od tog i tog na ovom svetu, tokom ovog mog životnog veka. Možda ste 
pročitali u našoj knjizi da sam ja imao učitelje—Čuanjue Fa-učitelja. i druge 
učitelje Fa. Reći ću vam kako je ovo: Čuanjue Fa-učitelj, Pravo biće Bađi, i 
tako dalje, ti ljudi… Znate, kad kosmička klima dospe do ovog stadijuma, ili 
kad u određenom vremenskom periodu treba da se obavi ovako krupna stvar, 
sve pojave koje se dešavaju kad istorija dospe do ovog stadijuma, ili tokom 
procesa istorijskog razvoja, mogle bi tu biti radi ovog Fa. U ovom procesu, 
onda, svi demoni bi isto tako mogli postojati da bi štetili ovaj Fa. Drugim 
rečima, kad smo došli do ove faze, kad sam ja rođen, nije bilo moguće da se 
uredi da ja tada dostignem Prosvetljenje, niti se ikako moglo prirediti da se 
rodim Prosvetljen. Tako se ne bi mogli spasiti ljudi, niti bih ja to na taj način 
mogao da izvedem. Tokom tog perioda morao je postojati neko ko će me 
podsetiti na stvari koje sam imao, i ko će mi pomoći da na ovaj način 
dostignem Prosvetljenje—to je bio Čuanjue Fa-učitelj, o kom sam pričao. Kad 
sam dostigao Prosvetljenje, znao sam mnogo toga, a onda sam naučio druge 
stvari u polu-zaključanom stanju, dok su moje sopstvene stvari ostale 
nepromenjene. Mnogi ljudi su znali da sam stigao, pa je jedna osoba htela da 
mi da neke dobre stvari, druga osoba je takođe htela da mi da neke dobre 
stvari, i tako dalje. Njihova namera je bila samo to da ja priznam stvari iz 
njihovih škola, da bi oni bili zaštićeni i da bi ostali u budućnosti. Samo pričam 
o tim stvarima. Ovde možemo govoriti o višim stvarima. Naravno, prirodno 
postoji način da se oceni šta je dobro, a šta loše. Ako je nešto dobro, 
svakako će biti zaštićeno; ako je nešto loše, moguće je da će biti izbrisano. 
Ali ja sam taj koji istinski podučava Falun Gongu i obavlja ovaj poduhvat, što 
znači da sam ja taj koji predstavlja prave stvari ove Falun Gong škole, i nema 
drugog čoveka.  
 

Provincija Guangši želi da se oformi asistentski centar.  
Može. Koliko ljudi sada kod vas uči? Više od stotine. Neka vam 

Gvangdžou pomogne i popriča sa vama da vam pomogne da oformite opšti 
centar. Vi od nedavno vežbate, pa možete zamolite one iz Gvangdžoa da za 
sada obavljaju stvari umesto vas. Kasnije kad budete nezavisni i u stanju da 
održavate aktivnosti, moći ćete da se odvojite od njih.  
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Komentari u vezi Fa-ispravljanja 
izvedenog na sastanku asistenata 

Falun Dafe u Pekingu 
 

2. januar, 1995 
 
 
Srećna vam Nova Godina, svima!  

Danas smo se okupili ovde iako su novogodišnji praznici. Ali ovaj 
sastanak se morao održati jer, kao što mnogi učenici znaju, ja uskoro odlazim 
da predajem praksu u inostranstvu. Pošto nas vreme pritiska, sazvao sam vas 
ovde. Razlog je taj što moram pričati s vama o nekim stvarima. Kad ne bih, 
neki problemi koji su već iznikli, mogli bi uticati na zdrav razvoj naše Dafe.  

Najpre ću govoriti o situaciji sa širenjem Falun Dafe. Kao što znate, 
naša Falun Dafa je do sada imala velik uticaj u različitim oblastima širom 
zemlje. Danas, vodeći ljudi u svetu čigonga, mnoge čigong organizacije u 
različitim područjima, i ogranci Naučno-istraživačkog društva čigonga u 
različitim provincijama i gradovima imaju ovaj utisak: sve ostale vrste čigonga 
idu nizbrdo; samo Falun Dafa pokazuje krivulju uspona i raste zbilja brzo. 
Ovako situaciju opisuju ogranci Naučno-istraživačkog društva čigonga u 
različitim provincijama i ljudi koji nadziru čigong—ovo nisu moje reči. Ovo 
takođe ilustruje jednu stvar. Koju stvar? Naš Dafa se razvija sve brže i brže, a 
broj učenika sve više i više narasta. Naravno, da biste objasnili kako može da 
raste tako brzo, to morate sagledati iz dva ugla. Jedan razlog je što su 
mnoge čigong prakse lažne i obmanjuju ljude, ne vodeći računa o moralnosti. 
Kad ljude prevare jednom ili dvaput, posle nekog vremena oni to shvate. Ovo 
je jedan ugao. Drugi razlog je taj što otkad je naš Falun Dafa obnarodovana, 
mi smo odgovorni prema našim učenicima i društvu, dopustili smo da puno 
ljudi uistinu ima koristi od nje, i mi smo, time što toliko ljudi istinski kultiviše 
Dafu, doprineli da se popravi sveukupno moralno stanje društva. Zato postiže 
tako dobre rezultate. Drugim rečima, Falun Dafa se brzo širi, sada je ljudi 
naširoko priznaju, i rasprostire se sve šire i šire. Ali kao što sam ranije rekao, 
u ovoj zbilja dobroj situaciji, mi takođe sagledavamo svoje nedostatke, to je 
sigurno. Mnoge stvari koje čine asistenti na vežbalištima, mnogi naši 
praktikanti, i neki naši stariji učenici, su daleko od zahteva Dafe. Do izvesnog 
stepena, oni kvare Falun Dafu—oni igraju takvu ulogu da je kvare. To je zato 
što bez obzira da li ste učenik ili kultivator Falun Dafe—a ovo posebno važi za 
osobe koje obavljaju posao asistenta—ljudi vas ne vide kao zasebnu jedinku, 
kao samo još jednog praktikanta čigonga. Šta god radili, ljudi će vas videti 
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kao kultivatora Falun Dafe, koji predstavlja Falun Dafu. Ovo je zbilja važna 
stvar, jer puno ljudi širom zemlje zna da je Falun Dafa nešto dobro—dobro po 
tome što uči kultivaciji šinšinga, i ulazi u suštinu stvari; svi kultivatori Falun 
Dafe smatraju da je šinšing nešto važno, pa ljudi obraćaju pažnju na vas, 
kultivatore Falun Dafe, i na svaki vaš pokret. Ako ne postupate dobro, ljudi će 
misliti da vi samo pričate, a ništa ne činite. Ako pričate uzvišene stvari, ali 
vaši postupci nisu u skladu s tim, to će ljudima dati lažan utisak, a ja bih 
rekao da to nije dobro.  

Upravo sam pričao o situaciji sa širenjem naše prakse. Uočili smo i ovu 
pojavu, pa smo hteli da održimo ovaj sastanak. Takođe, s vama moram 
popričati o ovom pitanju pre nego što odem u inostranstvo, jer u Pekingu ima 
dosta ljudi koji vežbaju Falun Dafu, i oni imaju izvesni uticaj na stvari. 
Zapravo, moje predavanje prakse u inostranstvu je isto što i moje predavanje 
prakse u našoj zemlji. Vi znate, ja danas idem na severoistok, sutra idem na 
jugozapad, prekosutra idem na jug, a onda odem tu ili tamo—nisam li tako 
putovao? Ni odlazak u inostranstvo nije drugačiji. Za obilazak Zemlje treba 
samo dva dana. Nije to kao da ću negde otići i više se nikad neću vratiti—
mnogi ljudi imaju tu misao. Takođe, neko je rekao: “Sad kad je Li Hongdži 
otišao, ja sam glavni.” Ima ljudi sa svakojakim mislima. 

Naša kultivacija u Falun Dafi naglašava kultivaciju šinšinga. Kad bilo koji 
vaš postupak ili potez nije u skladu sa standardom za kultivatore, naši učenici 
to mogu da primete, procenjujući. Ali takođe ima nekih ljudi koji naprosto ne 
uspevaju da jasno sagledaju svoja pogrešna stremljenja i poteze. Kod mnogih 
učenika, ovo je rezultat njihovih vezanosti, njihove namere da se pohvale, i 
njihovih mnogih, različitih, vezanosti koje nisu eliminisane. Svi znate da je ovaj 
Fa dobar, i svi znate da ovaj Fa može da spasava ljude. Onda, razmislite: ovaj 
Fa može da spasava ljude. Zašto može da spasava ljude? Zašto može da učini 
ljude dobrim? Postoji preduslov: ako ne želiš da postaneš dobar, niko te ne 
može spasiti. Ipak, tvoje postajanje dobrim može biti samo rezultat toga što 
ti sam želiš da postaneš dobar. Svaki tvoj potez i postupak moraju 
zadovoljavati standard za istinskog kultivatora. Ovo je jako ozbiljno!  

Vezanosti nekih ljudi za hvalisanje su stvarno očigledne. Ako se to dalje 
bude razvijalo, oštetiće Fa i proizvesti to da neki ljudi, koji nisu prisustvovali 
seminarima, kao i ljudi na različitim vežbalištima, oforme neke pogrešne ideje, 
ili čak i da ne razmišljajući slede u činjenju nepromišljenih stvari. Tako ovo 
iznosi pitanje odgovornosti asistenata. Odgovornosti asistenata su nešto 
izuzetno važno. Sećam se da sam, pre nego što ću posetiti grad Guangdžou 
da predajem praksu, rekao: “Asistenti, vaša odgovornost nije manja od one 
koju ima iguman manastira.” Zašto sam to rekao? Istinski predavati praksu 
koja vodi prema visokim nivoima je spašavanje ljudi. Čovek koji zaista obavlja 
manastirsku kultivaciju je takođe pravi kultivator, samo što se on kultiviše u 
religiji, dok se većina nas kultiviše u formi ovog društva. Onda, budući da ste 
kultivatori, vi zajedno radite vežbe, zajedno delite svoje misli, i napredujete 
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zajednički - pa, koja je razlika između koordinatora, to jest asistenta, i 
igumana manastira? Ja bih rekao da učenici naše Falun Dafe imaju viši šinšing 
nego što ga imaju monasi u Periodu kraja Darme. Ja sam rekao da je šinšing 
mojih učenika viši nego u monaha, pa kod naših asistenata treba da bude viši 
nego kod igumana u manastirima. Onda, razmislite: da li neki od naših 
asistenata zadovoljavaju ovaj kriterijum?  

Naravno, ovde u publici i dalje imamo neke asistente koji nisu pohađali 
seminar. To predstavlja problem. Ali mi nemamo primedbi na to; u budućnosti 
nećemo širom zemlje moći imati isključivo asistente koji su pohađali seminare. 
Svejedno, mi treba da vas merimo standardima za asistente, da bi se videlo 
da li ih ispunjavate i da se vidi koliko razumete Fa. Neko ko čak ne govori, niti 
se ponaša kao kultivator, i ko ne liči na kultivatora Dafe, ne može biti 
asistent. Cilj naše kultivacije treba da bude prilično jasan—kultivisati se prema 
visokim nivoima—a mi smo u našim seminarima ovo rekli savršeno jasno. 
Razmislite, da li bi Istinsko Biće koje je dobilo Tao, ili Buda ili Bodisatva iz 
Buda-škole, govorili kao vi? Da li bi njegove tj. njene ispravne misli bile nečiste 
kao vaše? Da li bi on tj. ona postupali kao vi? Naravno, nije da naši zahtevi 
prema vama moraju biti tako visoki—na kraju krajeva, mi se i dalje 
kultivišemo. Ali zar ne treba da budete strogi prema sebi?  

Većina učenika i većina asistenata se vladaju veoma dobro, i dali su 
velik doprinos, i puno su se potrudili da organizuju ljude da uče Fa. Svi mi 
dobrovoljno dolazimo da se kultivišemo. Nije to kao da vas neko proglasi za 
vođu, nešto vam obeća, ili kao da ćete zaraditi neku svotu novca. Mi nemamo 
nikakve autoritete, mi nismo u obavezi da išta činimo, i mi ne zarađujemo 
plate. Svi rade ove stvari volonterski. Mi ovo činimo usled svog entuzijazma i 
naše brige za Fa. Zašto onda da to ne radimo dobro? Naravno, ja mislim da u 
budućnosti možemo organizovati one ljude koji, kao što sam pomenuo, nisu 
pohađali seminare, i periodično davati posebnu obuku novim učenicima, ili 
asistentima. Tako treba činiti, jer inače neće moći da vas sustignu. Na nekim 
mestima nema puno starijih učenika, a tamo opet treba da uspostavimo 
asistentski centar, pa treba da im pružimo neophodnu obuku. Naravno, obuka 
je nešto što ćemo činiti u budućnosti. Bez obzira da li ste pohađali seminare 
ili niste, od sada imamo zahtev da svi asistenti dobro razumeju ovaj Fa. Oni 
među nama koji su sposobni za to, koji su u najboljim godinama, izuzev 
starijih ljudi, tj. onih koji imaju loše pamćenje, treba da pokušaju da memorišu 
knjigu. Možda je ovo što predlažem puno—moj zahtev možda je zaista 
previsok. Ali u mnogim oblastima puno učenika ju je veoma dobro 
memorisalo. Kad uče Fa, njima čak ni knjiga ne treba—oni recituju po 
pamćenju. Onda u poređenju... Iako je moj rodni grad na severoistoku, ja sam 
sve vreme u Pekingu. U Pekingu se nalazi naše Istraživačko društvo, i ovde 
sam držao puno seminara. Na kraju krajeva, naša baza je sada ovde. Zato ja 
mislim da mi iz Pekinga treba da povedemo. Peking bi trebalo da ima vođstvo, 
ali sada drugi širom zemlje već uče Fa na ovaj način. 
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Koje je dobro od učenja Fa? Učenjem Fa, naši učenici mogu sami da 
reše bilo koje pitanje, ili sopstveni problem. Druga stvar je da ako neko hoće 
da deluje nepromišljeno, učenici će to moći da prepoznaju, a to znači da oni 
koji čine rđave stvari neće moći da naprave problem, tj. za to im neće ostati 
prostora. Od sada ovo možemo uvesti kao pravilo: ako kultivišete Falun Dafu, 
ako želite da kultivišete našu Dafu, morate učiti Fa; ne priznajemo ljude koji 
samo rade vežbe. Ovo nije previsok zahtev za vas, jer taj problem ozbiljno 
narušava ugled našeg Fa. Ako neko samo radi vežbe, a ne kultiviše svoj 
šinšing, ako čini kako mu je volja kad se nađe u stvarnom svetu, ako radi šta 
god hoće, i ako dok je među svakodnevnim ljudima čini stvari gore nego što 
čine svakodnevni ljudi, ja bih rekao da je ovo naprosto neprihvatljivo. Zato 
sam izneo ovaj zahtev.  

Mnoge slične situacije nastaju kao rezultat toga što naši učenici ne 
uspevaju da se oslobode svoje vezanosti za hvalisavost. Na primer, neki ljudi 
uvek žele da se hvale. Ovde ću govoriti samo o našim asistentima, jer ovo je 
sastanak asistenata; ako govorim o našim učenicima, oni to ionako ne mogu 
čuti, pa ću pričati samo o našim asistentima. Glavni razlog zašto vezanost za 
hvalisavost nije eliminisana je to što mnogi naši asistenti imaju jako slabo 
razumevanje Fa—ono je još gore nego kod običnih učenika. Tu onda nastaje 
problem. Kad su učenici nailazili na pitanja, bilo je to u slučaju kad nisu 
konsistentno čitali knjigu i nisu učili, ili čak ako su čitali knjigu, oni je nisu čitali 
često, pa bi se desilo sledeće: oni su imali puno pitanja bez odgovora, pa su 
hteli da upitaju asistente. Kad su upitali asistente, zbog problema sa 
šinšingom naših asistenata... asistenti, takođe, nisu učili Fa, oni nisu čitali 
knjigu, i oni su takođe razumeli samo delove Fa. Neki asistenti su onda 
pomislili: “Ako ne budem mogao da objasnim, to će umanjiti moj autoritet i 
verovatno mi neće biti lako da organizujem ljude da vežbaju.” Naravno, 
njihova namera je možda bila da zaštite ovaj Fa—ne bi im bilo lako da 
organizuju ljude da vežbaju. Stoga, u pitanjima koja još ne razumeju, neki 
asistenti se usuđuju da definišu stvari i pričaju po volji, oni pričaju stvari na 
osnovu svojih pretpostavki, ili pričaju stvari na osnovu onog što osećaju, ili su 
doživeli. To zapravo šteti Fa—ozbiljno šteti Fa. Ranije sam govorio o ovom 
problemu— ovaj Fa ne možeš objasniti onim što osećaš, ili onim u šta si se 
prosvetlio na svom nivou. Nije li ovo pitanje jasno razjašnjeno? Upravo u 
tome je stvar! Zato mi svi treba da obratimo pažnju na ovo.  

Vaša namera je dobra—da zaštitite ovaj Fa. Možete misliti: “Ja ovo ne 
radim da bih ostvario prestiž; ako ne mogu da organizujem ljude da vežbaju, 
ja neću moći da obavim svoj posao kako treba”; ovo je možda vaša namera. 
Ali ja ću vam dati savet da je jedini način, jedini metod da se reši ovaj 
problem, da se razume ovaj Fa—da se temeljito razume ovaj Fa. Onda kad ti 
ljudi postave pitanja, moći ćeš pričati u skladu s ovim Fa, i ono što kažeš biće 
o ovom Fa. Što se tiče raznih manifestacija natprirodnih moći i stanja, to 
nema potrebe da diskutujete s njima. Recite im: “Ima raznih natprirodnih 
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moći, i one se manifestuju u preko deset hiljada različitih oblika—kako da vam 
ih objasnim?” Imate razna stanja, ovo stanje, ono stanje… Onda kad sebe 
smatraš kultivatorom, ne treba da brineš o ovome. Neka stanja možeš da 
osetiš; neka stanja će proći pre nego što ih čak i osetiš. Postoji više od deset 
hiljada vrsta natprirodnih moći, i možda ćete ih osetiti svaki put kad se i malo 
pomere u vašem telu. Natprirodne moći nose snažan elektricitet i poseduju 
visok magnetizam, a ima i drugih stvari; možda ćete ih osetiti kad se samo 
malo pomere; možete biti veoma osetljivi. Vi imate različita stanja i razvijate 
svakojaka bića. Kako onda da im objasnite ove stvari? Nema potrebe da im 
objašnjavate te stvari. Recite im da su ovo normalne reakcije, i šta više, da su 
sve to dobre stvari. Ako temeljito razumemo Fa, onda možemo da govorimo 
o stvarima u skladu s Fa. Ranije smo samo želeli da zaštitimo ovaj Fa i više 
toga objasnimo ljudima, i plašili smo se da ljudi neće moći dobro da razumu. 
Glavni razlog je bio što naše razumevanje Fa nije bilo duboko. Zato niste 
mogli da objasnite stvari drugim ljudima, a kad niste mogli da objasnite, plašili 
ste se da se ne obrukate, pa ste govorili stvari na osnovu sopstvenih 
pretpostavki. Nije li to ozbiljno štetilo ovaj Fa?  

Ako se ova vezanost za hvalisavost razvije dalje, ona može podstaći 
težnju čoveka ka nekakvom ugledu i sebičnim dobicima, jer potiče odatle—
dolazi od težnje ka prestižu i sebičnim dobicima. Ako se dalje bude razvila, 
ljudi će početi da oformljuju klike. Neko ovakav će postati kolovođa i reći će 
ljudima: “Morate me slušati! Čak i Li Hongdži mora da me sluša u svemu.” A 
učenici neće umeti da naprave razliku. To je ono što će taj reći. Može čak 
otići tako daleko da kaže da je Li Hongdži demon, i da je on glavni! Zar mi 
sada nemamo nekog sličnog? Ovi problemi koji su se manifestovali su veoma 
ozbiljni. U našem Fa, među asistentima prisutnim danas, ovde u Pekingu, 
ovakva stvar nikad više ne treba da se desi. Svejedno se desila, što pokazuje 
da imamo prilično jadno razumevanje Fa. Zato sada ima nekoliko ljudi koji su 
zaista prešli svaku meru, i koji su naprosto sramni. Ipak im se neki ljudi na 
slepo dive. Povodom ovakvih stvari, mi ciljamo na problem, a ne na čoveka. 
Ja samo govorim o ovim stvarima. Obratite pažnju na te stvari.  

Još jedna stvar koja se pojavila među našim asistentima je vezanost da 
se preduzimaju stvari. Ovo se nikad u istoriji nije desilo. Dešava se samo u 
ovoj posebnoj situaciji, koju danas imamo; dešava se samo u ovom posebnom 
istorijskom periodu. Zašto bi se desila ova situacija? U istoriji, a ovo važi kako 
za nas Kineze, tako i za druge oblasti širom sveta, porodica je bila središte 
svega. Ali svi moderni ljudi—pogotovu mi Kinezi—imaju svoj posao i čitav 
život provode radeći, i oni su rastrojeni ako nemaju nešto da rade. To je 
aktuelna situacija. Posledica ovog je da ljudi smatraju našeg Falun Dafu za 
obavezu koju treba obaviti. Mnogi asistenti imaju ovakvo razmišljanje. I oni 
osećaju da je ovaj Fa dobar, inače ovo ne bi radili—to je činjenica, oni znaju 
da je dobar. Ali umesto da se fokusiraju na to kako da dobro uče Fa, kako 
dobro da razumeju Fa, i kako da se poprave u Fa, oni su vezani za obavljanje 
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posla. “Ja sam sad star i penzioner sam,” ili: “Idem u penziju,” “Nemam šta da 
radim. U ovom sam našao nešto da radim—to je sjajno! Osim toga, ova 
praksa je dobra”—oni imaju ovakvo razmišljanje. Svi razmislite, ovakvo 
razmišljanje je dijametralno suprotno našim zahtevima Fa. Mi treba da 
budemo odgovorni prema ovom Fa, a ne prema onom što vi osećate. Vi 
mislite da nemate šta da radite i da nemate na šta da se oslonite, i želite da 
nađete nešto što bi radili. Tako to ne ide. Ovo je velik problem. To kako se 
odnosite prema Fa predstavlja ozbiljnu stvar! 

Kad se čovek kultiviše, zbilja se kultiviše prema visokim nivoima, to je 
stvar njegovog spašavanja sebe i spašavanja drugih. Ako ne možete da 
mislite kako mi tražimo, ovaj posao ne možete dobro raditi. Nije li to istina? 
Ja naglašavam ovo pitanje iznova i iznova, i pričao sam o tome na različitim 
mestima širom zemlje. Mi ovo ne možemo voditi kao radno mesto, biznis, ili 
neko preduzeće ili instituciju. Ja često dajem sledeću ilustraciju. U doba kad 
je Šakjamuni predavao ovaj Fa, da bi sprečio ljude da se zapletu u ovakvu 
vrstu forme (ovi problemi još nisu bili prisutni u to doba, postojao je samo 
problem težnje ugledu i ličnoj koristi) on je zatražio od ljudi da potpuno 
raskinu sve veze s tim; on je vodio ljude da se kultivišu u udaljenim 
planinama, drevnim šumama, i pećinama, on vam nije dopuštao da išta imate, 
i on bi vas potpuno odvojio od materijalnih stvari da bi eliminisao vaše ljudske 
vezanosti za ugled i ličnu korist. Ali mi smo u društvu svakodnevnih ljudi. Svi 
se kultivišu u društvu svakodnevnih ljudi, mi preuzimamo odgovornost za 
vašu sopstvenu kultivaciju. Zapravo, ja ovde ne mislim da vas kritikujem. Ja 
sam samo odgovoran prema vašoj kultivaciji kad ukazujem na ove prepreke, 
koje ozbiljno utiču na vašu kultivaciju na visoke nivoe. Ali za nas, budući da 
smo asistenti, postoji pitanje odgovornosti; što znači, ako ne budete 
postupali kako treba, mogli biste povesti svoju grupu u zastranjenje. Ako se 
cela grupa ljudi krivo povede, onda, osim onog što ste učinili sebi, možda 
ćete uništiti celu grupu ljudi! Ja često govorim o ovom problemu—ovoj 
vezanosti za preduzimanje stvari. Naravno, to ima i svoju dobru stranu, pa 
treba da balansiramo ove stvari. Kad niko ne bi pokušavao da preduzima 
stvari i niko ne bi hteo da bude asistent, meni se čini da, isto tako, ne bismo 
mogli obaviti posao. Treba da budete entuzijasti za ovaj posao, ali vaš motiv 
treba da bude Fa, da ljudi uče Fa i dobiju Fa, da se Fa promoviše na širokoj 
osnovi, radi spašavanja ljudi. Vaše polazište ne može biti “da imam šta da 
radim.” Mislim da u ovome nismo dovoljno dobro postupali. Hajde da više 
razmislimo o tim stvarima. 

Od sada, naši asistenti moraju pokušati da shvate ovu Dafu potpuno. 
Mislim da će problemi onda moći da budu rešeni. Oni učenici koji nisu pohađali 
seminare takođe moraju steći potpuno razumevanje Fa. Znači, naši standardi 
za asistente su visoki. Takođe ima onih koji nekog imenuju asistentom na 
osnovu ličnog odnosa s njim—“Nas dvoje imamo dobar odnos - uvek smo bili 
dobri.” Ne možete raditi ovako. Ovaj posao mora raditi onaj ko dobro uči i 
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vežba. Možda su moji zahtevi visoki. Ja znam situaciju dole, ali ja mislim da se 
mi nalazimo u Pekingu, na kraju krajeva, ovde je i naše Istraživačko društvo 
Falun Dafe—centar je ovde. Ja bih rekao da ako ovde ne budemo dobro radili 
stvari, to će uticati na druge oblasti.  

Ne želim previše da kažem, jer ovo su na kraju krajeva, nedostaci. Iako 
vas ja ne kritikujem, ja jesam ukazao na to gde podbacujete. Mi nismo tražili 
od drugih da prisustvuju ovom sastanku jer ne želimo da išta utiče da vaš 
budući rad. Zato nismo tražili da drugi prisustvuju, i dopustili smo samo našim 
asistentima da dođu. Ja mislim da naši asistenti mogu povesti primerom, i da 
mogu dobro raditi ove stvari. A onda, mislim da nećemo imati nikakvih 
problema da izgradimo našu praksu i učinimo da se normalno razvija.  

Takođe se šire glasine: Li Hongdži ide u inostranstvo i možda se neće 
vratiti. Ljudi koji ovo govore me smatraju prosečnom, svakidašnjom osobom, 
kao da ću ja otići u inostranstvo da zaradim nešto novca, da bi se onda 
vratio, ili se tamo naselio. Ja nisam takav čovek. Znate, ja imam rođake u 
inostranstvu, pa mogu da odem bilo kada. Naravno, tamo je kvalitet života 
bolji nego ovde, ali ja ne težim tim stvarima—slavi, novcu, zadovoljstvu, itd. 
Ja ne težim tim stvarima, one su za mene beskorisne. Ali u slučaju da neki 
ljudi ne znaju, i da bih sprečio da neki ljudi imaju izvesne misli (u nekim 
krajevima mogli bi nastati problemi kad mene nema), i da bih vodio kultivaciju 
ljudi, u slučaju da ja nisam u blizini, naš Istraživački centar Falun Gonga treba 
sve centralizovano da odluči, i on će centralizovano voditi svakoga u praksi 
kultivacije. Sve odluke Istraživačkog društva ja prethodno odobrim, što znači, 
gde god se nalazio, svaka odluka se donosi nakon kontakta sa mnom putem 
telefona, ili faksa. Još jedno je to da je ovo isto tako, što sam im takođe 
kazao, test za samo Istraživačko društvo, da se vidi koliko dobro mogu da 
vode kad ja nisam u blizini—ovo je takođe test za njih. Ali ja ne mislim da 
neće biti problema, jer ljudi koji su dugo bili pored mene dobro znaju kako ja 
obavljam stvari, šta ja želim da uradim, i sve ono što mi želimo da uradimo za 
popularizaciju Fa. Zato ovde jasno ističem: u slučaju da nisam u blizini, naši 
asistentski centri širom zemlje treba da se povinuju i sprovedu odluke koje 
donese Istraživačko društvo. Asistenti treba utoliko pre da budu odgovorni 
prema ovome. 

Raspravljaću o drugoj strani svega ovoga. Mnogi od nas smatraju izraz 
“asistent” za titulu. Da bi se izbegla ova vrsta stvari, mi vam ne dopuštamo 
da koristite nazive položaja i nameštenja običnih ljudi. “Asistent” ne treba da 
bude neka vrsta čina. Osim toga, ako počnete da šefujete ljudima na 
vežbalištu, a neko se okrene i ignoriše vas, onda ništa ne možete. Ako dalje 
pogoršate stvari, tada bi taj mogao reći: “Kako bi bilo da ja ne odem na 
vežbe?” Zato mi nemamo autoritete, i ljudi ovaj posao rade volonterski, iz 
sopstvenog entuzijazma; ovo takođe znači činiti nešto za druge. Znači da 
treba da budemo pažljiviji s tim kako radimo svoj posao. Kako to nije neka 
vrsta moći ili neki položaj, ja mislim da mi možemo smeniti asistenta bilo 
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kada, i bilo gde. Nemojte biti vezani za ove stvari: “Ako mi zatražite da 
obavljam posao asistenta, ja ću ga obavljati; ako mi zatražite da ne obavljam 
posao asistenta, u redu, biću prosečan praktikant i vežbati zajedno s 
drugima.” Zapravo, biti asistent je vršiti dužnost—ako vam je dat posao 
asistenta, to ne znači da ćete uspeti u kultivaciji! Nije tako. Asistent samo 
daje više za druge, prolazi više nedaća, i iznosi više posla. U mnogim 
oblastima se desila sledeća situacija: kad se smeni, asistent postane pasivan i 
ne-kooperativan. Neki ljudi čak oforme sopstvenu kliku. Mislim da u Falun Dafi 
ništa od ovoga ne treba da se dešava. Kako jedan kultivator može da čini 
takve stvari? Ja se obraćam našim asistentima. Samo pričamo o tim stvarima 
na ovom nivou. Nemojte pridavati previše značaja tim stvarima—potrudite se 
da im ne pridajete previše značaja. 

Ali što se tiče tih ljudi koji su zbilja oštetili naš Fa, bez obzira o kome 
se radi, mi moramo smeniti svakog od njih, čim se pojave. Jer mi nemamo 
puno zahteva za naše učenike—ako želite da učite, možete učiti; ako ne 
želite da učite, mi tu ništa ne možemo; ali jednom kad počnete da učite, mi 
ćemo odgovarati za vas i objašnjavati vam stvari. Ali ovo nije slučaj sa jednim 
asistentom, jer ako se vi ne vladate dobro, uticaćete na celu grupu ljudi i 
omesti druge. Zato, čim vidimo da neko radi loše stvari, zamenimo ga. Ja vam 
na ovo s ozbiljnošću ukazujem: neko ko se preziva Sun, na vežbalištu u 
Evergrin parku, u jednom trenutku zaista je otišao predaleko, pa čak ni sada 
ne priznaje svoje greške; ali nama i nije potrebno da on prizna svoje greške. 
On sam treba da ispravi ove stvari; međutim, on ništa ne čini, i šta više, 
rečeno mi je da ima poguban uticaj. Bez obzira kakav je on prema meni—bez 
obzira kako me tretira na površini, ili kako me tretira iza leđa—on negativno 
utiče na ovaj Fa, pa više ne može biti asistent. Recimo da im neko ko kaže, 
“Ja sam Buda,” “Pre sam bio to i to. Moj falun je velik kao kuća,” ili, “Ja sam 
bolji čak i od Li Hongdžija.” On može da kaže šta hoće, meni to neće biti 
važno. Ali neprihvatljivo je ako ne ispunjava standard za asistenta Falun Dafe; 
u tom slučaju ga moramo smeniti. Ako se kasnije popravi, mi ga možemo 
zamoliti da ponovo bude vodeći u centru. Hajde da ne formiramo 
nepromenljivo mišljenje o nekome. To je znači ta stvar. Nikog ne mislim da 
kritikujem, ili krivim. Mi ciljamo na problem, a ne na osobu. Ja samo dajem 
primer. Ima li ljudi koje nismo imenovali, ali koji rade ovako nešto? Da, ima ih, 
samo što njihovi slučajevi nisu tako poznati.  

Još jednom, kao što sam prošli put već rekao, treba da iniciramo uspon 
učenja Fa—moramo započeti uspon učenja Fa. Dobro razumite Fa. Samo ako 
dobro budete razumeli Fa, bićete u stanju da prepoznate kad se neko bude 
ponašao nepromišljeno i nećete mu služiti kao publika; kad on pomisli, ili 
iskaže jednu rečenicu, vi ćete smesta znati da li je to što je rekao dobro ili 
loše. Onda mi recite, može li mu uspeti s tim stvarima? Ljudi ne bi mogli da 
čine rđave stvari—sigurno je ovako.  
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Svi znate da je ovaj Fa dobar. Na svakom pojedinom seminaru, ja sam 
zapravo predavao iz drugačijeg ugla. Neki ljudi kažu: “To je ono što sam čuo 
na današnjem predavanju Učitelja. Ono što sam čuo od Učitelja na drugom 
seminaru je drugačije.” Zapravo, ja sam na oba seminara govorio o istim 
pitanjima, samo što sam o njima govorio iz drugačijih uglova. Ali u vašoj 
budućoj kultivaciji, tj. kad u budućnosti budete uznapredovali, ili kad u 
različitim periodima budete čitali knjigu, shvatićete da je sve što je potrebno 
da vas vodi uključeno u Fa koji ja predajem—sve je u knjizi. Ovaj Fa sadržava 
mnoge, mnoge stvari koje se uče iz različitih uglova, sa različitim elementima, 
i uče se u različitim stanjima. Ja sam sve predavao u jednom stanju. Zato 
ćete uvek kad pokušate da razumete steći nešto. Ako ga dobro budete učili, 
meni se čini da će vam dobro ići. Uskoro će biti objavljena moja treća knjiga, 
Džuan Falun. Ona sadrži celokupan sadržaj mojih seminara i veoma je 
sveobuhvatna. Biće objavljena u vrlo skoro vreme. A vi, učenici u Pekingu, 
ćete prvi videti knjigu i imati koristi od nje. Puno treba da učimo Fa i dobro da 
razumemo Fa.  

Sve ove stvari koje sam rekao treba da vam omoguće da istinski 
napredujete—zato sam vam kazao šta sam imao. Razlog zašto sam vas sve 
hitno okupio ovde je to što se bojim da u nastavku svoje kultivacije možda 
nećete moći da vladate dobro stvarima, bilo stoga što dobro ne razumete 
[Fa], ili zato što vas ja ne vodim ispravnim putem, pa biste mogli pasti na 
pola puta, u kom slučaju bih osećao da za vas nisam učinio sve što sam 
mogao. Zato sam vas okupio ovde da više govorim s vama o ovom pitanju. 
Kultivacija je vaša sopstvena stvar. Ako u budućnosti neko bude zaostao, tj. 
ne bude mogao da napreduje, ja neću moći da mu otvorim stražnja vrata. 
Recimo da ja vidim da je on dosta dobar, ili da mi on ispriča o svojoj situaciji, 
a ja mu kažem: “U redu, hajde da ti otvorim stražnja vrata i naprosto te 
pustim gore.” To se ne može desiti. Znate, ovo što danas prenosim je Fa. 
Ovaj Fa je Zakon kosmosa. Kad se ja ne bih povinovao Fa, zar ne bih 
predvodio u narušavanju Fa? Kultivacija leži na vama, samima. [Fa] jeste 
dobar—on može da spašava ljude, i takođe može da poštedi ljude. Zavisi od 
toga kako razumeš Fa, kako pokušavaš da pojmiš Fa. Ovo su stvari koje sam 
želeo da vam kažem, pa sam vas pozvao da dođete. Pazite da ne pomislite da 
je ovaj sastanak zbog toga što ja sagledavam vaše nedostatke i želim da vas 
kritikujem—to nije slučaj. Mislim da je bolje ukazati na određene probleme na 
vreme, nego ukazivati na njih kasnije. Ako smesta smenimo određene vodeće 
ljude u asistentskim centrima, ili određene asistente, za koje smo ustanovili 
da nisu dovoljno dobri, ako oni posle toga hitno zakoče i postepeno 
prepoznaju svoje probleme i iznova počnu kultivaciju, onda nema razlike u 
tome jesu li, ili nisu, vodeći u centrima ili asistenti—oni se jednako mogu 
kultivisati, i oni će prestati da čine ono što su činili. Pored toga, to je zbilja 
dobro za njih, jer će i sami to prepoznati, a i dalje će se kultivisati. Nekim 
ljudima iznova i iznova dajemo šanse, ali oni iznova i iznova ne uspevaju da se 
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probude, i na kraju je prekasno—već su pali do kraja i potonuli u demonsko 
stanje. Ovo je za nauk!  

Ja volim da kažem direktno, ne volim da pričam izokola. Tokom 
nedavnog perioda, mi smo—bilo da su to asistentski centri, ogranci centara, 
ili naši asistenti na različitim vežbalištima—zaista obavili puno posla, i to 
omogućava da ovaj naš Fa danas bude ovako uticajan. Naravno, Fa je dobar, 
to je jedan aspekat ovog. Vi ste puno doprineli, vi štitite ovaj Fa, i 
promovišete ovaj Fa. Zapravo, ovaj Fa, ja ionako kažem da je to zakon 
kosmosa. On uključuje sve vas—svi vi ste unutar ovog Fa. Znači, ovaj Fa je 
takođe vaš. Da li štitite ovaj Fa ili ne, da li promovišete ovaj Fa ili ne, da li 
širite ovaj Fa, i da li ćete se u budućnosti saobraziti sa ovim Fa ili ne, sve to je 
u vašim rukama. Ja vam ga samo mogu predavati i voditi vas ovim pravednim 
putem—to je moja uloga. Ali što se tiče toga da li ćete u nastavku zaista 
dostići Ispunjenje, rekao bih da je to rezultat vaše sopstvene kultivacije.  

Ne bih da vam oduzimam previše vremena. Mnogi ljudi su ovde došli da 
čuju šta Učitelj ima da kaže na sastanku asistenata, dok predaje na visokim 
nivoima; oni su došli s težnjom u sebi, sa vezanostima, ili da tragaju za 
znanjem. Ja bih rekao da to nije dobro. Više ništa ne želim da kažem, ovoliko 
sam hteo reći. Ako imate neka pitanja, ako imate posebna pitanja, daćemo 
vam malo vremena da ih možete postaviti. Opšti centar u Pekingu pripremio 
je fotografisanje; malo kasnije će asistentski centri i centri-ogranci moći da se 
okupe da se slikamo. To je u redu—možete se slikati sa mnom. Sada mi 
možete postaviti posebna pitanja koja možda imate. Za sada ću reći samo 
ovoliko. 

Takođe sam čuo da neki učenici vole da posećuju različita vežbališta. 
Posećivati različita vežbališta je dobro, jer to može da popravi kontakt među 
vama i pomogne vam da učite jedni od drugih—to je dosta dobro. Ali kad neki 
ljudi odu na neka vežbališta, čini se da oni imaju tendenciju da se hvale, pa 
kažu: “Ja znam nešto…” šireći glasine. Ili će reći: “Ti ništa ne znaš o tim 
stvarima, ali ja znam.” Oni uvek žele da... oni imaju to sićušno seme 
vezanosti. Oni imaju pomalo skrivene namere da iskoriste ovaj Fa da se 
razmeću. I ovo je vezanost za hvalisavost. Nije slučaj da oni svesno žele da 
uzdižu sebe - ništa slično. Oni samo imaju tu malu tendenciju da se pokažu. 
Ova tendencija prema pokazivanju može biti jako destruktivna za jednog 
kultivatora. 
 

Neki ljudi pitaju zašto bi neki ljudi, koji nisu dostigli Prosvetljenje, imali 
fašene. 

Vi koji niste dostigli Prosvetljenje, pazite! Ljudi koji nisu dostigli 
Prosvetljenje takođe mogu imati fašene ako su dostigli domen Buda. Ali do 
ovog časa nijedan od naših učenika nije dostigao to stanje. Nijedan od 
čigong-majstora u drugim praksama danas nije dostiže ovo stanje, takođe. 
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Koliko ja znam, ja sam jedini koji ima fašene. Zašto su neki ljudi videli u 
snovima naše asistente, vodeće u našim centrima, ili druge stvari? To je 
proizvod vaših sopstvenih misli i vašeg dimenzionog polja—one se odražavaju 
u korespondentnoj vezi vašeg dimenzionog polja, to je takvo stanje gde se 
ova stvar koristi da se odrazi unutar raspona vašeg dimenzionog polja. Pored 
toga, kad se neko kultiviše do izvesne tačke, ako nije zaključan, on može da 
se odvoji od svog tela, što će reći, njegova glavna duša može da se odvoji od 
njegovog tela. Ali sve ovo su trivijalne stvari koje se rade na jako niskim 
nivoima.  
 

Neko je tvrdio da je Bodisatva Skanda i da bi mogao da izvadi falun koji 
je Učitelj usadio učenicima.  

Ovo je rezultat njegovog odgajanja demona u sopstvenom umu i 
njegovog preinačenja slika u sopstvenom umu—on je to zamislio. Da li ga je 
zaista izvadio? To vađenje, on je izveo u svojoj mašti—to je samo prizor u 
rasponu njegovog dimenzionog polja, koji je sam zamislio. On ništa ne može 
da učini. Šta je s tim što se proglasio za Bodisatvu Skandu? Mogu reći da sam 
vam ovo odavno rekao: u Periodu kraja Darme, čak i bića na visokim nivoima 
su suočena sa katastrofom; svi oni koje je trebalo zaštititi su zaštićeni; oni 
koji nisu bili zaštićeni, uništeni su u eksplozijama; sad više nikog nema. Mnogi 
ljudi su videli Bodisatvu Avalokitešvaru, a neki učenici su koristili njenu sliku 
da obave osveštenje. Dopustite da vam kažem da je misao koju osoba ima u 
času dok obožava jednog budu nešto najmilostivije, nešto najblaže, i najbolje. 
Da bi se zaštitile te misli koje osoba ima, njoj se prikaže prizor Bodisatve 
Avalokitešvare. To su sve zapravo manifestacije mojih fašena. O ovom sam 
već pričao na mojim seminarima. 
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